
سرمقاله:  نعمت الله عواطف رستمی

در جلسه اخیر شورای اسلامی 
شهر قم استعفای محمد دلبری 
قرار  شورا  اعضای  موردپذیرش 
گرفت و مهندس متین فر به عنوان 
انتخاب  سرپرست شهرداری قم 
شد. ازآنجایی که انتخاب شهردار 
یکی از وظایف بسیار حساس شورا 

محسوب می شود...

قم آماده استقبال از زائران نوروزی می شود

همه چیز مهیای 
روزهای نو

هرساله و با نزدیک شدن به ایام نوروز شاهد حضور 
گسترده زائران و مسافران در استان قم هستیم. وجود 
حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(، مسجد مقدس 
و  تاریخی  طبیعی،  گردشگری  جاذبه های  و  جمکران 
مذهبی فراوان موجب شده تا این استان در طول سال 
و به ویژه ایام نوروز مقصد بسیاری از مسافران و زائران از 

نقاط مختلف کشور و حتی دنیا باشد.
بر این اساس امسال نیز قطعاً شاهد حضور گسترده 
زائران، مسافران و گردشگران طی ایام نوروز در استان 
قم خواهیم بود که در این رابطه دستگاه های خدمات 
به  خدمت رسانی  برای  خود  آمادگی  از  استان  رسان 

هم وطنان در این ایام خبر دادند.
حرم حضرت معصومه )س(، جمکران و جایگاه قم 
در شاهراه مواصلاتی کشور، بهترین بهانه است برای 
مسافران که اقامتی کوتاه در قم داشته و از ظرفیت های 
تمام  و  شوند  بهره مند  شهر  این  مذهبی  و  معنوی 
مسئولان استان نیز بسیج شده اند تا میزبانی شایسته ای 

از زائران بارگاه کریمه اهل بیت )س( انجام شود.
گزارش ایمان در این خصوص را بخوانید:

تشکیل کمیته های 10 گانه 
توزیع میوه شب عید از 26 اسفند 

15 بوستان برای اسکان موقت
اجرای طرح راهداری نوروزی

350 مدرسه آماده اسکان مسافران

شهر خاص
شهردار خاص
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عملکرد محیط زیست، ارشاد، فنی و حرفه ای و دانشگاه علوم پزشکی ارزیابی شد:

مدیران استان زیر 
ذره بین صالحی منش
برخورد جدی با هر گونه ضعف و کم کاري در دستگاه ها

ایمان: فرماندار قم گفت: تمهیدات لازم برای کنترل اوضاع 
در شب چهارشنبه آخر سال اندیشیده شده است. 

رضا سیار روز سه شنبه در چهارمین جلسه هماهنگی ستاد 
اظهار داشت:  زائران در حرم حضرت معصومه )س(،  تسهیلات 
برای این منظور سه شنبه هفته آینده اعضای شورای تامین استان 

در منطقه سالاریه مستقر خواهند شد. وی با اشاره به وقوع برخی 
حوادث ناگوار در چهارشنبه آخر سال در سال های گذشته، تصریح 
کرد: شورای تامین استان به همراه نیروهای انتظامی تمام تلاش خود 
را برای مدیریت احساسات به منظور پیشگیری از حوادث دلخراش و 

ناگوار برای شهروندان در روزهای پایانی سال انجام می دهد...

در سومین جلسه کمیته اشتغال وسرمایه گذاری شهرستان مطرح شد:

عدم استقبال از مشاغل خانگی در قم
به منظور کنترل اوضاع در چهارشنبه آخر سال صورت می گیرد:

استقرار شورای تامین استان 
در منطقه سالاریه
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احتمال انحلال سرخابی ها تا تیرماه

مهلت 3 ماهه شوراي اسلامي شهر براي انتخاب شهردار 

اعضای شورا می توانند شهردار شوند
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آیت الله یزدی 
رئیس مجلس خبرگان شد

 ایمان: رئیس پلیس آگاهی فرمانداری انتظامی استان قم گفت: زمانی شاهد 
امنیت پایدار جامعه خواهیم بود که آحاد مردم و سازمان ها به وظایف خود عمل 

نمایند و تأمین امنیت را فقط وظیفه پلیس نداند.
سرهنگ مهدی قدمی ضمن بازدید از روزنامه ایمان در گفتگو با خبرنگار ما اظهار 
داشت امسال باوجود راه اندازی ستاد خبری پلیس آگاهی با شماره تلفن 3134 ولی با 
ایمن وجود شاهد همراهی خوبی برای کنترل جرائم از سوی مردم و سازمان ها و نهادهای 
استانی نبودیم اما امیدواریم در سال آینده با افزایش اطلاع رسانی شاهد حساسیت بیشتر 

شهروندان نسبت به اتفاقات پیرامون خود باشیم، چراکه اعتقادداریم همه شهروندان 
باید سهم خود را در تأمین امنیت ایفا نمایند.

وی با اشاره به اینکه امنیت پایدار در سایه تعامل و همکاری مردم و سازمان ها 
با پلیس محقق خواهد شد افزود: در حال حاضر نگاه مردم و رسانه ها و بسیاری 
از دستگاه ها، نگاهی مجرم محور است همه دنبال شناسایی و دستگیری 
مجازات مجرمان هستند و با این نگاه نمی توان انتظار داشت که جرائم کنترل 

شوند...

رئیس پلیس آگاهی استان قم در گفتگو با ایمان:

تامین امنیت وظیفه ای همگانی است

در نظر دارد در اجرای ماده 88 قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت مکانهای به شرح جدول ذیل 
را از طریق مزایده به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. 

متقاضیان می توانند از روز دو شنبه مورخ 93/12/18 به مدت 4 روز تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه 
مورخه 93/12/21 جهت دریافت پاکات به این اداره کل واقع در بلوار امین، جنب ورزشگاه شهید 
رضائیان مراجعه و مدارک تکمیل شده را تا پایان وقت اداری )ساعت 14( روز شنبه مورخه 94/1/8 
تحویل این اداره کل نمایند. ضمنا تاریخ بازگشایی پاکات روز شنبه مورخه 1394/1/15 ساعت 10 صبح 

در محل این اداره کل می باشد. 

شرایط عمومی شرکت در مزایده:
1 - داشتن حداقل 25 سال تمام برای اشخاص حقیقی

2 - داشتن مدرک تحصیلی حداقل دیپلم برای اشخاص حقیقی
3 - دارا بودن کارت پایان خدمت یا معافیت برای متولدین 1338 به بعد

4 - عدم سوء پیشینه کیفری موثر و تائید صلاحیت های فردی متقاضی از سوی واحد حراست
5 - الزام و اعتقاد به نظام جمهوری اسلامی ایران و قانون اساسی و تابعیت ایران

شرایط اختصاصی شرکت در مزایده:
1 - داشتن صلاحیت فنی و تخصصی: )داشتن سوابق ورزشی، باشگاههای ورزشی رسمی دارای مجوز، بازنشستگان سازمان تربیت بدنی، فارغ 

التحصیلان رشته تربیت بدنی، تعاونی های فعال ورزشی، هیاتها و فدراسیونهای ورزشی(
2 - داشتن دسته چک معتبر و ارائه گردش کار بانکی 3 ماهه اخیر حساب شرکت کننده در مزایده.

3 - پیشنهاد دهنده نباید مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت )اعم از رسمی، پیمانی، قراردادی  و ...( در معاملات دولتی باشد.
4 - اداره کل ورزش و جوانان در قبول یا رد هر یک از پیشنهادها مختار است.

5 - برنده مزایده باید حداکثر تا 7 روز کاری پس از ابلاغ با سپردن تضمین بانکی حسن اجرای تعهدات معادل 50 درصد قرارداد سالیانه مبادرت 
به انعقاد قرارداد نماید.

6 - ارائه بیمه نامه ورزشکاران و بیمه مکان مورد مزایده جهت انعقاد قرارداد الزامی است.
7 - متقاضیان میتواند حداکثر دو مکان را اجاره نماید.

8 - اخذ مجوز فعالیت ورزشی از اداره کل ورزش و جوانان استان قم جهت انعقاد قرارداد الزامی است.
9 - در جلسه بازگشایی پاکتها چنانچه مدارک مندرج در پاکت ب کامل نباشد پیشنهاد نامبرده مردود اعلام می گردد.

10 - متقاضی شرکت در مزایده ملزم به امضاء کلیه اوراق دریافتی می باشد. در صورت عدم رعایت پیشنهاد ایشان مردود اعلام می گردد ضمنا 
تعداد شرکت  کنندگان در مزایده جهت بازگشایی پاکتها محدودیت ندارد.

11 - لازم به ذکر است مزایده در دو مرحله انجام می شود که ابتدا پاکت الف و ب باز می شود و در صورت داشتن شرایط لازم پاکت ج باز و برنده 
مزایده اعلام می گردد. 

اداره کل ورزش و جوانان استان قم

واحد حقوقی و امور قراردادهای اداره کل ورزش و جوانان استان قم 

آگهی مزایده دو مرحله ای )نوبت دوم(

نام سالن
استخر

سالن چند منظوره 
مهر

سالن شماره 2 نارنج 
پردیسان )کونگ فو(

چمن مصنوعی مجموعه 
جوادالائمه )ع(

واقع در کمربندی قم به 
تهران، پشت پمپ بنزین

مکان فوق فاقد انشعاب 
گاز می باشد.

مکان فوق فاقد 
نور و استفاده در شب 

می باشد.

سالن فوق صرفا جهت 
رشته های ژیمناستیک، پرورش 

اندام و رزمی اختصاص دارد و فاقد 
رشته های توپی می باشد. 

واقع در پردیسان 
مجموعه ورزشی نارنج

واقع در نیروگاه
 خیابان جودالائمه )ع(

12/000/000

7/000/000

15/000/000

144/000/000

84/000/000

180/000/000

30/000/000

30/000/000

50/000/000

قیمت  پایه 
)به ریال(

قیمت  پایه سالیانه 
)به ریال(

مبلغ تضمین شرکت در 
مزایده )به ریال(

توضیحاتآدرس

2

خدمتی دیگراز 
شرکت مخابرات استان قم 

سامانه پیامکی 
دریافت بدهی 

تلفن ثابت

روابط عمومی شرکت مخابرات استان قم 

کافی است علامت )؟( را به سامانه 
3000135 پیامک کنید سپس سایر موارد 

به شما اطلاع رسانی می گردد.
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اخبار استان
مهلت 3 ماهه شوراي اسلامي شهر براي انتخاب شهردار 

اعضای شورا می توانند شهردار شوند
ایمان: عضو شوراي اسلامي شهر قم با اشاره به اینکه شورا 3 ماه مهلت دارد 
شهردار جدید شهر قم را انتخاب کند،گفت: اعضاي شوراي اسلامي شهر نیز 
در صورت استعفا از سمت خود مي توانند به عنوان کاندید شهرداري خود را 

معرفي کنند.
حجت الاسلام سید محمد آتش زر با اشاره به این که مهندس مجید متین فر شهردار 
منطقه 6 قم به عنوان سرپرست شهرداري انتخاب شده است،اظهار داشت:در زمان 
سرپرستي مهندس متین فر شورا تا 3 ماه مهلت دارد که شهردار مورد نظر را انتخاب و به 

وزارت کشور براي دریافت حکم معرفي کند.
وي با بیان اینکه سرپرست نیز از اختیارات کامل شهردار در اداره شهر برخوردار 
است،افزود:اگر در طول این 3 ماه به جمع بندي مناسبي دست پیدا نکنیم باید از وزارت 

کشور مجوز تمدید سرپرستي را دریافت کنیم.
عضو شوراي اسلامي شهر قم در پاسخ به این سوال که ملاک شوراي اسلامي شهر براي 
انتخاب شهردار جدید چه مواردي هست؟تصریح کرد:به عنوان یکي از اعضاي شورا چند 

مورد را براي انتخاب شهردار آینده در نظر دارم.
وي اضافه کرد: آشنا بودن به کار در شهرداري،توجه به موضوعات اقتصاد مقاومتي و 
همچنین فرامین رهبري،سوابق مدیریتي مناسب و تعامل مناسب با دولت براي همکاري 
لازم بین وزارت کشور، استانداري از مواردي است که باید براي انتخاب شهردار جدید در 

نظر گرفت.
آتش زر با بیان اینکه قانون این اجازه را مي دهد که یکي از اعضاي شوراي اسلامي 
شهر به عنوان کاندید شهرداري مطرح شود،افزود:این امکان وجود دارد و اگر اعضاي شوراي 
اسلامي شهر بخواهند به عنوان کاندید خود را معرفي کنند ابتدا باید از عضویت در شورا 

استعفا دهند.
وي ابراز داشت: براي انتخاب شهردار جدید تیم هفت نفره اي متشکل از آقایان ولي الله 
بیاتي، محمود مسگري،حسین فاکر،مصطفي ملایي،عباس ذاکریان و خانم الهام ارجمند و 

همچنین بنده تشکیل شده است.

مدیرعامل سازمان اتوبوسراني شهرداري قم:

فرهنگ استفاده از کارت هاي هوشمند اتوبوس 
در قم نهادینه نشده است

ایمان: مدیرعامل سازمان اتوبوسراني شهرداري قم، اظهار کرد: با وجود اطلاع 
رساني هاي گسترده هنوز فرهنگ استفاده از کارت هاي هوشمند اتوبوس در قم 

نهادینه نشده است.
سعید امراللهي با انتقاد از عدم استفاده همه مردم از کارت هاي هوشمند گفت: 12 
نقطه در سطح شهر به ارائه کارت هاي هوشمند اتوبوسراني و شارژ این کارت ها مي پردازد.

مدیرعامل سازمان اتوبوسراني شهرداري قم تصریح کرد: این نقاط در میدان شهید 
مطهري، ارم، پردیسان، نبوت، باجک و غیره قرار دارد تا شهروندان با سهولت کارت هاي 
هوشمند را تهیه و یا شارژ نمایند ضمن اینکه قابلیت کارت ها تا ده هزار تومان شارژ مي 

باشد که این امر مزیتي در استفاده از این کارت ها مي باشد.
وي خاطرنشان کرد: استفاده از کارت هوشمند اتوبوس در وقت و هزینه صرفه جوئي 
مي کند اما با وجود این امر و تفاوت قیمتي که میان پرداخت پول نقد و استفاده از کارت 
ها وجود دارد و همه اتوبوس ها نیز مجهز به دستگاه کارت خوان هستند مردم همچنان از 

پول براي پرداخت کرایه استفاده مي کنند.
امراللهي با تاکید بر نقش رسانه ها در فرهنگ استفاده از کارت هاي هوشمند گفت: 
یکي از راه حل هاي مهم در رفع مشکل پرداخت کرایه توسط پول هاي کاغذي و پول خرد، 
استفاده از بلیط الکترونیک کارت شهروندي مي باشد که در این باره رسانه ها باید مردم را 

در جهت بهره وري از فرصت و هزینه ها در پرداخت کرایه آگاه سازند.
وي اظهار داشت: کارت هاي هوشمند قابلیت ثبت و خواندن اطلاعات مسافر هنگام 
استفاده از ناوگان حمل و نقل را دارد همچنین استفاده از این کارت ها خدمات شهري را 

سرعت مي بخشد.
مدیرعامل سازمان اتوبوسراني شهرداري قم درباره برخي از مزایاي این کارت ها گفت: 
اصلاح الگوي مصرف، صرفه جویي در وقت و هزینه، ارتقاي سطح فرهنگ عمومي، سرعت 
در حمل و رعایت اصول بهداشتي و سلامت شهروندي، عدم نگراني از پرداخت نقدي و 
پول خرد، مدیریت بهتر خطوط ناوگان و آسایش و آرامش و رضایت شهروندان از مزایاي 

کارت بلیط مي باشد.
وي گفت: با رانندگان اتوبوس هایي که دستگاه کارت خوان آن ها خاموش باشد برخورد 
مي شود ما نیز در تلاشیم با افزایش ظرفیت هاي فعلي در ارائه کارت و همچنین اطلاع 

رساني گسترده فرهنگ عمومي را به سمت استفاده از کارت هاي هوشمند سوق دهیم.
امراللهي ادامه داد: در حال حاضر روزانه 280 کارت هوشمند در قم توزیع مي شود 
و در واقع تنها 20 درصد از مردم از کارت هاي هوشمند استفاده مي کنند ما در جهت 
آشنایي مردم سال مبلغ 70 میلیون تومان هزینه کرده ایم اما تا این امر فرهنگ سازي نشود 

گرایشي در استفاده از کارت هاي هوشمند وجود نخواهد داشت.
وي در پایان با اشاره به مشکلات اهالي پردیسان در ناوگان حمل و نقل گفت: تعداد 
اتوبوسهاي فعال در مسیر پردیسان را افزایش یافته و سامانه هاي تندرو نیز خدمات خوبي را 
به اهالي پردیسان مي دهند و در حال حاضر نیز با افزایش 10 دستگاه میني بوس به ناوگان 

حمل و نقل 26 دستگاه میني بوس به جا به جایي مسافران مي پردازد.

به اهتمام شهرداري قم صورت مي گیرد؛

افتتاح نمایشگاه تخصصي گل و گیاه 
همزمان با هفته منابع طبیعي

افتتاح  از  ایمان: مدیرعامل سازمان پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم 
نمایشگاه تخصصي گل و گیاه و همچنین مراسم نمادین کاشت نهال همزمان 

با هفته منابع طبیعي  خبر داد.

حسین رضایي نسب گفت: مراسم افتتاح نمایشگاه تخصصي گل و گیاه با حضور مدیران 
استاني و شهري امروز بیستم اسفندماه ساعت 8:45 صبح در بوستان بنیادي واقع در بلوار 

امام موسي صدر برگزار مي شود.
وي با اشاره به اهداف برپایي این نمایشگاه اظهار داشت: در این نمایشگاه بیش از 10 
شرکت تولید و توزیع کننده گل و گیاه و نهال در سطح کشور حضور دارند و شهروندان مي 

توانند در این نمایشگاه  ازآخرین دستاوردها در این زمینه آشنا شوند.
وي در پایان زمان و مکان مراسم نمادین کاشت نهال را مورد توجه قرار داد و افزود: این 

مراسم پس از مراسم افتتاح نمایشگاه در بلوار غدیر ابتداي جاده ورجان برگزار مي شود..

مدیر عامل سازمان تاکسیرانی قم: 

1500 دستگاه تاکسي فرسوده در قم 
تردد مي کند

ایمان: مدیر عامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیراني شهرداري قم از 
فعالیت بیش از هزار و 500 دستگاه تاکسي فرسوده با عمر بیش از 10 سال در 

قم خبر داد.
مرتضي عزتي گفت: به منظور نظارت بر عملکرد تاکسي هاي قم در آستانه نوروز، از 
اول اسفندماه نیروهاي گشت و بازرسي در حالت آماده باش قرار دارند و در ساعات کاري 
بیشتري به نظارت مي پردازند، همچنین از نیروها و کارمندان ستادي سازمان نیز براي 

کنترل بیشتر در قسمت گشت و بازرسي استفاده شده است.
وي ادامه داد:  نیروهاي گشت و بازرسي روزانه از ساعت هفت صبح تا 10 شب بر فعالیت 

تاکسي ها در سطح شهر قم نظارت مي کنند.
مدیر عامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیراني شهرداري قم افزود: شهروندان 
مي توانند هرگونه انتقاد و پیشنهاد خود را در خصوص عملکرد تاکسي ها با شماره تلفن 

36628800 و یا سامانه پیامکي 30005153 در میان بگذراند.
وي گفت: با توجه به حضور خیل عظیمي از مسافران در ایام نوروز در هسته مرکزي 

شهر تعداد تاکسي بیشتري به خدمت رساني به زائران مي پردازند.
عزتي عنوان کرد: از ابتداي سال تاکنون 180 دستگاه تاکسي پیکان فرسوده اسقاط 
شده اند، همچنین تعدادي تاکسي جدید نیز براي خطوط بین شهري از ابتداي سال تاکنون 

اختصاص یافته است.
وي ادامه داد: بیش از هزار و 500 تاکسي فرسوده با عمر بیش از 10 سال در قم 
فعالیت دارند که از اردیبهشت سال آینده پیگیري لازم براي تعویض خودروهاي فرسوده 

انجام مي شود.

وزیر امور خارجه کشورمان گفت. کار 
دیپلماسی کاهش هزینه هاست لذا ما 
نیز از ابتدای دولت یازدهم با همین هدف 

اقدامات خود را انجام می دهیم.
در  در  گذشته  روز  خارجه   امور  وزیر 
هفدهمین اجلاس خبرگان رهبری در مقدمه 
سخنان خود از مقام معظم رهبری به دلیل 
مذاکره کننده  تیم  از  له  معظم  حمایت های 

هسته ای تشکر و قدردانی نمود. 
ظریف ضمن تشکر از هیئت رییسه مجلس 
خبرگان و اعضای محترم این مجلس برای 
ایجاد زمینه برای حضور خود در این اجلاس 
از آخرین اقدامات تیم مذاکره کننده هسته ای 
و سیاست خارجی جمهوری اسلامی در عرصه 

بین الملل گزارشی ارائه داد. 
وی در ادامه با اشاره به سیاست های دشمنان در قالب 
اسلام هراسی و ایران هراسی و تقویت گروه های تروریستی 
به نام آزادی، بخشی از ابعاد دیگر سیاست غرب و استکبار 

جهانی در این راستا را مورد تحلیل و ارزیابی قرار داد. 
ظریف افزود: کار دیپلماسی کاهش هزینه هاست لذا ما 
نیز از ابتدای دولت یازدهم با همین هدف اقدامات خود را 

انجام می دهیم. 
وزیر امور خارجه با اشاره با نامه 47 سناتور آمریکایی به 
رهبران کشورمان مبنی بر لغو تمامی توافقات در پایان دوره 
ریاست جمهوری اوباما گفت: در این نوع نامه نگاری که کاری 
بی سابقه و غیر دیپلماتیک است در واقع به ما گفته می شود 

که ایالات متحده غیرقابل اعتماد است. 
وی ادامه داد: چه مذاکرات به نتیجه برسد و چه نرسد 
ما برنده هستیم؛ چون سرمایه ای که ما در این سالها جمع 
آوری کرده ایم عزت و خود باوری است. سرمایه ای که قابل 
پس گرفتن نیست و آمریکایی ها و غرب نیز این واقعیت را 

پذیرفته اند. 
وزیر امور خارجه ادامه داد: اما سرمایه غرب، اهرم تحریم 
و فشار آوردن بر سازمان ملل است که از ابتدای انقلاب و 
پس از تسخیر لانه جاسوسی شروع شده و چیز تازه ای 

علیه ایران نیست. 
ظریف با اشاره به دشمنی استکبار جهانی در دوره های 
مختلف عمر سی و شش ساله انقلاب اسلامی از جمله 
جنگ تحمیلی و قرارداد 598 مبنی بر پایان جنگ، بخشی 
از دسیسه های دشمنان نظام اسلامی و ایجاد موانع گوناگون 

آنها بر سر راه انقلاب را تشریح کرد. 
وی در ادامه از دستاوردهای گوناگون از جمله هسته ای 
علیرغم تمام تحریم  ها و روند مذاکرات و اقدامات سازنده 
جمهوری اسلامی سخن گفت و خاطرنشان کرد: در طول 
مذاکرات در ماههای گذشته با کمک دیپلماسی سازنده 
جمهوری اسلامی موفق شده ایم بخشی از نگاه طرف های 
مذاکره کننده علیه کشورمان را تغییر دهیم؛ هر چند مذاکره 
با آمریکایی ها به جهت حضور تندروها در کنگره این کشور با 

مشکلات مواجه است ، اما ما با توکل بر خدا و 
دعای مردم و ائمه اطهار علیهم السلام تلاش 
می کنیم مذاکرات را به یک نتیجه مطلوب 

برسانیم. 
پس از پایان سخنان دکتر محمد جواد 
ظریف وزیر امور خارجه، پنج نفر از نمایندگان 
مجلس خبرگان رهبری با طرح سوالات خود 
در مورد بخشی از سخنان دکتر ظریف اظهار 
نظر کردند و دکتر ظریف نیز پس از استماع 

سخنان این نمایندگان مطالبی بیان نمود. 
نامه تاسف آمیز سناتورهای آمریکایی 

اقدامی تبلیغاتی است
وزیر امور خارجه با بیان این که سخنرانی 
نتانیاهو یک حرکت تبلیغاتی بوده است گفت: 
نامه سناتورهای آمریکایی یک کار تبلیغاتی 

دیگر تاسف بار است.
محمد جواد ظریف همچنین صبح دیروز پیش از ورود 
به مجلس خبرگان رهبری در جمع خبرنگاران در پاسخ به 
سوالی مبنی بر موضع وی در برابر نامه سناتورهای آمریکایی 
گفت: این نامه یک کار تبلیغاتی است و هیچ ارزش حقوقی 
ندارد و نشان می دهد یک گروهی چه قدر نگران هستند.

وزیرامور خارجه با اشاره به این که هنوز توافقی در کار نیست 
اظهار داشت: با این وجود یک گروه در حال صحبت کردن 

در مورد ماهیت توافق هستند.
ظریف با بیان این که با سخنرانی نتانیاهو در کنگره یک 
حرکت تبلیغاتی شروع شده است افزود: این هم یک حرکت 
تبلیغاتی دیگر است و باعث تاسف است که یک گروهی 
مخالف رسیدن به توافق هستند.وی خاطرنشان کرد: البته 
ما اصرار داریم در صورتی که به تفاهم برسیم تفاهمی باشد 
که حقوق مردم رعایت شود و اطمینان داریم که روش هایی 

است که به این تفاهم دست یابیم.

که  این  بیان  با  معاون حقوقی رییس جمهوری 
افراط و تفریط ها در حوزه قانون گذاری و اجرای 
قانون جامعه را به انحراف می کشاند و باعث تنش 
و تضادهایی در بین مردم می شود، گفت: اعتدال، 

جامعه را به سمت نشاط و توسعه سوق می دهد. 
به گزارش ایرنا، الهام امین زاده روز سه شنبه در حاشیه 
نشست هم اندیشی حقوق و اعتدال در جمع خبرنگاران 
افزود: بررسی تاثیر متقابل حقوق و اعتدال اثرات ارزشمندی 
را برای همه به همراه خواهد داشت.وی ادامه داد: در حوزه 
وضع، تفسیر و اجرای قانون و حتی در مراجع دادرسی و 
قضایی اگر با اعتدال عمل کنیم جامعه ای با نشاط بر محور 
توسعه خواهیم داشت.معاون رییس جمهوری درباره اهداف 
نشست هم اندیشی حقوق و اعتدال نیز گفت: در این همایش 
بر این هستیم که جلسه مقدماتی را برگزار کنیم تا همایش 
اصلی را درسال 1394 با حضور رییس جمهوری داشته 
باشیم تا مبانی حقوق و اعتدال بیشتر تبیین شود و در یک 
اقدام فرا قوه ای بحث حقوق و اعتدال را نهادینه کنیم.امین 
زاده اضافه کرد: به دور از هر گونه فضای سیاسی و سیاست 

زدگی فقط در جهت نهادینه شدن مباحث فنی و تخصصی 
اعتدال و حقوق هستیم تا کلیه مراجع ما بتوانند از آن بهره 
مند شوند.وی اظهار امیدواری کرد: مباحث علمی وکاربردی 

جلسه امروز در اختیار جامعه قرار گیرد.
معاون امور حقوقی رییس جمهوری در پاسخ به این سوال 
که تعدادی از کارکنان نهاد ریاست جمهوری به دلیل تصمیم 
این نهاد باری انتقال آن ها به دستگاه های اجرایی دیگر به 
دیوان عدالت اداری شکایت کرده اند، آیا این انتقال، قانونی 
بوده است یا خیر؟ گفت: انتقال کارکنان ریاست جمهوری بر 
اساس قانون بوده است و سازمان مدیریت و برنامه ریزی در 
حال پیگیری این موضوع است.امین زاده خاطرنشان کرد: 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی در فضای تعامل با دیوان 
عدالت اداری به دنبال حل موضوع است.تعدادی از کارکنان 
نهاد ریاست جمهوری در اعتراض به تصمیم دولت مبنی 
بر انتقال کارکنان نهاد به سازمان ها و دستگاه های دیگر، 
شکایتی را تقدیم دیوان عدالت اداری کردند که به گفته 
معاون قضایی این دیوان فعلا دستور موقت صادر شده است 
و قرار است موضوع با حضور نماینده دولت در دیوان عدالت 

اداری پیگیری شود.معاون حقوقی رییس جمهوری همچنین 
در پاسخ به این سوال که آیا قوانین فعلی در تضاد با اعتدال 
هستند؟ گفت: پیشنهاداتی که در این  نشست مطرح شد که 
باید قوانینی که می توانند در حوزه های اجتماعی، فرهنگی 
و اقتصادی فضای اعتدال را بهم بزنند، مورد توجه قرار گیرند.

امین زاده تاکید کرد: در عین حال متعقدیم اجرای قانون 
بد بهتر از قانون گریزی است و از مردم هم می خواهیم که 
قوانینی را که می توانند با اصلاح آن ها اعتدال در جامعه 
گسترش یابد به ما معرفی کنند تا در صورت لزوم مصوباتی 

را در دولت داشته باشیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا تا کنون قوانینی از این 
دست اصلاح شده است یا خیر؟ گفت: برخی از قوانینی که 
مزاحم کسب و کار بودند اصلاح شد، پیش از این برای اخذ 
جواز و پروانه کسب باید مسیرهای اداری پرپیچ و خمی طی 
می شد که حتی باعث می شد فعالیت بخش خصوصی 
مختل شود.معاون حقوقی رییس جمهوری ادامه داد: برخی 
از قوانین هم عملیاتی نشده اند که ماده 76 و 62 قانون برنامه 

پنجم توسعه از این قبیل است. 

و  اقوام  امور  در  جمهوری  رییس  ویژه  دستیار 
اقلیت های دینی و مذهبی با بیان این که هیچ گاه 
گفت:  ایم،  نبوده  تجاوز  و  طلبی  توسعه  دنبال  به 
جمهوری اسلامی ایران با هرگونه مرز شکنی، تجاوز 
و دخالت در امور داخلی سایر کشورها مخالف بوده 

و هست.
 حجت الاسلام علی یونسی افزود: مطلبی که در مورد 
عراق در رسانه از قول بنده نقل شده موضوعی تاریخی و 
تمدنی در زمان ساسانیان، اشکانیان و هخامنشیان بوده است.

وی اضافه کرد: رویکرد و سیاست اصلی ایران احترام به 
استقلال، حاکمیت و تمامیت ارضی عراق و سایر کشورهای 
منطقه است و همواره این موضوع مورد توجه جمهوری 

اسلامی ایران بوده است.
دستیار ویژه رییس جمهور در امور اقوام و اقلیت های 
دینی و مذهبی تصریح کرد: امروز مردم و دولت قانونی عراق 
به کمک ایران و سایر کشورهای منطقه برای حفظ تمامیت 

ارضی خود نیاز دارند.
یونسی تاکید کرد: ایران به درخواست مردم و دولت 
قانونی عراق بصورت عملی در حد مشاوره و ارسال کمک 

پاسخ داده است هرچند سایر کشورها به صرف شعار اکتفا 
کرده و قدمی برنداشته اند.

وی با اشاره به اینکه ایران با کشورهای منطقه از جمله 
عراق، افغانستان، تاجیکستان و سایر کشورهای همسایه 
دارای یک وحدت تاریخی و فرهنگی است، گفت: کشورهای 
منطقه با همکاری و با تشکیل یک اتحادیه می توانند در 

مقابل توسعه طلبی خارجی مقابله کنند.
دستیار ویژه رییس جمهور در امور اقوام و اقلیت های 
دینی و مذهبی افزود: کشورهای منطقه در طول تاریخ و در 
زمان ساسانیان، اشکانیان و هخامنشیان جزو یک امپراطوری 
بوده اند و این امر نشان دهنده اشتراکات فرهنگی و تاریخی 

بالای این کشورها است .
یونسی خاطر نشان کرد: تشکیل اتحادیه فلات ایران به 
معنای این نیست که این امپراطور باید زنده شود بلکه آنچه 
می تواند شکل بگیرد همکاری، وحدت و گسترش روابط 
متقابل در تمامی زمینه ها بین کشورهای منطقه همزمان 
با حفظ استقلال و تمامیت ارضی آن هاست و ما باید از 
هماهنگی، شباهت و اشتراکات فرهنگی و تاریخی موجود 

برای توسعه ، وحدت و همکاری بهره ببریم.

دستیار ویژه رییس جمهور در امور اقوام و اقلیت های 
دینی و مذهبی اظهار داشت: دشمنان ایران همواره نگران 
کمک های ایران به کشورهای منطقه هستند و سعی می 
کنند با متهم کردن ایران از نفوذ آن جلوگیری کنند چرا 
که ایران همواره دشمن اصلی اسراییل، تروریسم و جریانات 
تکفیری در منطقه بوده و در مقابل این جریانات به کمک 

کشورهای منطقه نیز شتافته است.
یونسی با تاکید بر اینکه ایران هرگز به دنبال توسعه طلبی 
و تعدی و تجاوز نبوده است، گفت: ایران در طول تاریخ مورد 
تعدی و تجاوز قرار گرفته و هیچگاه به دنبال توسعه طلبی و 
تجاوز نبوده و سیاست اصلی ایران احترام به ثغور و مرزهای 

ملی و تمامیت ارضی سایر کشورهاست.
وی تاکید کرد: دشمنان همواره با تبلیغ ایران هراسی، 
تلاش می کنند از نفوذ و جایگاه ایران در میان کشورها و 

ملت های منطقه جلوگیری کنند.
برخی از رسانه ها در روزهای گذشته خبری به نقل از 
حجت الاسلام علی یونسی، دستیار ویژه رییس جمهور ایران، 
منتشر کرده بودند که گویا عراق به عنوان بخشی از ایران 

قلمداد شده است.

 یونسی دستیار ویژه رییس جمهور: 

ایران به دنبال توسعه طلبی و تجاوز نیست

معاون حقوقی رییس جمهوری :

افراط و تفریط جامعه را به انحراف می کشاند 

ظریف در اجلاس خبرگان رهبری :

کار دیپلماسی کاهش هزینه هاست

ایمان: استاندار قم گفت: سفر رییس 
جمهوری و هیات دولت به قم در حل 
مشکلات اقتصادی استان مثمر ثمر بود 
و امیدواریم نتایج این سفر در راستای 

عمران و آبادانی قم به مرور عیان شود.
صالحی  محمدصادق  الاسلام  حجت 
منش دوشنبه شب در نهمین جلسه شورای 
طرح  ارزیابی  منظور  به  پرورش  و  آموزش 
اسکان مدارس در ایام نوروز، افزود: با توجه 
به اوضاع نامساعد اقتصادی کشور بر خلاف 
مواجه  مشکلی  با  هنوز  قم  استان ها،  همه 

نشده است.
و  دستگاه ها  همه  تلاش  گفت:  وی 
مجموعه های استان با همدلی، اتحاد و برادری 

در کنار یکدیگر موجب شد تا هیات دولت یکی از بهترین سفرهای استانی خود را در قم 
تجربه کند.

استاندارقم، با قدردانی از تلاش های شورای آموزش و پرورش در سفر هیات دولت، ادامه 
داد: آموزش و پرورش یکی از دستگاه های مهمی بود که بهترین کمک ها را به لحاظ کیفی 
و کمی ارائه داد و با تدبیر مدیریت آموزش و پرورش بدون تعطیل شدن مدارس خدمات 

خوبی را شاهد بودیم.

ارتقاء کمیت و کیفیت خدمات در طرح اسکان
صالحی منش همچنین از برنامه ریزی مناسب شورا در سال های گذشته در اسکان 
زائران و مسافران تقدیر کرد و گفت: ارتقای کمیت و کیفیت خدمات در طرح اسکان 

ارزشمند و قابل تقدیر است.
وی پیرامون اسکان زائران و مسافران در مدارس گفت: واقعیت امر این است که یک 
امکان بزرگی در اختیار آموزش و پرورش می باشد که می توان در طرح اسکان مسافران 

نوروزی از آن بهره برد.
باید  اسکان  به محل  کاربری کلاس ها  تغییر  در جهت  داشت: هرچند  اظهار  وی 
هزینه هایی را متحمل شد که ناچار از پرداخت هزینه هایی همچون آب، برق و گاز و... نیز 
می باشند در این زمینه آموزش و پرورش با بنیه مالی خود نمی تواند این هزینه ها را به 

تنهایی تامین کند.
استاندار قم در رابطه با پیشنهادات مطرح شده در این جلسه مبنی بر افزایش 
تعرفه های اسکان گفت: به نظر می رسد در جهت تامین هزینه ها باید تعرفه ها مورد 
بازنگری قرار گیرد و نرخ فرهنگیان و غیر فرهنگیان در این طرح با یکدیگر متفاوت 
باشد تا حداقل نرخ تمام شده در طرح اسکان را تامین کنیم و با کسری بودجه آموزش 

و پرورش در تجهیز مدارس روبرو نباشیم.
وی با اشاره به وضعیت بودجه در کشور عنوان کرد: وضعیت کشور در شرایط خاص و 
استثنائی به لحاظ تامین اعتبار و بودجه به سر می برد و باید همه این وضعیت را بپذیرند 
به ویژه اینکه ما در کشور درگیر پرداخت حقوق و بدهکاری های مالی دولت به فرهنگیان 

و معلمین می باشیم.
حجت الاسلام صالحی منش گفت: با تدبیرهای صورت گرفته در قم با مشکلی در این 
زمینه مواجه نشده ایم و سفر هیات دولت نیز کمی از مشکلات را رفع کرد و لازم است 
با مشارکت همه این بحران را پشت سر بگذاریم و سفری خوب و خوش برای هم وطنان 

فراهم نمائیم.
استاندار قم در مورد همراهی آموزش و 
پرورش در ارائه خدمات نوروزی گفت: سال 
گذشته آموزش و پرورش حیاط مدارس را 
در اختیار خودروها قرار داد که بار ترافیک 
جز  به  و  داد  کاهش  شدت  به  را  نوروزی 
روان  و  آرام  شهری  سال  تحویل  ساعات 

داشتیم.

ترافیک روان هسته مرکزی شهر 
در ایام نوروز

وی تصریح کرد: با برنامه ریزی های انجام 
شده دسترسی به ورودی و خروجی های 
شهر ممکن است و با همت شهرداری و راه 
و سازی، راههای خوبی در جهت کاهش ترافیک ایجاد شد تا جایی که قم ترافیکی در ایام 

تعطیل نداشت و ترافیک هسته مرکزی شهر روان بود.
حجت الاسلام صالحی منش گفت: چندی قبل با مسئولان مساجد نیز صحبت شد 
تا در ایام عید مساجد در طول روز باز باشد و مسافران و زائران از سرویس های خدماتی 

مساجد بهره بگیرند.
وی با تاکید بر مشارکت دستگاههای اجرایی با برنامه های آموزش و پرورش اظهار 
داشت: دستگاههای اجرایی باید یاری گر آموزش و پرورش باشند تا از فضای فعلی استفاده 
شود خوشبختانه مدارس نوسازی شده واقعا در حد مطلوب می باشد امید است که با این 

امکانات بستر خوبی را برای زائران و مسافران فراهم آوریم.
استاندار قم ادامه داد: این ها بهانه ای برای تسهیل امور آموزش و پرورش است تا در 
آینده جوان هایی مجرب و تحصیل کرده دارای شخصیت هایی تربیتی و اخلاقی داشته 

باشیم در این باره باید به کیفیت آموزش توجه داشت.

از توان و ظرفیت حوزه بهره ای نمی بریم
وی در خصوص ظرفیت مهم حوزه های علمیه گفت: استان قم از وجود حوزه های 
غنی علمیه بهره مند است و آموزش و پرورش می تواند از توان حوزه استفاده کند اما یکی 
از مشکلات این است تنها اسم حوزه را برده اما از توان و ظرفیت حوزه بهره ای نمی بریم و 

آب در کوزه و ما تشنه لبان می گردیم.
حجت الاسلام صالحی منش عنوان کرد: هنوز از ظرفیت حوزه های علمیه و روحانیت 
در آموزش و پرورش به خوبی بهره نگرفته ایم این در حالی است که مراجع و طلاب باید 
هر یک با علوم و توانایی های خود به آموزش و پرورش کمک و ارزشها را احیا کنند و آن 

را ارتقای بخشند.
وی تصریح کرد: نوجوانان و جوانان سرمایه های اجتماعی هستند وظیفه سنگینی 
در این زمینه بر عهده مسئولان و متولیان می باشد باید از موقعیت ها در جهت رشد و 
پیشرفت استفاده کنیم به خصوص اینکه بودجه انبساطی است با صرفه جویی و قناعت و 

مشارکت می توان از پس بودجه برآمد.
وی در پایان با بیان اینکه برکت در جمعیت است گفت: بی شک هر کجا اخلاص و 
برابری و برادری و اخلاص کار برای خدا باشد موفق خواهیم بود به ویژه اینکه آموزش 
و پرورش باید از بزرگان حوزه در جلسات نیز بهره بگیرد و از ارشاد و رهنمون های آنها 

استفاده نماید.

استاندار قم اعلام کرد:

نتایج مثبت سفر هیئت دولت در عمران و آبادانی قم

سرمقاله

اخبار استان

شهر خاص
شهردار خاص 

در جلسه اخیر شورای اسلامی شهر قم استعفای محمد 
دلبری موردپذیرش اعضای شورا قرار گرفت و متین فر 
به عنوان سرپرست شهرداری قم انتخاب شد. ازآنجایی که 

انتخاب شهردار یکی از وظایف بسیار حساس شورا محسوب می شود، کمیته ای در شورای 
شهر قم تشکیل شده که در آن 7 نفر از اعضای شورا عضویت دارند و این کمیته مسئول 

بررسی سوابق و رزومه افرادی است که برای تصدی پست شهرداری قم نامزد شده اند.
اما در خصوص انتخاب شهردار قم شاخص هایی وجود دارد که فرد موردنظر برای 
تصدی پست شهرداری قم باید این شاخص ها را داشته باشد. به نظر من فردی که 
می خواهد شهرداری کلان شهر قم را به عهده بگیرد، باید در مرحله اول آشنایی کاملی 
به فضای داخلی شهر قم داشته باشد. قم یک شهر خاص است و صدالبته یک شهردار 
خاص هم می خواهد. شهردار کلان شهر قم باید دارای ویژگی هایی باشد که شاید در دیگر 

کلان شهرها چنین شاخص های برای اعضای شورا در انتخاب شهردار وجود نداشته باشد.
اما یکی از شاخص های عمومی شهردار قم این است که فردی که می خواهد در این 
پست خدمت کند، باید کار اجرایی کلان کرده باشد تا بتواند در چنین شهری مدیریت 

انجام دهد.
با توجه به اینکه گردش مالی در شهرداری بالاست، فردی که می خواهد به عنوان شهردار 
قم انتخاب شود باید یک تسلط خوبی هم نسبت به مسائل مالی داشته باشد. این یکی از 
ضروریاتی است که حتماً باید مدنظر قرار گیرد، چراکه شاید فردی به لحاظ فنی در سطح 
بالایی قرار داشته باشد ولی به دلیل عدم آشنایی به مسائل مالی، نتواند آن چنان که باید و 

شاید، کارایی لازم را در شهرداری داشته باشد.
تسلط و آشنایی به بدنه و ساختار نیروی انسانی و تجهیزات شهرداری، یکی دیگر از 
شاخص های شهردار آینده قم است. فردی که می خواهد سکان شهرداری قم را به دست 
بگیرد، باید تعریف روشنی از ظرفیت های شهرداری قم داشته باشد تا بتواند بر اساس آن 

برنامه ریزی نماید.
نکته مهم دیگری که نباید دور ازنظر باشد این است که در شهر قم از قومیت های 
مختلفی حضور دارند، تعامل با این قومیت ها می تواند در پیشبرد اهداف شهرداری بسیار 
مؤثر باشد، لذا شهردار آینده قم باید از بعد جامعه شناسی بتواند با این قومیت ها ارتباط و 

تعامل لازم را برقرار نماید.
حضور مراجع عظام تقلید، علما، حوزه های علمیه یکی دیگر از شاخص های بسیار مهم 
قم است که شهردار آینده قم باید برنامه ویژه ای در خصوص نحوه تعامل با این قشر 

تأثیرگذار در برنامه کاری خود داشته باشد.
اگر این خصوصیات در یک فردی جمع شود یا بتواند درمجموع این ها ، امتیاز قابل 

قبولی بگیرد، می تواند گزینه مناسبی برای تصدی پست شهرداری قم باشد.
این موضوع که گفته می شود شورای چهارم در اولین تجربه خود در انتخاب شهردار 
نتوانست نمره قابل قبولی بگیرد، چندان مورد تائید بنده نیست. به هر صورت آن موضوعی 
که باعث شد اعضای شورای شهر استعفای دلبری را بپذیرند، کسالت ایشان بود. نمی توانم 
قبول کنم که شورای چهارم در انتخاب شهردار اشتباه کرد. بالاخره در آن زمان با 

شاخص هایی که شورا داشت، دلبری بهترین گزینه برای تصدی پست شهرداری قم بود.
بعد از استعفای شهردار قم در محافل مختلف عمومی و سیاسی قم مطرح می شود که 
شهرداری و شورای شهر قم به سکوی پرتابی برای رسیدن افراد به مناصب بالاتر تبدیل شده 
است. به نظر من این انتقاد هم به مدیریت شهری وارد نیست و ما نمی توانیم و نباید مانع 
این کار شویم. چراکه امکان دارد فردی در هر منصبی عملکرد مناسبی داشته باشد و در 
بین مردم محبوبیتی پیدا کند و در آینده در یک پست بالاتری مشغول به فعالیت شود. 
همان گونه که یکی از نمایندگان فعلی قم نیز قبلاً عضو شورا بود و با توجه به فعالیت هایی 
که انجام داد، توانست یکی از کرسی های مجلس را به خود اختصاص دهد. به نظر من این 
ایرادی ندارد، اما در مورد آقای دلبری چنین موضوعی صحت ندارد و تنها عامل استعفای 

ایشان، کسالت بوده است.
به هر صورت برای آقای دلبری آرزوی سلامتی داریم و امیدواریم که شورای چهارم 
بتواند در آزمون سرنوشت ساز دیگری که در پیش رو دارد، نمره قبولی را بگیرد و با انتخاب 

یک شهردار توانمند، شتاب بیشتری به قطار توسعه قم ببخشد.
* استاد دانشگاه و عضو شورای اسلامی شهر قم

آیت الله یزدی رئیس مجلس خبرگان شد
ایمان: آیت الله محمد یزدی با 47 رای به عنوان رئیس مجلس خبرگان رهبری 

انتخاب شد.
اعضای مجلس خبرگان رهبری صبح دیروز در هفدهمین اجلاسیه مجلس خبرگان 
)دوره چهارم( با اکثریت آرا، آیت الله محمد یزدی را به  رئیس مجلس خبرگان رهبری 

انتخاب کردند
برپایه این گزارش: در جریان این انتخابات، آیات محمد یزدی، اکبر هاشمی رفسنجانی، 
هاشمی شاهرودی و مومن کاندیداهای ریاست مجلس خبرگان بودند که نهایتاً آیت الله 

محمد یزدی با کسب 47 رای رئیس مجلس خبرگان شد.
گفتنی است آیت الله یزدی رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم است.

هاشمی شاهرودی و موحدی کرمانی نواب رئیس خبرگان
در جلسه عصر دیروز نیز آیت الله هاشمی شاهرودی با کسب 42 رای به عنوان نایب 
رئیس اول و آیت الله موحدی کرمانی با کسب 29 رای به عنوان نایب رئیس دوم انتخاب 
شدند. به این ترتیب طرح پیشنهادی نمایندگان مجلس خبرگان رهبری برای ابقای هیئت 
رئیسه این مجلس کنار گذاشته و رای گیری برای انتخاب نایب اول و دوم ریاست مجلس 

خبرگان انجام شد..
ابقائ منشیان خبرگان

منشیان هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری در سمت خود ابقا شدند. حجت الاسلام 
والمسلمین  دری نجف آبادی با 45 رأی و حجت الاسلام والمسلمین سیداحمد خاتمی با 
34 رأی همچنان به عنوان منشیان هیأت رئیسه باقی ماندند. رای گیری برای انتخاب دو 

کارپرداز هیئت رئیسه نیز امروز انجام می شود.

تولیت آستان حضرت معصومه )س(:

همه دولت ها به قم خدمات ویژه ای داشته اند
 ایمان: تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( گفت: پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی دولت ها با هر گرایشی خدمات ویژه ای به شهر مقدس قم 

داشته اند.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد سعیدی روز سه شنبه در چهارمین جلسه ستاد 
تسهیلات زائرین در حرم حضرت معصومه )س( افزود: بدون شک خدمت به قم خدمت به 
اهل بیت )ع( و 400 امامزاده مدفون در آن دارای اجر و ثواب فراوانی است که قابل توصیف 
نیست. وی درادامه ضمن تقدیر از تلاش های ستاد تسهیلات و اسکان زائران نوروزی 
استان، تصریح کرد: بدون شک حضور اعضای این ستاد در حرم کریمه اهل بیت )س( تنها 
برای ارایه گزارش عملکرد های انجام شده نیست، بلکه به نوعی تجدید پیمان و عهد با آن 
بانوی گرامی اسلام است. وی اضافه کرد: از آنجا که قم مختص اهل بیت )ع( است، مردم 
آن نیز به تاسی از این بزرگان، بزرگوارانه هر نوعی کمبود و یا کاستی را برجسته نمی کنند، 
لذا مسوولان و مدیران استان باید از این نظر هیچ نگرانی نداشته باشند. سعیدی با اشاره 
به تفاوت قم با سایر شهرهای دیگر تصریح کرد: در قم بر خلاف دیگر شهرهای کشور که 
جاذبه ها بیشتر منحصر به مکان های مختلف تاریخی است، به غیر از حرم حضرت معصومه 
)س( و مسجد مقدس جمکران، این آدم ها هستند که جاذبه های اصلی قم محسوب می 
شوند و آنها علما و مراجع هستند. وی افزود: یکی از بزرگترین افتخارات این شهر این است 
که وقتی رییس جمهوری به آن سفر می کند دیدار با علما و مراجع را جزء عملکردهای 

خود در این سفر می داند.

همزمان با هفته درختکاری صورت گرفت :

کاشت 100اصله نهال 
در آستان مقدس پنج امامزاده جمکران

 ایمان : به همت اداره کل منابع طبیعی استان قم و مشارکت اداره کل اوقاف و 
امور خیریه این استان 100 نهال ظهر امروز در آستان مقدس پنج امامزاده منطقه 

جمکران کاشته شد.
مراسم گرامیداشت چهارمین روز از هفته منابع طبیعی ظهر دیروز در آستان مقدس 
پنج امامزاده منطقه مسجد جمکران قم برگزار شده و به همت اداره کل منابع طبیعی استان 
قم و مشارکت اداره کل اوقاف و امور خیریه این استان 100 نهال در این مکان سیاحتی و 

زیارتی کاشته شد.
در ابتدای این مراسم احمد عفتان مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم بر 
گسترش فضای سبز این استان تاکید کرد و گفت: این اقدام سبب کنترل گرد و غبار، 

تعدیل دما و تولید اکسیژن می شود.
وی به تاکیدات ائمه اطهار )ع( مبنی بر حفظ منابع طبیعی اشاره کرد و افزود: حضرت 
محمد )ص( در دوران حیات خود در برخوردهای مختلفی اهمیت حفظ منابع طبیعی را 
مورد تاکید قرار داده و از امت خود خواستار ترویج این فرهنگ برای نسل های آینده شدند.

حجت الاسلام سید اسماعیل حسینی مقدم مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم نیز 
در این مراسم توجه به فرهنگ حفظ منابع طبیعی را مهم ترین زیرساخت های زندگی بشر 
دانست و اضافه کرد: آحاد مردم باید بدانند که برای زندگی مناسب باید منابع مناسبی 

داشته باشند و در این راستا باید از حرکت های جمعی استفاده کنند.
وی خاطرنشان کرد: علاوه بر کاشت درخت و ایجاد فضای سبز مناسبت در جوار 
امامزادگان و اماکن متبرکه استان قم اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم در راستای 

ترویج فرهنگ حفظ منابع طبیعی از ظرفیت مراکز فرهنگی خود استفاده می کند.

نعمت الله عواطف رستمی *



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,250,000یک مثقال طلا

981,120یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,600,000سکه بهار آزادی

9,640,000سکه امامی

5,080,000نیم سکه

2,750,000ربع  سکه

1,820,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD37,500,000وی 8

GLX 405 31,500,000پژو 

SLX 405 32,000,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 37,500,000پژو پارس سال

E2 90 43,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 30,500,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جدید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلندر

رییس سازمان مرکزی تعاون روستایی؛

عرضه سیب و پرتقال شب عید از هفته آینده
رییس سازمان مرکزی تعاون روستایی از ذخیره سازی 70 هزار تن سیب و 
پرتقال برای شب عید خبر داد و گفت : این ذخایر از هفته آینده به بازار عرضه 
می شود که قیمت سیب درختی درجه یک کیلویی 2700 تومان و پرتقال درجه 

یک شمال 2900 تومان است.
حسین صفایی طی سفر به این استان و بازدید از روند ذخیره سازی مرکبات برای 
عرضه در بازار شب عید، با بیان اینکه ایران از جمله کشورهایی است که سرانه مصرف 
میوه آن بالاست، گفت: چند سالی است دولت برای اجرای تنظیم بازار میوه شب عید 
ماموریت یافته و سازمان جهاد کشاورزی با همکاری سازمان تعاون روستایی برای ذخیره 
سازی دو محصول سیب و پرتقال که بیشترین مصرف را در ایام عید دارند، اقداماتی را 

انجام داده است.
وی ادامه داد: سیب و پرتقال به اندازه نیاز از باغداران خریداری و ذخیره سازی شده که 

در 10 روز پایانی سال به بازار عرضه می شود.
رییس سازمان مرکزی تعاون روستایی با اشاره به اینکه مازندران قطب اصلی تولید 
مرکبات در کشور است، گفت: 85 درصد پرتقال ذخیره شده برای شب عید از مازندران 
است و از ابتدای اسفندماه حمل پرتقال ذخیره شده از مازندران به سایر استان های 

متقاضی و دارای سهمیه انجام شده است.
صفایی در خصوص ذخیره سازی سیب شب عید نیز گفت: آذربایجان غربی، زنجان، 

دماوند از جمله استان های توزیع کننده سیب برای بازار شب عید هستند.
وی افزود: بیش از 60 درصد محصولات ذخیره شده به استان ها حمل و بارگیری شده 

است که از 23 اسفندماه عرضه میوه تنظیم بازار در سطح کشور آغاز می شود.
رییس سازمان مرکزی تعاون روستایی اظهار کرد: هدف از تنظیم بازار شب عید اتکاء به 

تولیدات داخل و حمایت از تولیدکننده است.

با نزدیک شدن به روزهای پایانی سال و اوج سفرهای هوایی، بازهم نگرانی به 
سراغ مسافرانی می آید که ممکن است ساعت ها در فرودگاه ها با تاخیر مواجه شوند 

و یا حتی باوجود خرید بلیت، صندلی خالی برای آنها نباشد.
 هرساله تعطیلات نوروز دوران پیک سفرهای هوایی به شمار می رود و تقاضا برای سفر با 
این نوع از حمل و نقل به اوج خود می رسد که همین موضوع به دلیل معضلات صنعت هوایی، 
مشکلاتی را برای مسافران به وجود می آورد که گاهی سفری را که از مدت ها پیش برای آن 

برنامه ریزی کرده اند، به کامشان تلخ می کند.
در واقع زمین گیر بودن 100 فروند هواپیما، در کنار عدم ورود ناوگان جدید به صنعت هوایی 
و نبود مدیریت مناسب در زمان اوج سفر، موجب شده که بخش هوایی با مشکلات زیادی 
مواجه باشد، این در حالی است که در سال های گذشته تقاضا برای مسافرت های هوایی و سفر 

به کشورهای خارجی افزایش پیدا کرده بود.
این مشکلات به خصوص برای مسافرانی که قصد سفر به کشورهای خارجی را دارند، نمود 
بیشتری پیدا می کند، زیرا در سال های گذشته تاخیرهای طولانی مدت و حتی نبود صندلی 
در پرواز موجب شده بود که برنامه نوروزی آنها تحت تاثیر قرار بگیرد و زیان های زیادی را 

متحمل شوند.
براین اساس یکی از مشکلاتی که در سال های گذشته دامن گیر مسافران هوایی شده، نبود 
صندلی خالی در زمان پرواز است به طوری که شرکت های هواپیمایی بیش از ظرفیت بلیت 
می فروشند تا در زمان پرواز که ممکن است برخی مسافران نیایند، صندلی ها پر باشد، البته 
این موضوع در تمام دنیا اجرا می شود اما در زمان پیک سفرهای نوروزی در کشور به خصوص 
در شرایطی که صنعت با کمبود ناوگان مواجه است، فروش بیش از ظرفیت بلیت می تواند 

مشکلات زیادی را برای مسافران ایجاد کند.
سال گذشته در روزهای پایانی اسفند بود که 13 مسافر از پرواز پاریس جا ماندند و در فرودگاه 
امام خمینی)ره( به شدت به مسئولان اعتراض می کردند، ضمن آنکه فرودگاه امام هم شرایط 
مناسبی را برای پذیرایی از این مسافران نداشت و آنها اغلب با فرزندان کوچک با سرگردانی به 
دنبال مسئولان ایرلاین بودند. این در حالی است که تعداد زیادی از مسافران خارجی هم به 
دلیل اینکه قصد سفر از کشور دوم به مقصد دارند، به دلیل مشکلات ناشی از تاخیر و یا کمبود 
صندلی، پرواز بعدی را هم از دست می دهند که اینها هزینه های سنگینی را به مسافران تحمیل 
می کند، هرچند که در تمامی ایرلاین های دنیا در صورت بروز این مشکلات، خسارات مسافران 

پرداخت می شود اما شرکت های ایرانی برخی از این هزینه ها را تقبل نمی کنند.
از سوی دیگر، تاخیر پروازهای داخلی هم در سال گذشته موجب سرگردانی مسافران زیادی 
شد که ساعت ها در فرودگاه در انتظار انجام پرواز ماندند، در واقع مسافران که با صرف هزینه های 
بالایی برای زمان های پیک سفر، بلیت خریداری می کنند با تاخیرهای چندین ساعته مواجه 

می شوند علاوه بر اینکه برنامه های سفرشان به هم می ریزد. 
اما موضوعی که در جریان تمام این مشکلات خودنمایی می کند، عدم پاسخگویی مسئولان 
ایرلاین ها در فرودگاه ها به مسافران است، در حالی که نماینده ایرلاین در فرودگاه باید پاسخگوی 
مسافران باشد اما اغلب با رفتارهای نادرست، مسافران را به رفتار متقابل تحریک می کنند که 
این مشکلات در کنار نبود امکانات مناسب برای استراحت و پذیرایی از مسافران در فرودگاه ها 

به جو متشنج دامن می زند.
 همه اینها در حالی اتفاق می افتد که قرار بود برای سال جاری آئین نامه حقوق مسافر تدوین 
شود تا در صورت بروز این مشکلات، قانونی برای حمایت از مسافران وجود داشته باشد اما 
گزارش ها حاکی از آن است که هنوز این آئین نامه تدوین نهایی نشده و شرکت های هواپیمایی 
مفاد آن را نپذیرفته اند. در صورتی که معضلات صنعت هوایی از سال ها پیش گریبانگیر 

مسافران شده و آنها به اجبار شرایط ایرلاین ها را پذیرفته اند.
همچنین در طول این مدت مسئولان صنعت هوایی کشور هم حاضر به پاسخگویی در این 
زمینه نیستند در حالی که با نزدیک شدن به روزهای پایانی اسفند، فرودگاه ها با تعداد زیادی 

مسافر روبرو می شود که باید ساعت ها در انتظار پرواز باشند.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از توافق نهایی با 
شرکت پژوی فرانسه برای احداث کارخانه مشترک در ایران 
خبر داد و گفت: 50 درصد سهام این کارخانه مربوط به پژو و 

50 درصد متعلق به ایران خودرو خواهد بود.
هاشم یکه زارع در مراسم آغاز تولید انبوه وانت آریسان با تشریح 
جزئیات توافق نهایی ایران خودرو با پژو گفت: پژو کارخانه ای مشترک 
با ایران خودرو در ایران احداث خواهد کرد که 50 درصد سهام آن 
متعلق به پژو و 50 درصد متعلق به ایران خودرو خواهد بود. مدیرعامل 
گروه صنعتی ایران خودرو افزود: بر مبنای این توافق نهایی، قرار است 
مرکز تحقیقات مشترک، پلت فرم مشترک و صادرات 30 درصد از 
محصولات تولیدی محقق شود. وی تصریح کرد: در کلمه به کلمه 
توافق نهایی ایران خودرو با پژو  عنوان شده است تا 30 درصد تولیدات 
حتما صادر شود، در غیر این صورت به تناسب کاهش سهم عرضه 
محصولات به داخل نیز از سوی پژو کاهش خواهد یافت. به گفته یکه 
زارع، ایران دیگر به مونتاژکاری خودرو روی نخواهد آورد و بنابراین در 
توافق  با پژو، سوزوکی ژاپن و یک شریک جدید اروپایی این موضوع 
لحاظ شده است. یکه زارع ادامه داد: به زودی با یک شرکت خوب 
اروپایی نیز توافق خواهیم کرد اما بر مبنای این توافق ها، بازار خود 

را تقدیم آنها نخواهیم کرد بلکه از یک میلیون و 800 هزار دستگاه 
خودرویی که قرار است تا افق 1404 از سوی ایران خودرو تولید 
شود، حداکثر 50 درصد مشارکت با خارجی ها خواهد بود. وی ادامه 
داد: هدف اصلی ایران خودرو گرفتن بازار خودروی ایران از چینی ها 
است، چراکه اگر بی توجهی به این موضوع صورت گیرد، حتما ظرف 
سال های آینده با تداوم روند فعلی بازار خود را دو دستی تقدیم 
چینی ها خواهیم کرد. وی اظهار داشت: هدف گذاری ایران خودرو آن 
است که محصول با کیفیت بالاتر از چین با قیمت پایین و مشخصات 
فنی بهتر به بازار ارائه دهیم و در این راستا، با شرکای خارجی از جمله 

پژو، رنو، سوزوکی ژاپن و یک شریک اروپایی قدر کار خواهیم کرد.
به گفته یکه زارع، ظرف 2 تا 2.5 سال آتی حداقل 3 محصول با 
طراحی داخلی به بازار عرضه خواهیم کرد، این در شرایطی است که 
در کل دوره عمر صنعت خودرو در ایران تنها 3 محصول سمند، تیبا 
و رانا به صورت محصول داخلی به بازار عرضه شده است. مدیرعامل 
گروه صنعتی ایران خودرو گفت: سال ۹3 اگرچه وزارت صنعت تولید 
530 هزار دستگاه خودرو را برای ایران خودرو هدف گذاری کرده 
بود اما هدف گذاری این گروه صنعتی تولید 600 هزار دستگاه بود 
که امیدواریم ظرف روزهای باقیمانده از سال ۹3 بتوانیم ۹0 هزار 
خودروی دیگر را نیز تولید کنیم. وی ادامه داد: در سال 1404 باید 
تولید خودرو در ایران به 3 میلیون دستگاه برسد که در این میان، 
اکنون سهم بازار ایران خودرو از 37 درصد سال ۹2 به 54 درصد 
رسیده اما هدف گذاری ما دستیابی به سهم 60 درصدی بازار است. 
یکه زارع در پاسخ به انتقادات مطرح شده به صنعت خودرو کشور 
خاطرنشان کرد: اگرچه به لحاظ کیفی و فنی ممکن است صنعت 
خودروی ایران ایراداتی داشته باشد اما اگر تعطیل شود، مثل فولاد 
مبارکه و پتروشیمی ها تعطیل خواهد شد بنابراین باید به جای حمله 
به صنعت خودروسازی تلاش کنیم تا این صنعت را تقویت کرده تا 

محصولاتی شایسته مردم عرضه کند.

رئیس سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه سال 93 سال 
خوبی برای این سازمان نبود، گفت: شایدبه دلیل حاشیه ها، 
پیش  پا  پرسپولیس  و  استقلال  خرید  برای  متقاضیان 

نمی گذارند.
به  اشاره  با  رادیویی  گفتگویی  در  حسینی  پوری  عبدالله   
منتفی شدن مزایده دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به دلیل عدم 
دریافت پاکات مزایده گفت: واگذاری و فروش این دو باشگاه ورزشی 
فوتبال در سال ۹3 دیگر امکان پذیر نیست و باید منتظر عرضه این 

دو باشگاه در سال ۹4 باشیم.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به اینکه در مدت 
زمان میان عرضه اول و دوم واگذاری این دو تیم، افراد مختلفی 
با این سازمان مذاکره کردند که نقدینگی آنها با قیمت پایه و 
شرایط واگذاری متناسب نبود، بیان کرد: به نظر می رسد حاشیه 
های این دو باشگاه مانع حضور افرادی که مایل به خرید استقلال و 
پرسپولیس هستند شده است، زیرا این متقاضیان هستند که سرمایه 
خود را بر روی این دو باشگاه سرمایه گذاری خواهند کرد و لازم است 

که از بازگشت سرمایه خود مطمئن شوند.
رئیس کل سازمان خصوصی سازی تاکید کرد: با این تفاسیر 

شاید بنابر دلایلی به غیر از قیمت پایه و شرایط واگذاری و به علت 
حاشیه ها است که متقاضیان برای خرید استقلال و پرسپولیس پا 

پیش نمی گذارند.
وی درباره لزوم تعدیل شرایط واگذاری استقلال و پرسپولیس برای 
جلب نظر خریداران گفت: قطعا امکان کاهش قیمت و تعدیل شرایط 
واگذاری این دو تیم به نظر اعضای هیات واگذاری بستگی دارد و 
تصور نمی شود این اعضا با کاهش قیمت موافق باشند، با این وجود 

اعضا مختارند هر تصمیم مناسبی را در این زمینه بگیرند.
به گفته پوری حسینی امسال حدود 30 هزار میلیارد تومان سهم 
دولتی توسط سازمان خصوصی سازی عرضه شده است که تنها 
کمتر از 4 هزار میلیارد تومان آن تاکنون به فروش رسیده و این 
طور نیست که بگوییم تمام عرضه های این سازمان بجز سرخابی ها 

موفق بوده است.
رئیس کل سازمان خصوصی سازی با اشاره به اینکه با عبور از 
سال ۹3 و احتمال تغییر شرایط اقتصادی کشور در سال ۹4 امکان 
واگذاری این دو باشگاه با همین قیمت و شرایط وجود دارد افزود: 
مرجع تعیین کننده شرایط واگذاری این دو باشگاه، هیات واگذاری 
است و باید منتظر تشکیل این جلسه در روز سه شنبه آینده برای 
تصمیم گیری در خصوص واگذاری دوباره استقلال وپرسپولیس 

باشیم.
وی با تاکید بر اینکه سال ۹3 سال خوبی برای خصوصی سازی 
در کشور نبود، یکی از دلایل اصلی آن را افت شدید شاخص بورس 
ذکر کرد و افزود: از دی ماه سال گذشته تاکنون شاخص کل بورس 
از حدود ۹0 هزار واحد به حدود 60 هزار واحد افت کرده و بیش از 
30 درصد ارزش خود را از دست داده است. بر این اساس با توجه 
به شرایط بورس، فعالین بازار سرمایه تمایل ندارند در بازار سهام 
فعالیت کنند و افت شاخص بورس، سیگنالی برای عدم تمایل بخش 

خصوصی جهت ورود به بازار سرمایه و خرید سهام است.

تکرار سناریوی تاخیرها در نوروز

جزئیات جدید توافق خودرویی ایران و فرانسه؛

پژودرایرانکارخانهاحداثمیکند
عرضه استقلال و پرسپولیس شاید وقتی دیگر؛

حاشیههادلیلناکامیفروشسرخابیها
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خواهان افراز: 
آقای مرتضی زلفی گل

نشانی:
 ـ 20 متری امام حسین ک 9 پ 95  قم 

خوانده افراز: 
کلیه مالکین مشاعی

نشانی:
مجهول المکان

خواسته: افراز
 افراز سهم مشاعی خواهان افراز پلاک 10924/1 اصلی بخش 1 قم

نظریه )تصمیم( اداری
 ـ93/4/29 درخواست   نظر به اینکه خواهان افراز طبق درخواست وارده 17257
ــق صورتمجلس افراز  ــوق را نموده و طب ــاعی خود از پلاک ف ــهمی مش افراز س
2ـ93/6/2 شهرداری  8ـ93/12/1 نقشه پیوست آن و نامه 4/137768 1/33535
منطقه 4 قم که با افراز سهم مشاعی نامبردگان فوق موافقت نموده لذا با توجه به 
ــه پیوست آن و گزارشات مندرج در پرونده بنابراین طبق  نامه های مذکور و نقش
ــا افراز پلاک مذکور موافقت  ــاع ب ماده5 آئیینامه قانون افراز و فروش املاک مش
می شود و این رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب سال 57 از تاریخ ابلاغ به مدت 
ــتان محل وقوع ملک قابل  ــرکاء در دادگاه شهرس 10 روز از طرف هر یک از ش

اعتراض می باشد. 
امور اداری: رونوشت این تصمیم به کلیه شرکا و متقاضی ها ابلاغ می گردد.

 ـرئیس ثبت و اسناد منطقه یک قم جعفر کاظمی 
ــماره 17257 مورخ 1393/4/29  احتراما در اجراي دستور ذیل نامه وارده به ش
مبني بر افراز سهمي آقاي مرتضي زلفي گل نسبت به 169 سهم مشاع از شش 

دانگ 10924/1 اصلي بخش یک قم به استحضار مي رساند :
طبق گزارش دفتر املاک پیرو درخواست جریان 10924/1 اصلي بخش یک قم 

به شرح ذیل میباشد :
به موجب یک فقره اظهار نامه ثبتي شش دانگ پلاک 1 فرعي از 10924 – اصلي 
واقع در بخش یک قم از طرف حاج مسلم انصاري قبول ثبت شده سپس ششدانگ 
از طرف نامبرده طبق سند شماره 25677 در تاریخ 1354/12/18 دفترخانه 15 
قم به حسن افراشته نسبت به دو دانگ و حسین علي اژدري نسبت به چهار دانگ 
انتقال یافته که مقدار هشتصد سهم از سهمي حسین حسین علي اژدري طبق 
اسناد شماره 32772 در تاریخ 1336/7/4 و 30055 در تاریخ 1335/10/26 دفتر 
15 قم و اسناد 2205 مورخ 1391/12/23 و 11607 مورخ 1392/1/7 دفتر خانه 
105 و. 39 قم به حسنعلي حسیني لطف اباد و عصمت شریفیون و بانو فخري 
ــادات شیرین و هر یک نسبت به دویست سهم مشاع و یک دانگ از سهمي  الس
حسن افراشته نیز طبق سند 27914 در تاریخ 1335/4/8 دفتر خانه 15 قم به رضا 
افراشته انتقال و مقدار 400 سهم از سهمي حسنعلي اژدري طبق سند 32340 در 
تاریخ 1335/12/19 دفتر خانه 15 قم به تقي مکاربان قمي و حسین قیومي نائیني 
) باالمناصفه (منتقل که سهمي حسین قیومي طبق سند شماره 73847 در تاریخ 
1373/4/25 دفتر خانه 15 قم به حسین جهان بخش منتقل که سهمي نامبرده 
ــپس طبق راي شماره 3984 در  در صفحه 470 و دفتر 424 به نامش ثبت و س
تاریخ 1382/10/29 هیئت حل اختلاف تحت پلاک 29 فرعي به صورت مفروز به 
نام وي سند صادر شد و مقدار 200 سهم دیگر از پلاک فوق بهاز طرف حسینعلي 
اژدري طبق سند 30044 دفتر خانه 15 قم به معصومه اژدر منتقل که سهمي وي 
طبق 44526 در تاریخ 1378/12/26 دفتر 12 به خانم معصومه اسمعیلي منتقل 
و ام نیز طبق سند 60654 در تاریخ 1380/7/8 دفتر 12 قم به بحر علي مهرباني 
و اقدس میر ناصري ) باالمناصفه ( منتقل که سهمي نامبردگان در صفحات 229 
و 232 دفتر 458 به نامشان ثبت و سند نیز صادر و تسلیم گردیده است و مقدار 
دو دانگ مشاع سهمي اقاي حسن افراشته در صفحه 76 دفتر 246 به نام وي ثبت 
و سند صادر گردیده است .که به موجب راي شماره 474 در تاریخ 1385/4/26 
هیئت نظارت ثبت استان قم از دو دانگ به یک دانگ کاهش یافته است که مقدار 
169 سهم از سهمي نامبرده طبق سند 368 در تاریخ 1383/3/20 دفتر خانه 37 
قم به اسماعیل زارعي محمود ابادي منتقل که در صفحه 259 دفتر 588 به نامش 
ثبت و سند صادر شده و او نیز طبق سند 5157 در تاریخ 1385/11/3 دفتر خانه 
37 قم به اقاي محسن افسري انتقال نموده و مقدار 202/95 متر مربع از سهمي 

حسن افراشته طبق راي شماره 6407 در تاریخ 1384/4/23 هیات حل اختلاف 
تحت پلاک 35 فرعي به صورت مفروز در صفحه 96 دفتر 525 ثبت و سند صادر 
گردیده است .و مقدار 196 سهم از سهمي حسن افراشته نیز طبق سند 2512 
مورخ 1392/11/10 دفتر 75 قم به خانم نوریه بگم قدس علوي )متقاضي افراز (

منتقل و مقدار 518/35 مکتر مربع از سهمي حسینعلي اژدري طبق آراء شماره 
ــورخ 1378/3/9 و 4032 مورخ 1378/3/9 و 7005 مورخ 1384/8/30  4028 م
ــورخ 87/9/12 هیات حل اختلاف تحت پلاک هاي 10 و 16 و 40 و  و 7283 م
43 فرعي بصورت مفروز به افراد مختلف واگذار و نسبت به هریک از قطعات سند 
مالکیت مفروزي جداگانه صادر شده است و سهمي خانم عفت شریفیون نیزطبق 
ــات حل اختلاف تحت پلاک 30 فذعي به  ــه 1385/12/5 هی راي 9153 مورخ
صورت مفروز به غیر منتقل و سند صادر شده است و سهمي تقي مکاربان قمي 
نیز  طبق راي شماره 6441 مورخه 1384/3/31 هیات حل اختلاف تحت پلاک 
ــند مفروزي صادر گردیده است و  ــبت به ان س 34 فرعي به غیر منتقل که نس
ــهم دیگر از سهمي وراث رضا افراشته طبق سند 71993 مورخ  مقدار 13.05 س

1390/8/8 دفتر 21 قم به شهرداري قم انتقال یافته است .
ــي به نشاني مالکین مشاعي در شماره  اخطاریه دعوت به افرازیه علت دسترس

1949 مورخ 1393/5/19 در روزنامه 19 دي منتشر شده است .
اینجانبان احمد دهقان به عنوان نماینده ثبت و محمد حسني به عنوان نقشه 
بردار در محل حاضر و قطعه افرازي بشرح پیوست برداشت و ترسیم گردید و در 
نقشه منعکس و در این صورتجلسه بشرح اتي قید گردیده است .لذا حدود اولیه 
قبل از افراز و حدود قطعات افرازي و سهم هریک از مالکین بشرح ذیل و صفحات 

بعد مي باشد .
ضمنا بایگاني شماره 50 فرعي را به قطعه افرازي اختصاص داده است .همچنین 
شهرداري طي نامه 4/137768 مورخ 1393/6/22 به همراه نقشه مورد تایید مورد 

افراز با عملیات مذکور موافقت نموده است .
لازم به توضیح است فرعي 46 پیش از این افراز و سند مفروز صادر شده است 

الف :حدود اولیه پلاک 10924/1 بخش یک قم طبق سند مالکیت شش دانگ 
یک قطعه زمین  به مساحت 3795 متر مربع طبق تحدید حدود  مورخه 58/4/23

ــمال :اول به طول 49 متر دیواراست و دوم در 5 قسمت در امتداد نهر جمعا  ش
بطول 82/60 متر مرزیست به حریم نهر.

شرق :بطول 29 متر دیوار است به شارع احداثي.
جنوب :به طول 132 متر اول مرز مشترک و دوم دیواري است به 10924 اصلي .

غرب :به طول 24 متر به دیواري است به 10924/2 .
ب : حدود و مشخصات قطعه افرازي ششدانگ یک قطعه زمین که در ان احداث 
بنا شده به مساحت 169 متر مربع در سهم اقاي مرتضي زلفي گل )پلاک ثبتي 

10924/1/50 اصلي بخش یک قم (
1-غربا :به طول 25/58 متر به باقي مانده 1 فرعي از 10924 اصلي 

2- شمالا :به طول 6/55 به خیابان 12 متري .
3- شرقا :به طول 26/51 متر به 10924/1/46
4- جنوبا: به طول 6/50 متر به 10924/2     

2- حدود باقي مانده  پلاک10924/1  
حدود باقي مانده  پلاک 10924/1  اصلي به مساحت 3131 متر مربع )شامل 
قطعات مفروزي و صادره و در مسیر و قطعات مشاعي مانده (در سهم سایر مالکین 

مشاعي که به صورت مجتمعي از زمین و خانه مي باشد .
شمال :اول به طول 119/90 متر به شارع عام و دوم به طول 15/50 متر به شارع 

عام .
شرق : به طول 29 متر به شارع عام .

جنوب : به طول 108/70 متر به پلاک 10924  اصلي.
غرب : به طول 24 متر به 45 فرعي از 2 از 10924 اصلي .

 توضیحات :
یک برگ از رونوشت از صورتمجلس و نقشه افرازي جهت اطلام مالکین مشاعي 

ارسال مي گردد.      

آگهی افراز نظریه)تصمیم(اداری ؛صورتجلسه افراز پلاك باقي مانده 10924/1
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معاون اداره کل ورزش و جوانان قم:

دفتر مشترك هیئت های ورزشی در قم
 ایجاد می شود

معـاون اداره کل ورزش و جوانان قم با بیان اینکـه اداره کل ورزش و جوانان 
قم از حضور بخش خصوصی در ورزش حمایت می کند گفت: دفتر مشـترک 

هیئت های ورزشی در قم ایجاد می شود.
روح الله رمضانی اظهار داشت: با توجه به فرآیند کاری هیئت های ورزشی و مشکلاتی 
که این هیئت ها در زمینه استقرار و اجرای برنامه های اداری خود دارند در نظر داریم دفتر 

مشترک هیئت های ورزشی را در قم ایجاد کنیم.
وی افزود: انبوهی از تقاضا برای هیئت های ورزشی وجود دارد و با توجه به عدم وجود 
برای استقرار در نظر داریم در آینده دفتر امور مشترک هیئت های ورزشی در قم احداث 

شود تا بخش بزرگی از مشکلات هیئت ها رفع  شود.
معاون اداره کل ورزش و جوانان قم گفت: برنامه ریزی لازم برای این طرح انجام شده و 
قرار است در چارچوب بودجه تجهیز و بهسازی ورزشگاه شهید حیدریان قم از مصوبات 
سفر ریاست جمهوری به قم، این دفتر امور مشترک فعال و راه اندازی شود تا بخش بزرگی 

از چالش های پیش روی هیئت های ورزشی حل شود.
رمضانی بیان کرد: در سفر ریاست جمهوری به قم مبلغی شامل 80 میلیارد ریال اعتبار 
برای سال های 94 و 95 به ورزش قم اختصاص یافته و قرار است این مبلغ صرف بهسازی 
و تجهیز 3 مکان ورزشی قم شود که این 3 طرح شامل توسعه و تجهیز اماکن مختلف 
ــهید حیدریان، طرح تکمیل زمین های روباز مجموعه ورزشی در منطقه  ــگاه ش ورزش

پردیسان قم و سالن باستانی پوریای ولی در منطقه جواد الائمه )ع( قم هستند.
وی عنوان کرد: اداره کل ورزش و جوانان قم از حضور بخش خصوصی در ورزش حمایت 
می کند و آیین نامه چگونگی مشارکت بخش خصوصی در ورزش با حفظ منافع دو جانبه 

ابلاغ شده و پروژه های ورزشی نیمه تمام و در حال بهره برداری را در بر می گیرد.
معاون اداره کل ورزش و جوانان قم تصریح کرد: با توجه به ضرورت اجرایی شدن حضور 
بخش خصوصی در ورزش دولت برنامه هایی برای تکمیل طرح های نیمه تمام در نظر 
گرفته و در سفر ریاست جمهوری نیز طرح جدیدی کلنگ زنی نشد و نگاه دولت بر این 

است که طرح های نیمه تمام به اتمام برسد.
ــان کرد: دولت برای حضور بخش خصوصی در ورزش، منافع بخش  رمضانی خاطرنش
خصوصی را مورد توجه قرار داده تا میل و رغبت به سرمایه گذاری و مشارکت در تکمیال و 
بهره برداری از پروژه ها افزایش یابد و بخش خصوصی برای آغاز این فرآیند باید درخواست 

خود را به اداره کل ورزش و جوانان ارائه کند.

سرپرست هیئت کاراته استان قم:

قم بر سکوی نخست کاراته 
جوانان ایران ایستاد

سرپرست هیئت کاراته استان قم از موفقیت کاراته کاهای قم در کسب مقام 
نخست و عنوان قهرمانی کاراته جوانان کشور خبر داد.

ــاس برنامه ریزی فدراسیون کاراته کشورمان هر  علیرضا برخورداری اظهار کرد: بر اس
ساله رقابت های کاراته قهرمانی کشور در مرودشت به انجام رسید تا بهترین ها شناسایی 
شده و به اردوی تیم ملی دعوت شوند و تیم ملی با قدرت در مسابقات قهرمانی آسیا 

حضور یابند.
وی بیان کرد: پیکارهای کاراته قهرمانی کشور امسال با مصاف بانوان کاراته کا آغاز شد 
و سپس پیکارهای انتخابی تیم ملی کشورمان در بخش مردان به انجام رسید و در ادامه 

کاراته کاهای رده های سنی پایه هر دو بخش دختران و پسران به رقابت پرداختند.
ــابقات تشکیل تیم های قوی و  برخورداری با تاکید بر اینکه هدف از برگزاری این مس
مدعی برای حضور در رقابت های قهرمانی آسیا است بیان کرد: در بخش مردان و بانوان 
رده سنی بزرگسالان این رقابت ها مدال نگرفتیم ولی از سه رده سنی نوجوانان، جوانان و 

امید صاحب چهار مدال شدیم.
ــابقات کاراته قهرمانی کشور و  ــت هیئت کاراته استان قم اضافه کرد: مس سرپرس
ــنی جوانان عنوان  ــید که تیم قم در رده س انتخابی تیم ملی در حالی به پایان رس
قهرمانی را کسب کرد، در رده سنی نوجوانان ششم شد و در رده سنی امید به مقام 

هشتم دست یافت.
وی ادامه داد: مسابقات رده سنی امید زیر 21 سال کاراته کشور در حالی به پایان رسید 
که کاراته کاهای مدعی در اوزان منهای 60، 67، 75، 84 و به اضافه 84 کیلوگرم به رقابت 
پرداختند و در جدول رده بندی، گیلان با دو طلا و دو برنز، قزوین با یک طلا و یک نقره 

و تهران با یک طلا و یک برنز اول تا سوم شدند.
برخورداری افزود: همچنین کرمانشاه با یک طلا، زنجان با یک نقره و دو برنز، فارس با یک 
نقره و یک برنز، همدان و مرکزی با یک نقره و تیم های هیئت کاراته استان های آذربایجان 
ــرقی، قم، مازندران و کرمان هر کدام با یک برنز به ترتیب رتبه های چهارم تا هشتم  ش

رده بندی رده سنی امید زیر 21 سال را کسب کردند.
وی با اشاره به تقسیم مدال ها بین کاراته کاهای 13 استان، تصریح کرد: مسابقات رده های 
سنی نوجوانان و جوانان پسران کاراته کشور در حالی برگزار شد و نفرات برتر معرفی شدند 
ــاجد، بسیج و نیروی  ــتان و تیم های توابع تهران، مس که کاراته کاهای 32 تیم از 28 اس

انتظامی در آن حضور داشتند.
ــتان قم افزود: در پایان رقابت های رده سنی نوجوانان  ــت هیئت کاراته اس سرپرس
کاراته کشور مازندران با یک طلا و یک نقره، البرز، همدان، آذربایجان غربی، خراسان 
رضوی و مرکزی با یک طلا و گیلان با کسب دو نشان نقره در مکان های اول تا سوم 
ایستادند و فارس با یک نقره و چهار برنز چهارم شد، تهران با دو برنز به مقام پنجم 
رسید و تیم ها ی هیئت کاراته قم، کرمانشاه، لرستان و ایلام با یک برنز به مقام ششم 

دست یافتند.
وی یادآور شد: در جدول رده بندی مسابقات کاراته جوانان کشور تیم قم با کسب یک 
طلا و یک برنز قهرمان شد، تیم های ایلام، تهران، کرمانشاه و نیروی انتظامی با یک طلا 
دوم شدند و مازندران با یک نقره و دو برنز رتبه سوم را کسب کرد، ضمن اینکه اصفهان با 

یک نقره و یک برنز در مکان چهارم ایستاد.

رئیس هیئت پزشکی ورزشی قم:

افزایش ۵0 درصدی حق بیمه ورزشکاران 
رئیس هیئت پزشکی ورزشی قم از افزایش سرانه عضویت و حق بیمه ورزشی 

و تعهدات درمان ورزشکاران در سال 94 خبر داد.
ــان اظهار داشت: فدراسیون پزشکی ورزشی سرانه عضویت ورزشکاران و  محمد گلفش
مربیان را برای دریافت کارت بیمه ورزشی سال 94 اعلام کرده که این سرانه با افزایشی 

50 درصدی همراه بوده است.
وی افزود: سرانه عضویت ورزشکاران و حق بیمه ورزشی سال 93 یکصد هزار ریال بود 
ــرانه با افزایشی 50 درصد در سال 94 به 150 هزار ریال می رسد اما تعهدات  که این س

فدراسیون پزشکی ورزشی نیز با این افزایش سرانه، افزایش پیدا می کند.
ــدات درمان  ــقف تعه ــاس س ــی قم گفت: بر این اس ــکی ورزش رئیس هیئت پزش
آسیب دیدگان در میادین و رویدادهای ورزشی که کارت بیمه ورزشی دریافت می کنند 
به 65 میلیون ریال رسیده در حالی که این سقف در سال 93 45 میلیون ریال بود و 
بدین ترتیب شرایط مساعدتری برای درمان ورزشکاران و پرداخت هزینه های درمانی 

آن ها ایجاد می شود.
گلفشان بیان کرد: غرامت فوت و نقص عضو ورزشکاران دارای کارت بیمه ورزشی سال 
94 یکصد و بیست میلیون ریال تعیین شده است که نسبت به سال 93 که 90 میلیون 

ریال برای این بخش در نظر گرفته شده بود، جهشی 30 درصدی داشته است.
ــکاران تحت پوشش فدراسیون پزشکی ورزشی که در سال 94  وی عنوان کرد: ورزش
نیازمند به انجام عمل جراحی باشند می توانند تا سقف 17 میلیون ریال از هزینه وسایل 
مصرفی جراحی خود را از طریق بیمه ورزشی تامین کنند در حالی که این سقف امسال 

12 میلیون ریال بود.
رئیس هیئت پزشکی ورزشی قم تصریح کرد: تعهدات توانبخشی ورزشکاران آسیب دیده 
دارای کارت بیمه ورزشی سال 94 نیز 9 میلیون ریال تعیین شده است در شرایطی که 
این تعهدات در سال 93، 7 میلیون ریال بود و به طور کلی تعهدات فدراسیون همگام با 

افزایش سرانه، افزایش یافته و به سود ورزشکاران است.
گلفشان خاطرنشان کرد: همه ورزشکاران، مربیان و عوامل حاضر در میادین ورزشی که 
در معرض آسیب دیدگی در حوادث ورزشی هستند باید نسبت به دریافت کارت بیمه 
ورزشی سالانه اقدام کنند و حضور ورزشکاران در مسابقات ورزشی بدون داشتن کارت 

بیمه، ممنوع و خلاف مقررات مسابقات ورزشی است.

 رئیس هیئت تیراندازی قم:

مشکلات مالی مانع از حضور تیم های 
تیراندازی قم در لیگ بر تر است

 رئیس هیئت تیراندازی قم با بیان اینکه رویکرد بازیکن سازی و کمک به رشد 
تیراندازان را نسبت به کسب مقام تیمی در سطح کشور اولویت داده ایم گفت: 

مشکلات مالی مانع از حضور تیم های تیراندازی قم در لیگ بر تر است.
حسین مهره ساز اظهار داشت: رشته تیراندازی در قم در زمره رشته های حاضر در لیگ 
دسته اول مردان و زنان کشور است البته در بخش بانوان امسال به موفقیت قابل توجهی 

دست پیدا کردیم و حتی تا روز پایانی مسابقات، گزینه صعود به لیگ بر تر بودیم.
وی افزود: تیم تیراندازی بانوان قم در سال 93 در لیگ دسته اول کشور صاحب عنوان 
ــوم شد در حالی که در رقابت با تیم پرهزینه و باتجربه پردیسان تهران برای کسب  س
عنوان دوم و صعود به لیگ بر تر ناموفق بود با این حال با توجه به غیبت تیراندازان بانوی 
قمی در سال های اخیر در لیگ و بازگشت آن ها به مسابقات، کسب مقام سوم بالا تر از 

حد انتظار بود.
رئیس هیئت تیراندازی قم گفت: در ترکیب تیم تیراندازی بانوان ما تیراندازان نوجوان 
ــتند و وجود چنین چهره های جوان و جویای نامی برای تیراندازی قم یک  حضور داش
فرصت محسوب می شود ضمن اینکه نرجس کولیوند تیرانداز قمی نیز در لیگ امسال 

عنوان دوم بخش انفرادی را به دست آورد.
مهره ساز بیان کرد: تیراندازی قم در بخش مردان با چالش هایی روبرو بوده که عمده آن 
مشکلات مالی است چنان که به دلیل همین مشکلات، بر ترین تیراندازان ما برای حضور 
در لیگ بر تر از تیم ما جدا شدند و این مشکلات مالی مانع از حضور تیم های تیراندازی 
قم در لیگ بر تر است به ویژه اینکه حریفات لیگ دسته اولی ما نیز امکانات و بودجه ای 

بیش از تیم ما دارند.
وی عنوان کرد: در حال حاضر رویکرد بازیکن سازی و کمک به رشد تیراندازان را نسبت 
به کسب مقام تیمی در سطح کشور اولویت داده ایم به عبارت دیگر پس از اینکه بازیکن 
به سطح قابل قبولی از رشد خود می رسد به وی اجازه می دهیم که جذب تیم های بزرگ 

و بهتر از تیم تیراندازی قم شود تا بتواند پیشرفت کند.
رئیس هیئت تیراندازی قم تصریح کرد: با توجه به مشکلات مالی موجود منطقی نیست 
ــدازی وجود ندارد و بخش  ــته تیران که به لیگ بر تر فکر کنیم زیرا حمایت مالی از رش
خصوصی هم رغبتی به ورود به این رشته ندارد و به همین دلیل است که بیشتر تیم های 

تیراندازی کشور دولتی یا نظامی هستند.
مهره ساز خاطرنشان کرد: حدود 150 تیرانداز در قم وجود دارند که در تلاش هستیم از 
طریق آشناکردن مردم با این رشته جمعیت این ورزشکاران را افزایش دهیم تا به جامعه 

بزرگتری از استعداد ها دسترسی داشته باشیم.

رئیس هیئت هندبال قم:

تیم هندبال صبای قم ظرفیت بقاء
 در لیگ برتر را دارد

 

رئیس هیئت هندبال قم با بیان اینکه راه یابی هدف پویان قم به لیگ برتر بانوان 
نشانگر رشد هندبال قم است، گفت: تیم هندبال صبای قم ظرفیت بقاء در لیگ 

برتر را دارد.
سید علیرضا طباطبایی اظهار داشت: تیم هندبال هدف پویان قم امسال با قهرمانی در 
لیگ دسته اول هندبال بانوان کشور به لیگ برتر راه یافته در حالی که این تیم پیش از این 

عنوان قهرمانی لیگ دسته دوم را نیز کسب کرده بود.
وی افزود: را  ه یابی هدف پویان قم به لیگ برتر بانوان نشانگر رشد هندبال قم است به ویژه 
اینکه هدف پویان از بازیکنان بومی و نفرات جوان هندبال قم استفاده می کند که همگی 

این بازیکنان از سطح مدارس قم استعدادیابی شده اند.
رئیس هیئت هندبال قم گفت: در مسابقات لیگ دسته اول هندبال کشور، تیم هندبال 
هدف پویان قم جوان ترین تیم حاضر در مسابقات بود و این موفقیت نوید این را می دهد 
که هندبالیست های جوان قمی می توانند سال های سال در سطح نخست هندبال ایران 

بدرخشند و حتی به قهرمانی هندبال کشور برسند.
طباطبایی در مورد وضعیت تیم هندبال صبای قم بیان کرد: صبا این هفته در قم باید به 
دیدار نفت و گاز گچساران برود در حالی که پیروزی در این مسابقه صبا را به بقا در لیگ 

امیدوار می کند گرچه با شرایط مالی کنونی مشکلاتی وجود دارد.
وی عنوان کرد: تیم هندبال صبای قم ظرفیت بقاء در لیگ برتر را دارد اما باید در نیم 
فصل تقویت شویم و باشگاه صبا نگاه مثبتی به این تیم داشته باشد البته باشگاه صبا پیش 
از آغاز فصل اعلام کرده بود که مشکل مالی وجود دارد اما در عین حال هزینه های جاری 

تیم را پرداخت می کند.
ــابقات این فصل خود در لیگ برتر  رئیس هیئت هندبال قم تصریح کرد: صبا در مس
هندبال به جز بازی برابر همیاری ارومیه در قم برابر سایر تیم ها شکست خورده اما می تواند 

در ادامه فصل حداقل در بین تیم های حاضر در فصل آینده قرار گیرد.
ــان کرد: امیدواریم مشکلات مالی تیم صبای قم حل شود و تیم  طباطبایی خاطرنش

هندبال نیز با حل این مشکلات وضعیت بهتری پیدا کند.

ایران  اینکه  از  ایران  فوتبال  فدراسیون  رییس 
نتوانسته میزبانی جام ملت های آسیا 2019 را کسب 
کند ابراز تاسف کرد. او هم چنین گفت که بازی با شیلی 

هنوز قطعی نیست.
 علی کفاشیان در اولین اظهار نظر پس از واگذاری میزبانی 
جام ملت های آسیا 201۹ به امارات اظهار کرد: با توجه به 
بررسی های که شده بود جلسه هیات رییسه کنفدراسیون 

فوتبال آسیا در بحرین تشکیل شده و با توجه به اطلاعاتی 
که از قبل دو کشور ایران و امارات داده بودند و تسهیلاتی که 
اعلام کرده بودند و هم چنین بررسی های شرکت اسپانسرینگ 
AFC در نهایت تصمیم گرفته اند تا میزبانی این رقابت ها به 

امارات داده شود.
وی افزود: البته ما در نامه ای از مسئولان AFC خواسته ایم 
که اعلام کنند که چرا این میزبانی در نهایت به امارات تعلق 

گرفت و دلیل این انتخاب را به ما بگویند تا ما نقاط ضعف 
خودمان را بدانیم تا بتوانیم در آینده آنها را جبران کنیم.

کفاشیان تاکید کرد: من متاسف هستم که نتوانستیم 
میزبانی جام ملت های آسیا را برای ایران بگیریم. قطعا میزبانی 
رقابت ها می توانست باعث رشد و توسعه فوتبال ایران شود و 
ابزارها و امکانات لازم را برای فوتبال ایران فراهم کند، اما این 
یک واقعیت است که ابزارها و امکانات کشور امارات از نظر 
درآمدزایی و تبلیغات و حق پخش تلویزیونی بهتر و بیشتر از 
ایران است. رییس فدراسیون فوتبال ایران همچنین با اشاره 
به اظهارات کارلوس کی روش در خصوص احتمال لغو دیدار 
دوستانه تیم ملی ایران با تیم ملی شیلی، گفت: هنوز بازی با 
شیلی قطعی نیست. ما درخواست کرده ایم که قرارداد را برای 
ما ارسال کنند و درباره  آن نظر دهیم. آمادگی این را داریم که 
این دیدار را برگزار کنیم. البته فدراسیون فوتبال از قبل به 
آژانسی که این بازی را برگزار می کند بدهی دارد و در تلاش 

هستیم که این بدهی را نیز پرداخت کنیم.
کفاشیان هم چنین در مورد احتمال برگزاری دیدار دوستانه 
با تیم ملی فوتبال ایتالیا نیز گفت: مسئولان ایتالیایی مبلغی 
در حدود یک تا یک و نیم میلیون دلار برای انجام این بازی 
درخواست کرده اند. در حال بررسی این موضوع هستیم که 
آیا می توانیم از محل درآمدزایی این دیدار هزینه این مسابقه 
را پرداخت کنیم یا خیر؟ که اگر بتوانیم چنین کاری را انجام 
دهیم قرارداد انجام این بازی نیز امضا خواهد شد و تیم ملی 
ایتالیا به ایران خواهد آمد تا بازی دوستانه ای را با این تیم برگزار 

کنیم.

ایتالیا برای بازی با ایران 1/5 میلیون دلار می خواهد؛

کفاشیان:متاسفمکهمیزبانجامملتهانشدیم

درخشان: بازی با مسجد سلیمان به پرسپولیس ضربه می زند

امیدوارم هواداران ما را مقابل نفت تنها نگذارند؛
عنایتی:وقتیمنصوریاناستقلالیاست

دوئلیوجودندارد

 دبیر هیئت بدمینتون استان قم:

بدمینتون بازان قمی صاحب یک مدال طلا و یک برنز مسابقات کشوری شدند

سرمربی تیم پرسپولیس می گوید با تیم اصلی مقابل نفت مسجد سلیمان به 
میدان می رود.

 حمید درخشان درباره شکست پرسپولیس مقابل تراکتورسازی تبریز اظهار کرد:  با وجود 
بازی خوب و منطقی که ارائه کردیم، شکست خوردیم. هر کسی بازی ما مقابل تراکتورسازی را 
دیده باشد به این موضوع اذعان دارد که ما فرصت های زیادی را به دست آوردیم اما نتوانستیم 

از این فرصت ها به خوبی استفاده کنیم.
او همچنین درباره اشتباه بابک حاتمی گفت: بابک اشتباهی در بازی انجام داد اما به اعتقاد 
من از این گونه اشتباهات مدافعان بزرگ دنیا هم انجام می دهند. قبول دارم شاید اعتماد به 
نفس تیم ما زیاد بالا رفته است ما باید خودمان را کنترل کنیم و برای کسب موفقیت تلاش 

کنیم.
سرمربی تیم پرسپولیس در ادامه درباره دیدار پرسپولیس مقابل نفت مسجد سلیمان اظهار 
کرد: حال که تاریخ این بازی را عقب نینداخته اند مجبوریم در تاریخ مقرر بازی کنیم اما 
مطمئن باشید این موضوع به تیم ما ضربه خواهد زد. ما مجبوریم با تیم اصلی مقابل نفت 
مسجد سلیمان قرار بگیریم. واقعاً برایم جای سوال است که چرا سازمان لیگ این بازی را به 

تعویق نینداخت.
درخشان همچنین درباره محرومیت عباس زاده نیز گفت: از باشگاه خواسته ام تا این موضوع 

را پیگیری کند. ما به عباس زاده نیاز داریم و محرومیت او باید هرچه زودتر برطرف شود.

سرمربی پرسپولیس در پایان به دیدار آتی این تیم برابر النصر اشاره کرد و افزود: ما بازی 
سختی در آنجا داریم. درست که تیم النصر انتهای جدول گروه ماست اما یکی از مدعیان 
صعود است. امیدوارم بتوانیم روند خوبمان در آسیا را ادامه دهیم و با دست پر از زمین مسابقه 

خارج شویم.

مهاجم تیم فوتبال استقلال گفت که در دیدار روز 
پنج شنبه این تیم برابر نفت تهران دوئلی بین آنها و 

منصوریان وجود ندارد.
رضا عنایتی درباره دیدار روز پنج شنبه استقلال مقابل نفت 
تهران اظهار داشت: این بازی برای هر دو تیم حساس و 6 
امتیازی است، چرا که ممکن است سرنوشت قهرمانی دو تیم 
در این دیدار رقم بخورد. نفت تیم دونده و جنگنده ای دارد 
ولی ما استقلال هستیم و تمام توان مان را در زمین برای 
کسب نتیجه خواهیم گذاشت تا گام بلندی برای قهرمانی 
لیگ برداریم. وی در مورد غیبت کرار جاسم و امید ابراهیمی 
در این مسابقه عنوان کرد: تیمی موفق است که بتواند از همه 
موجودی اش استفاده کند. درست است که چند بازیکن مان 
را در اختیار نداریم اما بازیکنان دیگر شرایط تیم را درک 

می کنند و می دانند در چه تیمی توپ می زنند.
مهاجم استقلال در خصوص حضور علیرضا منصوریان روی 
نیمکت نفت و اینکه این دیدار دوئل بین استقلالی ها خواهد 
بود، گفت: وقتی صحبت از استقلالی بودن می شود، دوئلی در 
کار نیست. منصوریان از استقلالی های چند آتشه است و این 
دیدار به دلیل شرایط جدول حساس شده است. منصوریان 

دوست خوب من است و به غیر از این بازی، در سایر دیدارها 
برای او آرزوی موفقیت می کنم.  عنایتی در خصوص اینکه 
صحبت  از سرمربیگری علیرضا منصوریان در استقلال شنیده 
می شود، تصریح کرد: هنوز آینده نیامده که بخواهیم در مورد 
آن صحبت کنیم. قبلاً هم از من پرسیده بودند که این فصل 
چند گل می زنی، در صورتی که هیچ فردی از آینده خبر 
ندارد.  وی در مورد عدم استقبال تماشاگران از بازی های 
استقلال گفت: دلایل زیادی دارد که از بازی ها کمتر استقبال 
می شود. یکی از این دلایل خودمان هستیم که چهره فوتبال 
را خراب کرده ایم و به اتفاقات خوب نمی پردازیم. امیدوارم 
روز پنج شنبه هواداران ما را تنها نگذارند و به ورزشگاه بیایند.

 عنایتی در پایان گفت وگوی خود با تسنیم با اشاره به 
شکست رئال مادرید مقابل اتلتیک بیلبائو و برد بارسلونا 
مقابل رایو وایکانو که منجر به صدرنشینی بارسا شد، گفت: 
طرفدار دو آتشه بارسلونا هستم و شکست رئال را به همه 
بازیکنان و طرفداران این تیم تسلیت می گویم. برخی ها 6 گل 
بارسلونا به رایو وایکانو را به برد پرسپولیس در دربی سال 52 
ارتباط داده اند که در پاسخ آنها باید بگویم که ما 6 گل آنها را 

ندیده ایم ولی 4 خودمان را دیده ایم!

 دبیر هیئت بدمینتون استان قم با بیان اینکه دختران بدمینتون باز قم در جمع 4 
تیم بر تر کشور قرار گرفتند گفت: بدمینتون بازان قمی صاحب یک مدال طلا و یک 

برنز مسابقات کشوری شدند.
مجتبی ساده خود اظهار داشت: مسابقات بدمینتون قهرمانی منطقه ای کشور در حالی در 
همدان به پایان رسید که تیم اعزامی قم در 4 رده سنی در این مسابقات حضور یافت و صاحب 
یک مدال طلا و یک برنز شد.  وی افزود: مسابقات بدمینتون منطقه ای کشور با حضور تیم های 
بدمینتون قم، همدان، سنندج، بروجرد، تهران، نهاوند، ملایر و زنجان برگزار شد و تیم بدمینتون 
قم در رده سنی جوانان موفق به کسب مدال طلای این مسابقات شد.  دبیر هیئت بدمینتون 
قم گفت: علیرضا افکانه بدمینتون باز جوان قمی در مسابقات رده سنی جوانان با شکست دادن 
تمامی حریفان خود به مقام قهرمانی رسید و همین بدمینتون باز در رده سنی بزرگسالان نیز 
شرکت کرد و در این رده سنی حائز رده سوم شد.  ساده خو بیان داشت: تیم بدمینتون قم در 
رده سنی خردسالان با ترکیب رضا جانقربان، معین خاکی و محمدامین صالحی و در رده سنی 
جوانان با ترکیب علیرضا افکانه، محمد مهدی زاده و عرفان دادرس در این مسابقات شرکت کرد 
و این مسابقات در دو بخش انفرادی و دوبل برگزار شد.  وی عنوان کرد: نفرات تیم بدمینتون 
قم در رده سنی نوجوانان را محمدامین حاج حسنی، معین کشاورز، مجتبی زارع و پارسا عماد 
تشکیل دادند اما در رده سنی بزرگسالان، تیم بدمینتون قم تنها با علیرضا افکانه در این رده 

شرکت کرد و به مدال برنز رسید.  دبیر هیئت بدمینتون استان قم درباره حضور تیم بانوان قم در 
مسابقات قهرمانی کشور تصریح کرد: در این مسابقات تیم بدمینتون بانوان قم با ترکیب نفرات 
بومی و بسیار جوان راهی مسابقات شد و توانست در جمع 4 تیم بر تر قرار گیرد.  ساده خو افزود: 
تیم بدمینتون بانوان قم در این مسابقات با مشارکت بخش خصوصی و با نام ویونا اسپورت در 

این مسابقات شرکت کرد و امیدواریم حضور بخش خصوصی در بدمینتون قم پررنگ تر شود.

در برنامه 90 مشخص شد؛

سردارآزمون بهترین بازیکن جوان سال 93
در برنامه 90 این هفته، »سـردار آزمون« به عنوان بهترین 

بازیکن جوان سال 93 انتخاب شد.
برنامه نود این هفته ساعت 22:30 دقیقه دوشنبه شب روی آنتن 
ــی درباره درگیری  ــبکه سه سیما رفت. در ابتدای برنامه گزارش ش
ــد. در این گزارش  ــان الاهلی و خبرنگار تبریزی پخش ش دروازه ب
ــابقه ناظر AFC بود، توضیحاتی درباره این  مؤمنی که در این مس

درگیری ارائه کرد.
سؤال نظرسنجی برنامه

نظرسنجی این هفته برنامه به انتخاب بهترین بازیکن جوان سال 93 
اختصاص داشت. بینندگان نود باید از میان سردار آزمون، مرتضی 
پورعلی گنجی، علیرضا جهانبخش، مهدی شریفی و مهدی طارمی، 
ــال 93 را انتخاب می کردند. در نهایت نیز  بهترین بازیکن جوان س
سردار آزمون با کسب 48 درصد آرا، به عنوان بهترین بازیکن جوان 

سال 93 انتخاب شد.
نمایندگان ایران در آسیا با سبک تیم ملی 8 امتیاز گرفتند

در ادامه برنامه، آنالیزی از عمکرد نمایندگان ایران در هفته دوم لیگ 
قهرمانان پخش شد. در این آنالیز مشخص شد پرسپولیسی ها با 264 
پاس درست در مقابل 432 پاس درست حریف، توانسته اند بنیادکار 
ــت دهند. سرخپوشان با انجام پرسینگ، حریف را مجبور  را شکس
ــتقیم استفاده کند اما در ادامه عملکرد خوب  کردند تا از بازی مس
محسن بنگر که در 93 درصد نبردهای هوایی موفق بود، اجازه نداد 
بنیادکار فرصتی روی دروازه پرسپولیس خلق کند. فولاد نیز با انجام 
یک بازی تدافعی مقابل لوکوموتیو تاشکند توانست با یک امتیاز به 
اهواز بازگردد. کار دفاعی این تیم کاملا سازمان یافته و منطقه ای بود، 
اما نفت تهران شبیه ترین بازی را به تیم ملی انجام داد. نفتی ها روی 
ضربات ایستگاهی مثل کرنر حساب ویژه ای باز کرده بودند، 84 درصد 
پاس های ایمان مبعلی در این دیدار درست به مقصد رسید و بیرانوند 

نیز با چهار فوق واکنش، ستاره این دیدار بود.
در ادامه برنامه 90، بهرام افشارزاده روی خط برنامه آمد و در واکنش 

به بازگشت جاسم کرار به ایران، گفت: به من گفتند که کرار به ایران 
آمده است، اما تا او را فردا نبینم باور نمی کنم که به ایران آمده است.

او تاکید کرد: جلسه کمیته انضباطی کرار امروز برگزار می شود.
ــتقلال درباره ضربه ای که به یک خبرنگار  ــگاه اس مدیرعامل باش
ــال است با خبرنگاران زندگی می کنم  زده بود نیز گفت: من 20 س
و چندین سال است با آنها دوستی صمیمی دارم. این ضربه ای که 

زدم از روی شوخ طبی و همینطور بخاطر طرح سوالات زیاد است.
 وی درباره برکناری افجه ای نیز خاطرنشان کرد: چندین بار بود که 
ــد مطرح کرد و در نهایت  افجه ای مطالبی را که نباید مطرح می ش

نامه ای به وزیر دادم و با موافقت آقای گودرزی نسبت به لغو عضویت 
ــپولیس  ــتقلال و پرس افجه ای در هیأت مدیره اقدام کردیم. در اس
ــت ندارم که در این باشگاه ها حاشیه  ــیه وجود دارد، من دوس حاش
درست شود. باید کمتر صحبت کرد و به مردم حقایق را گفت. من 
هم سعی می کنم این حواشی را کم کنم و در این باره از هیأت مدیره 

هم درخواست کردم به مسائل حاشیه ای نپردازند.
نفت مسجدسلیمان خودباوری لازم را نداشت

ــتقلال و نفت  ــه به پخش آنالیزی از دیدار اس بخش بعدی برنام
ــلیمان اختصاص داشت. نفتی ها برغم بازی خوبی که به  مسجدس

نمایش گذاشتند، خودباوری لازم را نداشتند. آنها بیشتر از میزبان 
خود فرصت گلزنی خلق کردند اما روی بی دقتی مهاجمانشان این 
فرصت ها از دست رفت. البته نماینده شهر مسجدسلیمان با بدشانسی 
ــتقلال رفت. در مقابل  ــن فروزان به مصاف اس در روز خوب محس
آبی پوشان تهرانی در غیاب جاسم کرار سعی داشتند با ارسال های 
بلند مهاجمان خود را در فرصت گلزنی قرار دهند که در این امر هم 
موفق بودند و تک گل خود را روی همین ضربه به ثمر رساندند. امید 
ابراهیمی نیز در این دیدار 77 پاس ارسال کرد که 89 درصد آن ها 

درست به مقصد رسید.
محسن بنگر: از بچگی پرسپولیسی بودم

محسن بنگر مهمان ویژه برنامه 90 در این هفته بود. او در ابتدای 
صحبت های خود گفت: از کودکی طرفدار پرسپولیس بودم. همیشه 
ــتم با پیراهن این تیم از فوتبال خداحافظی کنم و به  ــت داش دوس

همین خاطر بعد از سپاهان به پرسپولیس آمدم.
ــی از صحبت هایش اظهار کرد: در مازندران بازیکنان  وی در بخش
مستعدی وجود دارند اما آنطور که باید مورد حمایت قرار نمی گیرد.

بنگر همچنین گفت: فوتبال خشن و فیزیکی را دوست دارم. البته 
پیش از فوتبال والیبال بازی می کردم و تا منتخب مدارس کشور نیز 
پیش رفتم اما در نهایت به تیم امیدهای شموشک رفتم و فوتبالیست 

شدم.
مدافع پرسپولیس درباره نتایج این تیم در لیگ نیز خاطرنشان کرد: 
ما در لیگ بدشانس بودیم و مورد بی مهری قرار گرفتیم. پنالتی هایی 
را برای ما نگرفتند و محرومیت طولانی مدت برخی بازیکنانمان در 
نتایج ما تاثیرگذار بود. اما تلاش می کنیم تا در لیگ هم به وضعیت 

بهتری برسیم و با خیال آسوده در لیگ قهرمانان آسیا بازی کنیم.
ــش که تا چه زمانی فوتبال بازی  ــخ با این پرس او در پایان در پاس
می کند، گفت: اگر بتوانم سال آینده هم بازی می کنم، اما اگر نتوانم 
امسال با پیراهن پرسپولیس خداحافظی می کنم. البته اگر سال آینده 

هم بازی کنم، با پیراهن پرسپولیس به میدان خواهم رفت.



علمی و سلامت

افراد باهوش صبحانه میخورند 
توجه به وعده های غذایی و تنوع آن ها برای خردسالان از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است.
پیام فرح بخش متخصص عنوان کرد: به طور کلی مواد غذایی می توانند روی هوش 

کودک تاثیرگذار باشند. 
نکته ابتدایی در این زمینه بحث آموزش الگوی درست خواری به کودک و آشنایی او با 
الگوی صحیح غذایی است، اگر کودک بتواند از تمام گروه های هرم غذایی استفاده کند، 

علاوه بر رشد متعادل به هوش و تمرکز نیز دست پیدا می کند.
فرح بخش در ادامه اذعان کرد: یکی از نکات مهم که روی هوش و تمرکز کودک موثر 
است، وعده غذایی صبحانه می باشد. با داشتن اهمیت وعده غذایی صبحانه باید به مصرف 

آن توجه ویژه ای کرد تا تمرکز، هوش و توجه فرد بالا رود. 
یکی از موارد تاثیرگذار در این زمینه استفاده از سبزیجات و میوه های تازه است، این 
مواد به دلیل اینکه از جمله منابع غنی آنتی اکسیدان ها هستند، آنتی اکسیدان با هوش 

کودک مستقیما در ارتباط است.
 وی در پایان خاطر نشان کرد: علاوه بر این ها استفاده از غلات کامل به بچه ها توصیه 
می شود نان های سبوس دار، غلات صبحانه که به صورت سبوس دار تهیه شده باشند، 

بیسکوئیت های حاوی سبوس از منابع غلات کامل به شمار می آیند. 
لازم به ذکر است، این نکات در خصوص افراد خردسال صحت دارد و فرح بخش این 

موارد را در مورد افراد بزرگسال تصدیق نکرد.

بر خلاف بسیاری از تصورات؛

تب لزوما نشانه ای از سینوزیت نیست 
بر خلاف بسیاری از تصورات داشتن تب لزوما نشانه ای ازابتلا به سینوزیت 

نبوده و بسیاری از مبتلایان در طول بیماری خود، کمتر دچار تب می شوند.
کمال بشارتی اصل متخصص بیماری های عفونی گفت: تب یک نوع علامت بسیار مهم 
از بروز بیماری است و در  بسیاری از موارد نشان دهنده وجود یک عفونت در بدن و باید 

جدی گرفته شود.
وی با اشاره به اینکه سینوزیت از بیماری هایی است که با تب می تواند همراه باشد، تاکید 
کرد: بر خلاف بسیاری از تصورت داشتن تب لزوما نشانه ای از ابتلا به سینوزیت نبوده و 

بسیاری از مبتلایان در طول بیماری خود، کمتر دچار تب می شوند.
بشارتی اصل افزود: فرد مبتلا به سینوزیت ممکن است در طی چند روز بیماری خود که 
حتی این مدت ممکن است تا یک ماه نیز طول بکشد،  یا اصلا دچار تب نشود و یا اینکه 

موارد تب در او بسیار نادر و با شدت کم باشد.
وی با بیان اینکه البته باید تب جدی گرفته شود، خاطر نشان کرد: وقتی فرد بیش از 
یکی دو ساعت تب کرد و این نشانه  برای مدت چند روز ادامه یافت، در آن صورت باید فورا 
به پزشک مراجعه کند تا اینکه علت دقیق بیماری او که احتمالا یک نوع بیماری عفونی 

است، مشخص شود.

بی علاقگی به انجام کار و دوربینی 
بینی تصویر اجسام در پشت شبکیه تشکیل می شود و قدرت  در دور 

انکساری کمتر از حد طبیعی می باشد.
محمد کی پور،متخصص اپتومتریست گفت: دوربینی یکی از انواع عیوب انکساری بینایی 
است که بخش قابل توجهی از جمعیت را در بر می گیرد در دوربینی قدرت انکساری کمتر 
از حد طبیعی می باشد یا طول کره ی چشم کوتاهتر از حالت عادی می باشد به همین دلیل 

تصویر اجسام در پشت شبکیه تشکیل می شود.
وی در ادامه بیان کرد: افراد دوربین نسبتا با سهولت و وضوح اجسام را می بینند ولی در 

دید نزدیک با دشواری روبرو هستند.
وی عنوان کرد: علائم شخص دوربینی سر درد، احساس درد در چشم و ایجاد انحراف 
در چشم ها یا احساس خستگی در حین انجام کارهای نزدیک می باشد و در موارد معدود 

ییماری هایی نظیر رتینوپاتی یا تومورهای چشمی ممکن است به بروز دوربینی بیانجامد.
کی پور در پایان خاطر نشان کرد: در کودکان بروز سر درد و مالش مکرر چشم ها و 
بی علاقگی به انجام کار در فاصله ی نزدیک از علائم دوربینی به شمار می رود، و اصولا اگر 
افراد علی رغم استفاده از عینک و لیزر همچنین علائمی دیده شود، حتما انجام معاینه 

مجدد و تجویز نمره ی جدید الزامی  می باشد.

یک متخصص طب سنتی عنوان کرد ؛

بوییدن عطرهای خوشبو
 به سلامت قلب کمک می کند 

یک متخصصص طب سنتی گفت: بوییدن عطرهای خوشبو متناسب با مزاج 
فرد نشاط آور و تقویت کننده قلب است، به عنوان مثال بوییدن گلاب بسیار 

مفید است. 
حسین رضایی زاده متخصص طب سنتی درباره تدابیر حفظ سلامت قلب اظهار داشت: 
قلب شریف ترین عضو بدن است و منبع قوای حیوانی بوده و سلامت بدن به سلامت قلب 
وابسته است، از دیدگاه طب سنتی رعایت برخی از تدابیر به حفظ سلامت قلب می انجامد.

تدابیر حفظ سلامت قلب
-هم و غم بزرگ ترین دشمن برای قلب بوده و برای حفظ سلامت قلب افراد باید از هم 

و غم و ناراحتی دوری کنند و شادی معتدل به سلامت قلب کمک می کند.
-همنشینی افراد با کسانی که آنها را دوست دارد بسیار به حفظ سلامت قلب کمک 
می کند و افراد از همنشینی با کسانی که نادان هستند و فرد از دیدن آنها اکراه دارد، 

پرهیز کنند.
- استفاده از غذاهایی که خون صالح و لطیف تولید می کند مانند مصرف غذاهای رقیق، 
مصرف گوشت گوسفند، زرده تخم مرغ عسلی، گوشت کبک، جوجه خروس و ... به حفظ 

سلامت قلب کمک می کند.
-مصرف گوشت گوساله، گاو و غذاهای غلیظ مانند سالاد الویه، فسدفود، غذاهای 

کارخانه ای و ... به سلامت قلب لطمه وارد می کند.
-بوییدن عطرهای خوشبو متناسب با مزاج فرد نشاط آور و تقویت کننده قلب است به 

عنوان مثال بوییدن گلاب بسیار مفید است.
-از استشمام مواد بد بو پرهیز شود.

-افراد افکار منفی و بد را از خود دور کنند.
-خشم و غضب مفرط ،سفر زیاد، ورزش بسیار شدید و افراط در نزدیکی جنسی به 

قلب آسیب می رساند. 

درمان افسردگی بدون داروی افسردگی 
متخصصان با شناسایی روش های جدید به دنبال راهکارهایی هستند تا روند 

سخت درمان افسردگی را برای بیماران تسهیل کنند. 
اخیرا در تعدادی از مطالعات انجام شده به تاثیرگذاری بوتاکس، »کتامین« و برخی 

روش های دور از ذهن در درمان افسردگی اشاره شده  است. 
هر سال حدود 16 میلیون فرد بزرگسال در آمریکا به بیماری افسردگی دچار می شوند. 
بسیاری از این بیماران با مصرف داروهای افسردگی روند درمان را طی می کنند هر چند 
یک سوم از آنان با وجود مصرف دارو همچنان دچار علائم افسردگی هستند. همچنین 
مصرف داروهای افسردگی خود با عوارض جانبی همچون اضافه وزن، حالت تهوع و 

بی خوابی در برخی از بیماران همراه است. 
اخیرا »پیتر دی کرامر« یکی از متخصصان این مطالعه در مورد فوائد روش های تازه 
در درمان افسردگی ابراز امیدواری کرد اگرچه نسبت به اعلام سودمند بودن آن ها نیز 
محتاطانه عمل می کند. هنوز نتایج مطالعاتی که این روش های درمانی را تایید می کنند 
قاطع و مسلم نیستند و هیچ کدام از آن ها توسط سازمان غذا و داروی آمریکا برای درمان 

افسردگی تایید نشده  است. 
کتامین یکی از گزینه های مورد نظر برای درمان افسردگی در سال های آتی خواهد بود. 
این دارو بیشتر اوقات و در طول عمل جراحی به عنوان داروی بیهوشی استفاده می شود. 
این دارو در صورتی که از طریق وریدی تزریق شود به سرعت علائم افسردگی را کاهش 
می دهد اگرچه فوائد آن موقت است. نتایج بدست آمده در یک بررسی جدید حاکی از آن 
است که این دارو در کنترل خودکشی در افراد افسرده موثر است هرچند تست این روش 
هزینه زیادی دارد و با عوارض جانبی همراه است. همچنین »دی نیتروژن مونوکسید« 
یا گاز خنده از جمله داروهای بیهوشی به حساب می آید که اغلب دندان پزشکان از آن 
استفاده می کنند. یافته های بدست آمده در یک بررسی نشان می دهد مصرف دی نیتروژن 
مونوکسید در کمتر از سه ساعت علائم افسردگی را تسکین می دهد. برخلاف کتامین،  این 
دارو با عوارض جانبی کمتری همراه است و تاثیر آن از 24 ساعت تا یک هفته در بدن 
بیمار باقی می ماند. هر چند لازم است در مورد سودمند بودن این روش مطالعات بیشتری 
انجام شود. بوتاکس نیز که به دلیل از بین بردن چین و چروک صورت و بدن شناخته شده  
اخیرا در درمان افسردگی طرفدارانی پیدا کرده است. برخی متخصصان ادعا می کنند که 
تزریق بوتاکس در ماهیچه های صورت در تسکین دراز مدت علائم افسردگی مؤثر است. 

داروهای ضدالتهاب از جمله مواردی هستند که احتمالا مصرف آنها می تواند به از بین 
بردن علائم افسردگی منجر شود. از سال های گذشته بررسی های انجام شده حاکی از 
ارتباط التهاب با افسردگی است. همچنین مصرف داروهای مُسکنی همچون ایبوپروفن 
و ناپروکسن موجب تسکین علائم افسردگی می شود. »کرامر« گفت: در صورتی که این 
روش ها در درمان افسردگی سودمند باشد به کار بردن آن ها به جای داروهای افسردگی 

حائز اهمیت خواهد بود. 

قدمان آب رفت!؟ 
رشد  هورمون  غذایی،  ماده  دو  این  مخلوط 
تا  باعث می شود  و  را تحریک می کند  فرزندتان 

رشد قدی سریعی داشته باشد.
زندگی ماشینی، بدغذایی، مصرف فست فودها، استرس 
و فعالیت فیزیکی کم همه باعث شده از نظر رشد جسمی 
و افزایش قد با مشکل مواجه شویم. البته صرف نظر از 
عوامل محیطی که نقش مهمی در خصوص رشد جسمی 
و قدی ایفا می کنند، تاثیر ژنتیک را هم نباید فراموش 

کنیم. 
 »رژیم غذایی ما نه ایرانی است و نه فرنگی. با کم 
شدن مصرف لبنیات، روز به روز از قد ایرانی ها کاسته 
شده و برعکس به قد کره ای ها و ژاپنی ها به علت مصرف 
لبنیات افزوده می شود.« این نظر دکتر ایرج خسرونیا، 
رئیس انجمن متخصصان داخلی در مورد وضعیت قد 

ایرانی هاست. 
در اینکه بعضی از ایرانی ها بدغذا هستند و برای اینکه 
کار روزمره شان راه بیفتد و وقت کمتری صرف کنند 
ابرو  به  خم  و  می خورند  می آید  دست شان  دم  هرچه 
نمی آورند، شکی نیست. در اینکه این بدغذایی با گذشت 
زمان کار دست شان می دهد هم شکی نیست اما با ادامه 
و چه چیزی  ماست  انتظار  در  عوارضی  روند چه  این 
سلامت مان را تهدید می کند؟ آیا تغذیه نامناسب موجب 

کاهش قد ایرانی ها شده است؟ 

دریافت کم و نامناسب غذا
» دریافت کم و نامناسب غذا به علت فقر فرهنگی و 
اقتصادی در بخش قابل توجهی از مناطق کشور، باعث 
کوتاهی  کودکان دچار  از  توجهی  قابل  تا درصد  شده 
اپیدمولوژیک  ربابه شیخ الاسلام،  را دکتر  اینها  شوند.« 
تغذیه و مدیر سابق دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت 
می گوید وادامه می دهد: شما به قد کره ای ها، چینی ها 
و ژاپنی ها نگاه کنید. چرا قدشان که کوتاه بوده بلند شده 
است؟ مشخص است چون طی این سال ها تغذیه خوبی 
داشته اند و همین باعث شده بین 12 تا 15 سانتی متر 
افزایش قد داشته باشند اما بچه های در سن دو سال ما در 

مناطق محروم، از تغذیه مناسب بی بهره هستند.

چه عواملی باعث کوتاه قد شدن ایرانی ها شده 
است؟

شاید خیلی ها از این نکته آگاه نباشند که نیاز تغذیه ای 
یک نوزاد شیرخوار چند برابر یک فرد بزرگسال است و 
برای اینکه رشد مناسب جسمی و قدی داشته باشد، 
نیازهای تغذیه ای اش حتما باید برطرف شود. حالا تصور 
کنید این بچه که تغذیه مناسبی هم ندارد و در روستا و 
در یک منطقه محروم زندگی می کند، بیماری مثل اسهال 
هم بگیرد. خب مشخص است که از رشد طبیعی که 
باید داشته باشد باز می ماند و قدش نیز کوتاه می شود. 
البته تمام ماجرا به کوتاهی قد بچه ها در بزرگسالی منجر 
نمی شود و به اعتقاد دکتر شیخ الاسلام، عمق فاجعه در 
نسل های آینده که درگیر ناتوانی های جسمی و ذهنی 

می شوند، خودش را نشان می دهد.

چه کسی می گوید قد ایرانی ها کوتاه شده است؟
با اینکه دکتر شیخ الاسلام صراحتا به وضعیت تغذیه ای 
نامناسب و بی برنامه اشاره می کند اما دکتر زهرا عبدالهی، 

مدیر دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت و درمان به شدت 
این ادعا را رد می کند و می گوید نه تنها قد ایرانی ها طی 
سال های گذشته کوتاه نشده بلکه بلندتر هم شده است. 
او با این توضیح که وزارت بهداشت دو- سه سال پیش 
مطالعه ای در زمینه کوتاهی یا افزایش قد شهروندان ایرانی 
انجام داده و به این نتیجه رسیده که ایرانی ها و حتی 
ساکنان مناطق محروم بین دو تا چهارسانتی متر افزایش 
قد داشته اند، ادامه می دهد: »ما اقدامات مختلفی درجهت 
بهبود وضعیت تغذیه بچه ها از جمله مراقبت های ویژه 
در دوران بارداری، ترویج شیردهی مادران، توزیع شیر 
مدرسه، شناسایی بچه های کوتاه قد و تحت درمان قرار 
دادن آنان و.. را انجام داده ایم. در پژوهش هایی که در یک 
دوره  12- 10 ساله روی وضعیت سوء تغذیه کودکان زیر 
پنج سال انجام شد، دیدیم که سوء تغذیه و کوتاهی قد در 
بچه های بین 10 تا 12 ساله، 50 تا 70 درصد کاهش 
پیدا کرده است؛ یعنی اگر ما در سال 1374، با 20 درصد 
کوتاهی قد در بچه ها مواجه بودیم، این رقم حالا به کمتر 

از 6 درصد رسیده است.« 

ژنتیک مهم اما تغذیه مهم تر!
با اینکه مدیردفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت اعتقاد 
تغذیه  وضعیت  بهداشت  وزارت  برنامه های  با  که  دارد 
ایرانی ها بهتر و قدشان هم بلندتر شده است، اما دکتر 
کوروش جعفریان، متخصص تغذیه با مطرح کردن این 
مسئله که ایرانی ها سال هاست با معضلی به نام کمبود 
کلسیم، روی و آهن دست و پنجه نرم می کنند، می گوید: 
»متاسفانه زندگی ماشینی، بدغذایی، مصرف فست فودها، 
استرس و فعالیت فیزیکی کم همه باعث شده از نظر 
رشد جسمی و افزایش قد با مشکل مواجه شویم. البته 
صرف نظر از عوامل محیطی که نقش مهمی در خصوص 
رشد جسمی و قدی ایفا می کنند، تاثیر ژنتیک را هم نباید 

فراموش کنیم.« 

بررسی درست یا غلط بودن برخی باورهای رایج 
درباره افزایش قد

افراد  یا کوتاه قد شدن  بلند  یک بخش دیگر بحث 
مربوط به ورزش است و اتفاقا باورهای فراوانی هم در 
این خصوص در میان مردم رواج دارد. دکتر پویا دانشور 
و دکتر احمد باقری مقدم، دو متخصص طب ورزشی - 
پزشکی در مورد درستی یا غلط بودن از این باورها پاسخ 

می دهند.

افزایش قد تا چه سنی؟
»صفحات  می گوید:  این باره  در  دکترباقری مقدم 
استخوانی رشد، صفحاتی هستند که به استخوان اجازه 
می دهند تا در محور طول خود مثل استخوان ران و ساق 
افزایش پیدا کند. این صفحات از دوران کودکی وجود 
دارند و در صورتی که جوش بخورند، رشد استخوان ران 
و ساق پا هم متوقف می شود. رشد صفحات استخوانی و 
بسته شدن آنها  میان دختران و پسران متفاوت است. 
رشد این صفحه ها در دختران از حدود 12 سالگی شروع 
می شود و در 16 سالگی به حداکثر رشد خود می رسد و 
سپس بسته می شود بنابراین اینکه گفته می شود تا 20 
سالگی رشد صفحات استخوانی ادامه دارد صحت ندارد و 
محال است دختر 20 ساله ای رشد داشته باشد. در پسرها 

هم از حدود 15 سالگی شروع می شود و در 19سالگی 
هم بسته می شود.«

کدام ورزش مفید است؟
انجام  »درمورد  می گوید:  رابطه  این  در  دکتردانشور 
ورزش های کششی و تاثیر آن در بلند قد شدن افراد 
مطالعات علمی فراوانی صورت گرفته است. در بهترین 
انجام  افزایش قد کسانی که ورزش های کششی  حالت 
بنابراین  نکرده است  از چند سانتی متر تجاوز  داده اند، 
به هیچ وجه نباید از ورزش انتظار معجزه داشته باشید. 
اینکه می گویند انجام ورزش هایی مثل بسکتبال، والیبال، 
شنا و ژیمناستیک طول قد را افزایش می دهد، یک باور 
غلط است و پایه و مبنای علمی ندارد. قد بلند است که 
ورزشکاران را به سمت چنین ورزش هایی می کشاند نه 

اینکه چنین ورزش هایی قد آنها را بلند کند.«

راه حل چیست؟
اما از چه زمانی باید تغذیه مناسب را شروع کرد؟ شاید 
فکر کنید از زمان بلوغ اما این طور نیست و به گفته دکتر 
شیخ الاسلام، تغذیه خوب از زمان بارداری مادر شروع 

می شود و تا شش سالگی کودک ادامه دارد.
طبق آنچه دکتر احمدرضا درستی مطلق در مورد تغذیه 
مناسب و تاثیر آن در بلندقد شدن بچه ها توضیح می دهد، 
یک فرد باید از تمام گروه های غذایی در سن رشد استفاده 
ایرانی ها  غذایی  کمبودهای  از  یکی  او،  گفته  به  کند. 
»روی« است: »کمبود روی در کاهش رشد قدی کودکان 
نقش دارد و 28 میلیون مورد از »تاخیر رشد کودکان« در 
دنیا مربوط به کمبود روی است که این ماده را می توان از 

گوشت ها، حبوبات، مغزها و غلات تامین کرد.
یکی از مواردی که بسیاری از مردم از کنار آن به راحتی 
رد می شوند، مغزهای خوراکی هستند. اگر کودک در حال 
رشد دارید، در صبحانه اش مخلوطی از مغز تخمه کدو و 
پنیر هم قرار بدهید. مخلوط این دو ماده غذایی، هورمون 
رشد فرزندتان را تحریک می کند و باعث می شود تا رشد 
قدی سریعی داشته باشد. پس از نان و غلات که حتما 
باید همراه با سبوس باشد، سبزیجات و میوه های حاوی 
ویتامین »A« مانند طالبی، خربزه، سیب، انگور و مرکبات 

هستند که می توانند روی رشد قد تاثیر بگذارند.
 گروه بعدی لبنیاتی همچون شیر، ماست، پنیر و خامه 
هستند که با فراهم کردن اسیدهای چرب، پروتئین های 
مرغوب، برخی ویتامین های بسیار باارزش و بسیاری از 
املاح به خصوص کلسیم در تامین سلامت و رشد قدی 
کودکان نقش بسیار مهمی را ایفا می کنند. آخرین گروه 
غذایی انواع گوشت ها)مرغ، ماهی، جگر و میگو(، حبوبات 
و  املاح  پروتئین ها،  تامین  با  که  هستند  تخم مرغ  و 

به خصوص آهن به رشد کودکان کمک می کنند. 
از  تغذیه خوب  تغذیه می گویند  متخصصان  اینکه   
دوران جنینی تا شش سالگی کودک، دوره طلایی برای 
رشد قدی کودک محسوب می شود، درست اما به گفته 
آنها نباید دوره جهش بلوغ را فراموش کنیم. در مرحله 
بلوغ، فرد با جهش قدی مواجه است به همین علت عوامل 
تغذیه ای رشد از مواد قندی، چربی ها و پروتئین ها که 
انرژی لازم برای سوخت و ساز بدن را تامین می کنند تا 
انواع ویتامین ها و مواد معدنی مانند کلسیم، روی و منیزیم 

همگی عوامل تعیین کننده بر میزان قد هستند. 

۵

فیزیکدانان دانشگاه کالیفرنیا در سانتا باربارا با همکاری »پدرام روشن« محقق 
بیت  بر  مبتنی  فوق العاده  محاسباتی  قدرت  از  که  داده اند  ارائه  ابزاری  ایرانی، 

کوانتومی بهره می برد و همزمان اشتباهات خود را جبران می کند.
مدار کوانتومی جدید، اشتباهات خود را بازبینی کرده و آن ها را رفع می کند، در نتیجه این 
سیستم قابل اعتماد بوده و وضعیت کوانتومی خود را حفظ می کند؛ بنابراین گفته می شود این 

سیستم برای ساخت رایانه های کوانتومی ابررسانای بزرگ حیاتی به نظر می رسد.
یکی از چالش های بزرگ در محاسبات کوانتومی این است که بیت های کوانتومی، خود 
بی نهایت اشتباه پذیرند، بنابراین چنانچه در آن ها اطلاعاتی ذخیره شوند، آن را فراموش 

می کنند.
برخلاف محاسبات معمولی که در آن ها بیت های رایانه در دو وضعیت دوگانه درست/اشتباه 
قرار دارند، بیت های کوانتومی می توانند به صورت همزمان در تمامی وضعیت ها و در ابعاد 

مختلف وجود داشته باشند.
محاسباتی  ویژگی    ،)superpositioning( »برهم نهی«  به  موسوم  مشخصه  این 
قدرتمندی را به رایانه های کوانتومی می دهد اما همین ویژگی موجب اشتباه پذیری بیت های 

کوانتومی به ویژه در محیط های نامناسب می شود و بنابراین کارکردن با آن دشوار است.
در ابزار کوانتومی، چندین بیت کوانتومی برای حفظ اطلاعات با یکدیگر عمل می کنند و 

اطلاعات در این بیت ها ذخیره می شود.
سیستم جدید 9 بیتی، اشتباهات را جستجو می کند و دارای قابلیت شناسایی مکرر اشتباه 
و تصحیح است، بنابراین، می تواند از اطلاعات مناسب محافظت کرده و به مدت طولانی این 
اطلاعات را ذخیره  کند؛ این برای نخستین بار است که یک ابزار کوانتومی قادر به تصحیح 

اشتباهات خود است.
برای انجام محاسبات پیچیده، محققان به دنبال تولید یک رایانه کوانتومی واقعی هستند که 
حاوی صد میلیون بیت خواهد بود اما پیش از آن، وجود یک سیستم پیشگیری از اشتباه و 

خودارزیابی کننده قدرتمند، ضروری به نظر می رسد.

جلوگیری از قطع ارتباط شبکه ای بانک ها با گیت توسعه یافته محققان ایرانی

ساخت دستگاه لیزری جهت اندازه گیری فاصله
دستگاهی  ساخت  به  موفق  ایرانی  مخترع  یک 
لیزری برای اندازه گیری فاصله، بادقت بالا در حد 
1/0 میکرومتر الی 1/0 میلیمتر شد که فاصله یا میزان 
جابجایی یک نقطه از جسمی را با دقت و سرعت 

اندازه گیری می کند.
مهدی فخری، مخترع »سنسور میکرومتر لیزری« گفت: 
این سنسور که در رده محصولات ابزار دقیق و دانش بنیان 
قرار می گیرد، دستگاهی است که با استفاده از پرتو لیزر، 
فاصله یا میزان جابجایی یک نقطه از جسمی را با دقت 
با جسم  تماس  به  نیاز  بدون  و همچنین  بالا  و سرعت 

اندازه گیری می کند.
وی با بیان اینکه استفاده از نور لیزر کاربردهای خاصی را 
برای این دستگاه امکانپذیر می کند، که انجام آنها با روش های 
معمول و سنتی بسیار سخت و حتی غیرممکن است، افزود: 
اندازه گیری  اندازه گیری برخط و  اندازه گیری غیرتماسی 
اهداف بسیار کوچک، برخی از کاربردهای این سنسور به 

شمار می رود.
فخری اظهارداشت: به طور کلی این دستگاه در کاربردهای 
میزان  غیرتماسی  گیری  اندازه  جهت  صنعتی،  عمدتاً 

جابجایی و دیگر کمیت های وابسته در فواصل نسبتاً نزدیک 
)1 سانتیمتر تا 1 متر(، با دقت بالا )1/0 میکرومتر الی 

1/0میلیمتر( قابل استفاده است.
شده  گیری  اندازه  کمیت  که  آنجایی  از  وی  گفته  به 
کلیه  دلیل  همین  به  است،  "طول"  دستگاه  این  توسط 
اندازه گیری هایی که به کمیت هایی نظیر ضخامت، لرزش، 
نابالانسی مربوط می شوند، توسط میکرومتر لیزری امکان 
پذیر خواهد شد. وی افزود: این فناوری می تواند در بسیاری 
از موارد جایگزین ابزار و فناوری هایی همچون کولیس، گیج 
بلاک، ریزسنج یا میکرومتر مکانیکی، ساعت اندازه گیری، 
اولتراسونیک، سنسور پروکسیمیتی، عمق سنج، ارتفاع سنج، 
دیجیتایزر اپتیکی رابا افزایش چشمگیر در کارآیی و کاهش 

قابل توجه در هزینه به کار برد.
فخری در خصوص مزیت ها و ویژگی های فنی سنسور 
میکرومترلیزری توضیح داد و گفت: سرعت اندازه گیری بالا 
تا چند ده کیلوهرتز، رزولوشن عرضی بالا در حد میکرومتر 
و امکان هدف گیری نقطه ای، امکانات نرم افزاری متنوع 
به صورت آنلاین و آفلاین، نداشتن استهلاک تماسی، عدم 
اندازه گیری شونده )تست غیر  بر روی جسم  اثرگذاری 

مخرب(، افزایش سرعت پروسه های اندازه گیری و در نتیجه 
کاهش هزینه های تولید کارخانه ها از مزیت های این اختراع 

به شمار می روند.
وی در ادامه با بیان اینکه با استفاده از میکرومترلیزری 
می توان بدون نیاز به توقف خط تولید یا قطعه متحرک  به 
اندازه گیری فاصله ها پرداخت،گفت: میکرومترلیزری می تواند 
به صورت متصل و یا مستقل از کامپیوتر، بدون خطا به 

اندازه گیری فاصله بپردازد.
به گفته فخری، میکرومترلیزری، قابلیت اندازه گیری انواع 
سطوح با جنس ها و رنگ های مختلف و ذخیره سازی 
اطلاعات و ضبط مراحل فرآیند اندازه گیری،البته بدون نیاز به 
منبع تغذیه جداگانه در حالت متصل به کامپیوتر را داراست.

وی با بیان اینکه از سنسورمیکرومترلیزری می توان در 
حوزه های مکانیک، مکاترونیک، رباتیک، ابزار دقیق، کنترل، 
اتوماسیون صنعتی، QC، ارتعاش سنجی، مهندسی معکوس، 
استفاده کرد، افزود: کارخانجات قطعه سازی، تولیدکنندگان 
ابزار و ماشین آلات، کارگاه های تراشکاری، تولیدکنندگان 
و... ای  فنی حرفه  آموزشی  مراکز  یدکی،  لوازم  و  خودرو 

می توانند از مخاطبان این دستگاه باشند.

تولید محکم ترین آلیاژ آلومینیوم با دستاورد محققان ایرانی
پژوهشگران دانشگاه امیرکبیر با همکاری محققان اسپانیایی، فرایند جدیدی را 
برای رسیدن به مواد نانوساختار/فوق ریزدانه و با استحکام بالا ارائه داده اند؛ این روش 
به گونه  ای طراحی شده که قابلیت تولید نانوکامپوزیت و فلز نانوساختار را به طور 

همزمان دارد.
سجاد امیرخانلو، دکترای مهندسی متالورژی و مواد از دانشگاه صنعتی امیرکبیر و محقق طرح 
با بیان این که نتایج این طرح مورد توجه صنایع هوافضا، خودروسازی و تمام صنایع مرتبط با 
آلومینیوم و فلزات سبک قرار خواهد گرفت، اظهار کرد: فناوری نوین به سمت تولید آلیاژهای 

مستحکم تر و سبک تر پیش می رود تا از این طریق در مصرف انرژی صرفه جویی شود.
وی افزود: اغلب فرایندهای تغییر شکل پلاستیکی شدید )SPD(، جهت تولید فلزات با 
استحکام بالا، دارای سه محدودیت اصلی است. در این فرایندها، دستگاه های شکل دهی با 
ظرفیت بار بالا و قالب های گران قیمت ضروری است. پایین بودن میزان تولید و محدود بودن 
ابعاد محصول نهایی یکی دیگر از مشکلات آن هاست. همچنین عدم امکان تولید کامپوزیت 
در روش های تغییر شکل پلاستیک موجود از دیگر محدودیت های موجود در این فرایندها 

به شمار می رود.
وی تصریح کرد: با توجه به این محدودیت ها و همچنین نیاز به ابداع فرایندهای جدید، 
 )APB( محققان فرایند تغییر شکل پلاستیک شدید جدیدی به نام پرس تجمعی پیوندی
را پیشنهاد کرده اند. در این پژوهش از آلومینیوم خالص تجاری 1050 به عنوان آلیاژ زمینه و 

نانوذرات کاربید سیلیسیم به عنوان تقویت کننده استفاده شده است.
امیرخانلو در مورد نتایج استفاده از این فرایند گفت: به کمک این فرایند، تولید آلیاژهایی با 
استحکام چندین برابر نمونه های متداول، کاهش هزینه های تولیدی و مصرف انرژی و همچنین 

افزایش راندمان محصول نهایی امکان پذیر شده است.
محقق طرح تصریح کرد: نتایج این پژوهش نشان داده که آلومینیوم و کامپوزیت های آن، 
توسط فرایند APB، بدون ترک و لایه ای شدن تولید شده است. نمونه های نهایی، محصولی 

یکپارچه و با کیفیت مناسب است.
به گفته  این محقق، ترکیب همزمان ساختار فوق ریزدانه با اندازه  متوسط 280 نانومتر و 

ذرات تقویت کننده  کاربید سیلیسیم با اندازه  متوسط 55 نانومتر، منجر به تولید نانوکامپوزیت 
زمینه آلومینیومی با استحکام 284 مگاپاسکال شده است. این مقدار بالاترین مقدار استحکام 

گزارش شده در آلیاژ آلومینیوم خالص تجاری در سرتاسر جهان است.
امیرخانلو با اشاره به توضیح روش پیشنهادی اظهار کرد: فرایند پرس تجمعی- پیوندی شامل 
مراحل آماده سازی سطحی دو نمونه، روی هم قرار دادن آن ها، پرس دو نمونه با کاهش ضخامت 
50 درصد در یک قالب ساده و برش پس از پرس است. به دلیل عدم تغییر ضخامت نمونه های 
اولیه، تکرار مراحل تا رسیدن به کرنش های بسیار بالا و دستیابی به ساختار نانو امکان پذیر است. 
جهت تولید کامپوزیت در این روش، ذرات تقویت کننده به صورت تقریباً یکنواخت روی یکی از 
نمونه ها افشانه می شود. با انجام فرایند پرس تجمعی پیوندی، ذرات تقویت کننده در کل زمینه  

آلومینیوم با استفاده از سیلان فلز به شکل یکنواخت توزیع می شود.
وی خاطرنشان کرد: تغییرات ریزساختاری نمونه های تولید شده توسط میکروسکوپ های 
الکترونی روبشی )SEM(، عبوری )TEM( و عبوری-روبشی )STEM(، پراش الکترون 
برگشتی )EBSD(، طیف سنجی پراکندگی انرژی )EDS( و پراش پرتو ایکس )XRD( ارزیابی 
شده است. همچنین به منظور بررسی خواص مکانیکی نمونه های ساخته شده، از آزمون های 

کشش و سختی  استفاده شده است.

نانوشوینده خودرو بامنشا گیاهی ساخته شد
مخترعان ایرانی موفق به ساخت نانوشوینده خودرو غیر الکلی شدند که با 
این نوع شوینده، امکان شست و شوی کامل خودرو ها بدون نیاز به آب فراهم 

می شود.
مهرتاش هدایتی منش- مدیرعامل شرکت دانش بنیان کیمیا شیمی سهند و از 
مخترعان شوینده غیر الکلی خودرو  گفت: نانوشوینده غیرالکلی، از شوینده هایی است که 
با فرمولاسیونی جدید با قدرت پاک کنندگی بسیار بالایی، توان زدودن انواع آلودگی ها را 
از سطوح مختلف از جمله خودرو دارد.وی اظهار داشت: برای استفاده از این شوینده کافی 
است مقدار کمی از محلول داخل بطری را روی خودرو اسپری کنیم و سپس با پارچه 
تمیز روی سطح آن بکشیم که در این صورت علاوه بر تمیز شدن سطح خودرو، جلایی 

مشابه پولیش پیدا می کند.
نانو شوینده، امکان  اینکه هر بطری نیم لیتری حاوی محلول  با بیان   هدایتی 
شست و شوی خودرو به دفعات متعدد را فراهم می کند، بیان کرد: این شوینده منشا 
گیاهی با خاصیت آنتی باکتریال قوی دارد که با استفاده از آن برای شستشوی خودرو 
دیگر نیازی به استفاده از آب نیست.وی با تاکید بر اینکه این شوینده خودرو به تایید 
آزمایشگاه انستیتو پاستور ایران هم رسیده است، افزود: با استفاده از شوینده خودرو، ضمن 
صرفه جویی فوق العاده در مصرف آب از مخاطرات ناشی از مصرف شوینده های موجود 
در بازار از جمله شوینده های چینی لاستیک خودرو که به دلیل خاصیت قلیایی بالا به 
شدت از استحکام لاستیک می کاهند، پیشگیری می کند.وی با اشاره به صادرات انبوه 
این محصول به کشورهای امارات و عراق و ترکیه اظهار داشت: پایه اصلی این محصول 
یک ترکیب نانو شوینده طبیعی غیر الکلی است که برای شست و شوی شیشه و سطوح 
صیقلی مختلف نیز قابل استفاده است و قدرت شویندگی بالای آن در مقایسه با نمونه های 
موجود در بازار توسط بررسی زاویه تماس و کشش سطحی در آزمایشگاه دانشکده فیزیک 
دانشگاه صنعتی شریف گواهی شده است.وی گفت: با توجه به بحران خشکسالی و میزان 
آب فراوانی که برای شست و شوی هر خودرو مصرف می شود، استفاده از نانوشوینده 
ابداعی که قادر است بدون آب به بهترین نحو خودرو را تمیز کند، قدم مهمی در صرفه 
جویی مصرف آب و حفاظت از محیط زیست به شمار می رود.نانوامولسیون غیرالکلی 
پایه نانوشوینده طبیعی خودرو، ضمن ثبت اختراع و دریافت گواهی استاندارد، به عنوان 
یک محصول نانو مقیاس به تایید ستاد ویژه توسعه فناوری نانو معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری هم رسیده است.این ترکیب شوینده جدید که فاقد هر گونه نمونه 
مشابه است، دارای گواهی ثبت اختراع و گواهی اندازه ذرات از پژوهشگاه صنعت نفت را 
دارد و قادر است بدون نیاز به آب بخش های مختلف خودرو از جمله بدنه، موتور، رینگ 
و لاستیک ها را کاملا تمیز کند. اختراع این نانومواد شوینده با همکاری دکتر حسین 

خاتمی بوده است.

نخستین ابزار کوانتومی پرقدرت که اشتباهاتش 
را جبران می کند

و ساخت دستگاه  با طراحی  پژوهشگران کشور 
گیت و تجهیز 150 شعبه بانکی به این سیستم بومی 
مدیریت و امنیت یکپارچه ارتباط بانکی، اقدام به رفع 
مشکل قطع ارتباط میان سیستم های بانکی با شبکه 

کردند.
مهندس مهدی نمازی، مجری طرح دستگاه ساخته شده را 
نقطه دسترسی به ابر سرویس های بانکی دانست و گفت: این 
دستگاه برای کاربرد بانکی به گونه ای بهینه سازی شده است 
که بتواند تمامی نیازهای ارتباطی سرویس های بانکی را در 

نقطه تماس شعبه با شبکه فراهم کند.
وی ادامه داد: این دستگاه با تجمیع سرویس های دسترسی 
شبکه و چند رسانه ای در یک سکوی واحد، امکان مدیریت 

و امنیت یکپارچه ارتباط شعب بانک را فراهم خواهد کرد.
نمازی با اشاره به مشکلات ایجاد شده برای مشتری بانک ها 
در زمان قطع ارتباط سیستم ها خاطرنشان کرد: با طراحی و 
ساخت این دستگاه قطعی سیستم های بانکی از بین می رود؛ 
به گونه ای که در هر شرایطی تضمین می شود که ارتباط 
بانک ها با سیستم ها و ساختمان های مرکزی برقرار باشد. 
مجری طرح به عملکرد این دستگاه اشاره کرد و یادآور شد: با 
عرضه این دستگاه ما برای بانک ها سه امکان را فراهم کرده ایم. 
امکان اول ارتباط بانک ها با ابر مخابراتی است به صورتی که 
بانک ها از راه های مختلف، می توانند با مرکز و یا شعب بانک 
ارتباط برقرار کنند. وی امکان دوم را "ماژولاریتی" دانست و 
در این باره توضیح داد: در این امکان بانک می تواند انتخاب 

کند که از چه سیستمی استفاده کند و امکان سوم ایجاد 
بستری برای بانک هاست که از طریق آن می توانند نوآوری 
کنند به گونه ای که بانک ها قادر هستند برنامه کاربردی خود 
را روی بستر باز گیت پیاده سازی کنند و یا از هر برنامه 
کاربردی استاندارد دیگری روی این بستر استفاده کنند.  
نمازی سادگی استفاده از دستگاه را از دیگر مزایای طراحی 
این دستگاه نام برد.  مجری طرح با تاکید بر اینکه تاکنون از 
این نوع دستگاه ها برای جلوگیری از قطع ارتباط سیستم های 
بانکی استفاده می شده است، خاطرنشان کرد: با توجه به 
تغییرات مداوم تکنولوژی لازم است تا سیستم های موجود 
با فناوری های نوظهور سازگار شوند که تاکنون سیستم های 

بانکی با تکنولوژی  های نوین منطبق نبودند.

فواید شیره برگ آلوئه ورا برای پوست
ژل گیاه آلوئه ورا یک ماده تسکین دهنده و زیباکننده پوست است که به شما 
کمک می کند پوستتان سالم و شاداب بماند و آسیب های آن ترمیم شود. وقتی 
برگ گیاه آلوئه ورا را از وسط تکه می کنیم، ماده لزج و ژلاتینی شکلی از آن خارج 

می شود که این ماده همان، ژل یا شیره آلوئه ورا می باشد. 
یک نکته خوب در مورد ژل آلوئه ورا این است که هر فردی با هر نوع پوستی می تواند از 
آن استفاده کند، مانند افراد دارای پوست چرب، پوست خشک، پوست حساس و یا پوست 
طبیعی. همچنین می توان از فرواده های مختلف تهیه شده از این گیاه استفاده کرد، 
مانند ژل کارخانه ای، روغن، شربت، خود گیاه، کرم، صابون و قرص.  فواید زیبایی آلوئه 
ورا: - خواص ضدالتهابی آلوئه ورا برای درمان لکه های پوستی، جوش و سایر مشکلات 
پوستی مفید است. - بریدگی یا زخم کوچک پوستی، سوختگی پوست و دانه های پوستی 
با استفاده از آلوئه ورا به خوبی درمان می شوند. - ژل گیاه آلوئه ورا از برگ های آن استخراج 
می شوند و وقتی به طور منظم روی پوست مالیده شوند، سلول های مرده پوست را نرم 
کرده و آنها را از بین می برند. لذا پوست را صاف و نرم می کند. - آلوئه ورا بروز علائم پیری 
پوست مانند چین و چروک را عقب می اندازد. - استفاده از آلوئه ورا و فراورده های آرایشی و 
بهداشتی تولیدشده از آن در هر فصلی از سال مفید است. خواص خنک کننده آن با آبرسانی 
به پوست باعث خلاصی از شر آفتاب سوختگی در تابستان می شود. در فصل زمستان نیز 
با افزودن رطوبت به پوست، از خشکی پوست جلوگیری می کند.  حال طرز استفاده از ژل 
گیاه الوئه ورا را برای انواع پوست ها بیان می کنیم. همانطور که قبلا گفتیم، منظور از ژل 
همان ماده ژلاتینی شکل و لزجی است که با بریدن برگ این گیاه از آن خارج می شود. 
برای پوست های نرمال و طبیعی: افرادی که پوست طبیعی و نرمالی دارند، می توانند 
بدون هیچ نگرانی از ژل گیاه آلوئه ورا استفاده کنند. برای اینکه پوستتان سالم بماند، هر روز 
ترکیب زیر را به پوستتان بمالید. این ترکیب، پوست را صاف و نرم نگه می دارد. - یک قاشق 
غذاخوری ژل آلوئه ورا با یک قاشق غذاخوری آرد نخود، یک قاشق مرباخوری پودر پوست 
پرتقال و مقداری ماست مخلوط کنید. - سپس این مخلوط را به پوست صورت و گردن 
خود بمالید. فقط مراقب باشید آن را دور چشم هایتان نمالید. - بعد از 30 دقیقه صورت و 

گردن تان را با آب بشویید و با حوله ای تمیز به آرامی خشک کنید. 
 برای پوست های چرب: پوست های چرب مستعد زدن جوش هستند و استفاده منظم 
از ترکیب زیر برای این نوع پوست مفید است. یک بار در هفته از ترکیب زیر برای پاک کردن 
پوست چرب خود استفاده کنید. - برگ گیاه آلوئه ورا در آب بجوشانید تا نرم شود. سپس 
آن را بکوبید تا به شکل خمیری نرم درآید. - چند قطره عسل به این خمیر اضافه کنید و 
مخلوط نمایید. سپس آن را به پوست صورتتان بمالید. - بعد از 15 دقیقه صورت خود را 

با آب سرد بشویید.  
برای پوست های خشک: پوست های خشک اغلب رطوبت کمی دارند و عوارض 
خشکی پوست به آسانی قابل مشاهده است. برای مقابله با خشکی پوست، هر شب ترکیب 
زیر را به صورتتان بمالید. - ژل گیاه آلوئه ورا را با روغن زیتون مخلوط کنید و کمی کره 
shea )درخت روغن قلم( به آن اضافه کنید. همچینین می توانید به جای این کره، از کرم 
آماده آن استفاده نمایید. - مواد بالا را به خوبی با هم مخلوط کنید تا به شکل خمیر سفتی 
درآید. سپس آن را روی صورت و گردن خود بمالید.  - حداقل 20 دقیقه این خمیر را روی 
صورتتان نگه دارید. سپس صورتتان را با آب سرد بشویید تا رطوبت در پوستتان حبس شود.

 برای پوست های حساس: ترکیب زیر خیلی ملایم است و پوست های حساس را 
تحریک نمی کند. اما باید قبل از استفاده از آن، کثیفی و آلودگی پوستتان را کاملا پاک 
کنید.  متخصصان پوست می گویند می توان از گیاه آلوئه ورا برای این نوع پوست ها استفاده 
کرد.  - آب خیار و ماست و ژل آلوئه ورا را به خوبی با هم مخلوط کنید تا شکل خمیر 
شود.  - سه قطره گلاب نیز به خمیر بالا اضافه کنید.  - مدت 15 دقیقه این خمیر را روی 

پوست صورت و گردن خود قرار دهید. سپس با آب بشویید.  
فواید آلوئه ورا برای پوست های لک دار و برنزه: اگر می خواهید رنگ برنزه پوستتان 
به حالت اول برگردد، ژل آلوئه ورا با آب لیمو ترش مخلوط کنید و 10 دقیقه روی پوست 

برنزه خود قرار دهید. سپس با آب سرد بشویید.
اگر هم می خواهید از شر لک های پوست خود خلاص شوید، گلاب را با ژل آلوئه ورا 

مخلوط کنید و 10 دقیقه روی پوست لک دار خود قرار دهید. سپس با آب سرد بشویید. 
 حرف آخر: در حالی که امروزه انواع فراورده های آرایشی آلوئه ورا در بازار موجود است، 

ولی شما خودتان نیز می توانید در منزل این گیاه را در گلدان پرورش دهید.
ولی اگر امکان پرورش آن را در منزل ندارید، می توانید ژل آماده و کارخانه ای آن را از 
داروخانه بخرید و استفاده کنید. انواع کرم و لوسیون کارخانه ای گیاه آلوئه ورا در داروخانه ها 
موجود است.  آلوئه ورا یک درمان طبیعی برای انواع مشکلات پوستی است. لذا از فواید آن 

برای زیبایی پوست تان به درستی بهره ببرید. 
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وصیتنامه غلامرضا بی پناه یزدی 
و من یخرج بیته مهاجراً الی الله و رسول ثم یدرکه الموت فقد وقع اجره علی 

الله و کان الله غفوراً رحیماً.
آن کسی که مهاجر بسوی خدا و رسولش از موقع و مکان خویش روان گردد و مرگ او 
را فرا رسد به تحقیق که پاداش او با خداست و خدا پیوسته بر خلق آمرزنده و مهربان است. 
 ما رهروان مذهب سرخ شهادتیم                          ما پیروان مکتب حق  و امامتیم 

 »بنام خداوند ایزد منّان«
 ـزنده به اویم و بنامش   ـبنام او که زندگیم در جهت اوست  بنام او که همه چیزم باوست 
که زندگیم بخاطر اوست و شدنم در جهت اوست و معشوق و معبودم اوست و آفریده 

شدن، پرتوی بر دیگر موجوداتم اوست که می گویم:
 شهادت سرآغاز پایندگی است                           نترسم ز مرگ که خود زندگی است

 خدا را شکر می کنم که سالهای عمرم را  تا فرا رسیدن یوم الله دیگری است که پیرو 
یوم الله حسین )ع( می باشد همان یوم الهی که یک هزار و سیصد و اندی سال قبل از 
حسین )ع( در میدان شهادت آفرید ندای هل من ناصراً ینصرنی را سر داد اینک می گوئیم 
حسین جان در فضای گرم، خونین کربلای ایران دست مردانگی مشت کرده و به ندای 

غریبی و تنهائیت لبیک میگوئیم.
سلام و درود بر یکتا منجی عالم بشریت یگانه پرچمدار جهانیان امام مهدی )عج( و 
درود بر تو ای روح خدا و بر تو نائب مهدی )عج( و بر تو ای فرزند حسین بن علی )ع( و 
بر تو ای نور جماران و بر تو ای امیر مستضعفان و در هم کوبنده کاخ ستمگران جهانی 
 ـمعلولین   ـمریضان   ـمصدومین   ـمجروحین   ـمفقودین  امام خمینی و با سلام برشهدا 
 ـرزمندگان اسلام خدمتگزاران همیشه حاضر در صحنه های نبرد حق علیه باطل   ـاسراء 

و کفر و کفار جهانی انشاء الله. 
خدایا من یک بنده گناهکار بیش نبودم و حالا آمده ام تا به ندای )هل من ناصر ینصرنی( 
حسین بن علی )ع( و فرزندش خمینی بت شکن لبیک گویم چون تا بحال مرده بودم 
و اکنون آمادۀ جهاد و شهادت هستم. خداوندا ترا به محمّد )ص( و آلش قسم می دهم 
شهادت این فیض عظیم را گر چه ارزش آنرا ندارم نصیبم کن و مرا در صف شهداء صدر 

اسلام تا بدر الی آخر قرار بده.
ای پدر، مادر و ای کسانی که وصیت نامه مرا می خوانید گمان نبرید که آمدن من 
باین جبهه ها فرار از مادیات و مشکلات و زحمات دنیوی بوده، بخدائی که بالای سرمان 
است و نظاره گر بر اعمال همۀ ماست قسم یاد میکنم تنها چیزی که مرا بدین جا 
کشاند فقط و فقط بخاطر رضای باری تعالی و قدم نهادن به دانشگاه عمل الهی بوده که 
دست  عنایت حضرت ولی عصر )عج( در این جبهه ها و سنگرهاست. جبهه ها مکتب 
انسان سازی است، نور خدا در آنجا متجلّی است. سنگر تجلیگاه عشق است. ای عزیزان 
شهادت همچون میوه ای است که نمی توان آنرا کامل از درخت چید و شهید آگاه 
است که برای وصول به این آگاهی باید سرمایه گذاری عظیمی بکند باید خدا و قرآن 
خویش را شناخته و با پوست و گوشت خود آنرا لمس کند و یا از مرحلۀ ایمان جهاد 
گذشته تا بمرز شهادت برسد. منطق شهید از یک طرف عشق الهی است و از طرف 

دیگر منطق اصلاح اجتماع است. 
           شهیدان زنده اند الله اکبر                          بخون آغشته اند الله اکبر 

معاون وزیر آموزش و پرورش:

مدارس غیردولتی مجاز به
 اخذ وجه پیش ثبت نام نیستند 

معاون وزیر آموزش و پرورش با اشاره به وصول برخی گزارش های مردمی 
مبنی بر اخذ وجه پیش ثبت نام در برخی مدارس غیردولتی اعلام کرد: مسئولیت 
پاسخگویی برای دریافت شهریه به عهده مدیران مدارس است و هیچ گونه 

الزامی برای پرداخت وجه به عنوان پیش ثبت نام وجود ندارد. 
مرضیه گرد - رئیس سازمان مدارس غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی و خانواده 
- در جمع خبرنگاران با بیان اینکه بنا به گزارش های واصله، برخی مدارس غیردولتی 
به منظور ساماندهی ثبت نام سال تحصیلی آینده از هم اکنون برنامه ریزی خود را شروع 
کرده اند، افزود: اگر چه این اقدام، امر مرسومی است، اما در برخی مواقع مدارس نسبت به 

پرداخت وجه به عنوان پیش ثبت نام مبلغی از اولیای دانش آموزان تقاضا کرده اند. 
وی ادامه داد: پیش ثبت نام فرآیندی رسمی نیست، اما از ابتدای تأسیس مدارس 

غیردولتی تاکنون به عنوان یک رویه معمول انجام شده است. 
رئیس سازمان مدارس غیردولتی با اشاره به اینکه "نکته مهم این است که به ازای 
پیش ثبت نام، مدارس نباید از اولیا وجهی دریافت کنند"، گفت: تا زمانی که دستور بطور 
رسمی از سوی شورای نظارت ادارات کل آموزش و پرورش استان ها اعلام نشده باشد، 
مدارس مجاز به دریافت شهریه نیستند. بنابراین کلیه مدیران مشارکت های مردمی در 
استان ها موظف هستند ابلاغ و اطلاع رسانی لازم را به مدارس، انجام و با اعمال نظارت 

کامل و بررسی گزارش ها این موارد را تذکر دهند. 
وی با بیان اینکه "مسئولیت پاسخگویی برای دریافت شهریه به عهده مدیران مدارس 
است"، تاکید کرد: هیچ گونه الزامی برای پرداخت وجه به عنوان پیش ثبت نام وجود ندارد؛ 
البته تعداد مدارسی که وجه درخواست کردند، محدود است و نباید به سایر مدارس تسری 
یابد و هرچه سریع تر باید اصلاح شود؛ در غیر این صورت پرونده مدارس در شورای نظارت 

قابل طرح است. 

به دلیل استقرار ایستگاه سلامت در قمرود صورت گرفت :

تقدیر استاندار قم از فرمانده ارتش 
مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری قم گفت: استاندار قم طی پیامی از 
فرمانده کل ارتش و  فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی به دلیل 

استقرار ایستگاه سلامت در دهستان  قمرود تشکر کرد. 
مهدی متقیان با اشاره به پیام تشکر استاندار قم از فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایران اظهار کرد: حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش در این پیام که خطاب به امیر 
سرلشکر عطاءالله صالحی صادر شده، از عملکرد امیر سرتیپ خلبان شاه صفی فرمانده 

نیروی هوای ارتش و همکاران وی تقدیر و تشکر شده است.
وی افزود: در این پیام با اشاره به رشادت ها و دلاورمردی های نیروی هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی، از همکاری و هماهنگی صورت گرفته با اداره کل پدافند غیر عامل 
استانداری قم تقدیر شده است؛ همچنین استاندار قم زحمات گروه پزشکی تخصصی 
و فوق تخصصی ارتش که با تمام تجهیزات پزشکی در قالب سفیران سلامت در مرکز 
بهداشتی درمانی دهستان قمرود بخش مرکزی قم مستقر شدند و طی روزهای 19 و 20 
بهمن ماه حدود دو هزار نفر از مردم آن منطقه را در گروه های سنی و جنسی مختلف زیر 

پوشش خدمات درمانی قرار دادند ارج نهاده است.
مدیرکل پدافند غیر عامل استانداری قم گفت: در این پیام حجت الاسلام صالحی منش 
مراتب سپاس و قدردانی خود را از امیر سرتیپ حسن شاه صفی فرمانده نیروی هوایی 

ارتش جمهوری اسلامی و همکاران محترم وی اعلام داشته است.
دکتر جلالی  و  وزیر کشور  به  تشکر همچنین  پیام  این  رونوشت  داد:  ادامه  وی 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور ارسال شده است.

اجتماعی 6

4وظیفه ما در عالم همسایگی!!
آیین مقدّس اسلام که برنامه ای جامع برای سعادت بشر در دنیا و آخرت است 
و همه ابعاد و نـیـازمندی های فردی و اجتماعی، جسمی و روحی او را مورد توجّه 

دقیق قرار داده ، در مورد همسایه داری نیز گفتنی های سودمند، فراوان دارد. 
پیامبر بزرگوار اسلام کیفیّت رفتار همسایگان با یکدیگر را در تأمین  سعادت و آسایش 
انسان ها موثرّ می دانست و به یارانش توصیه می کرد تا در جایی مسکن گزینند که بتوانند از 
نعمت وجود همسایگان شایسته تری برخوردار شوند. وقتی یکی از اصحاب از ایشان پرسید: 
ای رسول خدا )صلی الله علیه و آله(! تصمیم دارم خانه ای بخرم، به نظر شما کدام محلّه را 
ارُ،  انتخاب کنم؟ حضرت بدون آن که محلّه خاصّی را به او پیشنهاد کند، فرمود : الجَْوارُ ثمَُّ الدَّ

فَرُ »1«؛نخست همسایه سپس خانه، نخست رفیق آنگاه سفر.  الرَّفیقُ ثمَُّ السَّ
 همسایه داری نیکو

برخی از رازهای همسایه داری نیکو در نگاه بزرگان اسلام از این قرار است:
1.احترام به همسایه: گرامی داشتن و احترام نمودن همسایه نیز از سفارش های اکید اسلام 
است. رسول  خدا صلی الله علیه و آله فرمود: حُرْمَۀُ الجْارِ عَلیَ الْنِسْانِ کَحُرْمَۀِ أمُِّهِ »2« ؛ احترام 

همسایه، مانند احترام مادر بر انسان لازم است.
2.آزار نرسانیدن به همسایه: آزار رساندن به دیگران )اعمّ از همسایه ها و غیر آنان و حتَّی 
آزار رساندن به حیوانات( از اموری است که قبل از هر چیز با فطرت آدمی ناسازگار است و 
هیچ عقل سلیمی آن را نمی پسندد. به رسول خدا صلی الله علیه و آله عرض شد: فلان زن، 
روزها روزه می گیرد و شب ها به نماز می ایستد و صدقه می دهد، ولی همسایه خود را نیز با 

زبانش می آزارد. 
حضرت فرمود: لا خَیْرَ فیها، هِیَ مِنْ أهَْلِ النَّارِ »3« خیری در او نیست، او اهل آتش است. 
امام صادق علیه السلام نیز آزاردهنده به همسایه را از رحمت خدا دور می داند: مَلعُْونٌ مَلعُْونٌ 
مَنْ أذی  جارهَُ ؛ از رحمت خدای دور است! از رحمت خدای دور است آن که همسایه اش را 
بیازارد. اسلام نه  تنها پیروان خود را از همسایه آزاری بازداشته، بلکه برای همسایه آزار، ارج و 

حرمتی قائل  نشده و دستور داده با وی برخورد کنید و او را بیدار کنید.
3.صبر بر آزار همسایه: وقتی گروهی با هم در یک محیط زندگی می کنند، ممکن است 
بی مبالاتی و کم توجّهی بعضی  به آداب اسلامی سبب سلب آسایش دیگران گردد و موجب 
آزردگی آنان شود و این خود زمینه ساز کدورت ها و نزاع های بعدی شود. در این صورت 
شایسته است، طرفی که مورد کم لطفی همسایه خود واقع شده، تا می تواند آزار همسایه 
را برای رضای خدا تحمّل کند و چنانچه ناچار به نشان دادن واکنش شد، با رویی گشاده 
و زبانی نرم به وی تذکّر دهد، به طوری که این تذکّر موجب اصلاح وی شده و در ضمن، 
رنجش خاطر او را هم در پی نداشته باشد. امام کاظم علیه السلام در این باره فرمود: لیَْسَ 
بْرُ عَلیَ الْاذی »4« همسایه داری نیکو به آزار  حُسْنُ الجَْوارِ کَفَّ الْأَذی  وَ لکِنَّ حُسْنَ الجَْوارِ الصَّ

نرساندن نیست، بلکه همسایه داری نیکو در صبر بر آزار همسایه است.
4. مَحرَم اسرار: زیستن طولانی افراد در یک محلّ، به تدریج موجب می شود که، همسایگان 
بر اسرار زندگی یکدیگر آگاه شوند. این در حالی است که علنی  ساختن اسرار مردم و فاش  
کردن عیوب آنان در نزد این و آن کار نادرستی است و مومن نباید در کار دیگران تجسّس 
کند و دنبال یافتن عیب آنان باشد و اگر بر حسب اتفّاق بر رازی آگاه شد، باید آن را مخفی 
دارد و مصداق این مثل این که: »خدا می بیند و می پوشد، همسایه ندیده می خروشد« نباشد. 
از این رو، امام سجاد علیه السلام، یکی از حقوق همسایگان را بر یکدیگر، رازداری دانسته و 
می فرماید: فَإنِْ عَلمِْتَ عَلیَْهِ سُوءً، سَتَرْتهَُ عَلیَْهِ« »5« چنانچه بر عیب همسایه ات آگاه شدی، 

باید آن را مخفی داری.
حق همسایه

روزی رسول خدا صلی الله علیه و آله از یاران خود پرسید: »آیا می دانید حق همسایه 
چیست؟« حاضران پاسخ منفی دادند. آن حضرت فرمود: حق همسایه آن است که اگر در 
کاری از شما درخواست کمک کرد به او کمک نمایید، اگر وام خواست به او بپردازید، هرگاه 
تهی دست شد از او دستگیری کنید، چنانچه خیری به او رسید به او تبریک بگویید، هنگام 
بیماری به عیادتش بروید، در مصیبت ها به او تسلیت بگویید، اگر مُرد در تشییع جنازه اش 
حاضر شوید، بر ارتفاع خانه خود بدون موافقت او نیفزایید تا مانع وزش نسیم و جریان هوا 
نشود، هرگاه میوه ای خریدید، مقداری به او هدیه کنید و اگر مایل به این کار نبودید، آن را 
مخفیانه به  منزل ببرید و دقّت کنید که فرزندتان آن را از خانه بیرون نبرد که فرزند او ببیند 
و به خاطر آن بهانه گیری کند و با بوی غذای مطبوع خود او را میازارید، مگر آن که مقداری 

برایش بفرستید. »6«
 آثار رعایت حقوق همسایه 

رفتار نیک همسایگان با یکدیگر می تواند، سرچشمه برکات فراوانی باشد. حال به برخی از 
آن اشاره می نماییم :

1. آبادسازی شهرها و طول عمر: تقویت روحیّه همکاری و تعاون در جهت پاکیزه و آباد 
نگه داشتن محیط زندگی یکی از این برکات است که خود آرامش روانی و طول عمر انسان 

را در پی دارد.
یارَ وَ یزَیدُ فیِ الْأَعْمارِ »7«  رُ الدِّ امام صادق علیه السلام در این باره فرمود: حُسْنُ الجَْوارِ یعَُمِّ
همسایه داری نیکو، شهرها را آباد و عمرها را طولانی می کند. در جای دیگر خوش رفتاری 
با همسایه را موجب ازدیاد روزی دانسته، می فرماید: حُسْنُ الجَْوارِ یزَیدُ فیِ الرِّزقِْ »8« 

همسایه داری نیکو، روزی را زیاد می کند.
2. آمرزش گناهان: آمرزش گناهان نیز پاداشی است که خداوند به کسانی می دهد که 
همسایه از آنان راضی باشد. پیامبر خدا صلی الله علیه و آله فرمود: مَنْ ماتَ وَ لهَُ جیرانٌ ثلَاثۀٌَ 
کُلُّهُمْ راضُونَ عَنْهُ غُفِرَلهَُ»9« هر کس بمیرد، در حالی که سه همسایه داشته باشد و همگی 

از او راضی باشند، آمرزیده می شود.
 بی توجّهی به حقوق همسایه 

غفلت از حال همسایگان و بی توجّهی به حقوق آنان از اموری است که در اسلام مورد 
نکوهش قرار گرفته و از آن به زشتی یاد شده است. پیامبر بزرگوار اسلام، کسی را که خود، 
سیر بخوابد و همسایه اش گرسنه باشد، مومن نمی داند: ما أمَنَ بی  مَنْ باتَ شَبْعانَ وَ جارُهُ 
جائعٌِ »10« به من ایمان نیاورده، کسی که با شکم سیر بخوابد، در حالی  که همسایه اش 

گرسنه باشد.
همچنین از امام صادق علیه السلام نقل شده که پس از جدایی حضرت یعقوب از فرزندش 
یوسف، فرزند دیگرش »بنیامین« نیز از وی جدا شد. این پیامبر بزرگ، روزی در حال مناجات 
به درگاه خداوند عرض کرد: بار الها! دوری از یوسف و نابینایی، مرا کم بود که بنیامین را نیز از 
من گرفتی؟ به او وحی شد: ای یعقوب! من اگر فرزندانت را میرانده باشم، برایت زنده می کنم 
و به تو بر می گردانم، ولی، آیا به یاد داری که در فلان روز، گوسفندی کشتی و آن را کباب 
نموده با اهلت خوردی و به فلانی و فلانی که همسایه تو و روزه دار بودند، چیزی ندادی؟ 

»11« کنایه از این که این بلا به سبب بی توجّهی تو به آن همسایه است. 
منابع در دفتر نشریه موجود می باشد

همیشه در زندگی فرصت هایی برای تغییر پیش می آید که 
بسیاری از ما ازآن غافلیم. یکی از آن فرصت هایی که انجام 
سالانه آن بهترین بهانه برای تحول و دگرگونی است و می 
تواند درس عبرتی برای ما نیز باشد، سنت خوشایند خانه 

تکانی قبل از آمدن سال نوست.
 این هفته های پایانی سال، همه سری به خانه هایمان می زنیم، به 
فرش ها، مبل ها ، میزها، آشپزخانه، اتاق کودکان و خلاصه همه جا 
را خوب و با دقت نگاه می کنیم تا از وضعیت بهداشت و سروسامان 

بودن و نبودن خانه باخبر شویم. 
خانه تکانی سنتی است که علیرغم نام خود، گاه با دلایلی بیشتر از 
آن چه که ما در ظاهر می دانیم و می بینیم، همراه است، دلایلی که 
مصداق با مفاهیم مهم و اساسی در حقیقت زندگی معنا می شوند. 
ــتی چون این که  خانه تکانی چاردیواری تان و توصیه های بهداش
چطور لکه های ماندگار را از بین ببریم، دیوارها را با چه بشوئید بهتر 
است، بوی بد یخچال را چطور می توان از بین برد، و... تنها یک روی 
سکه است در روی دیگر این سکه، صحبت از خانه تکانی دل است.

با تکیه بر حال و هوای خانه تکانی، به خودتان برگردید و توصیه 
های نو برای سال نوی ما را از نظر بگذرانید: 

ــت همه جای خانه زیبا شود و بوی ترتمیزی و پاکی  حیف نیس

بدهد، اما خانه دلمان انباشته از کینه و کدورت و سوء تفاهم  باشد و 
بوی ناخوش تعفن ش آزار مان دهد ؛ بیائید؛ همین امروز بیائید، خانه 
دلمان را را بتکانیم، دستمالی از جنس اطلس بدست بگیریم ،غبار 
چند ساله ای که بر روابط و احساس مان نشسته را، با پاک کننده 
ای قوی از جنس گذشت و بخشش آلایش دهیم. دوست داشتنی 
ــتر از پیش  ارج دهیم  و دوستشان بداریم و در گنجینه  ها را بیش
دلمان، آنجا که دست هیچ نامحرمی بدان ها نرسد، محفوظ و پنهان 
ــان نگاه داریم و از دوست نداشتنی ها بگذریم ، با دیده اخلاص  ش
بگذریم ، تار بدی ها را به پود خوبی هایشان ببافیم و  با قناعت به 
تمام وجودشان، از زندگی با آنها، از بودنشان در کنارمان نهایت لذت 

و خوشی را ببریم.  
حیف نیست آینه های خانه مان، از تمیزی پژواک روشنایی باشند؛ 
ــک و بی اعتمادی.  ــاس و فکر مان پر از لکه های ش اما آینه احس
سوء ظن پشت سوء ظن، شک پشت شک چون موریانه ای موذی، 
ــان  آرام و بی صدا می جود و پوک مان می کند  ــان را چن درون م
ــت و متزلزل نگاه پر از بی اعتماد  که ناگاه فقط متوجه بنیان سس
ــویم، بیائید؛ همین امروز بیائید، خانه فکر و احساس را  مان می ش
زنگارشویی کنیم! با هر آنچه که می توانید تمیز و غبار زدایی ش 
کنید. با آبی زلال و روان آمیخته با بوی محبت و  اعتماد، درون تان 

ــل تطهیر دهید،  را غس
بزدائید تار در هم تنیده 
ــی وجودتان را،  عنکبوت
ویران کنید خانه آشوب 
ناامنی تان را، رها کنید 
پوچ های واهی درمانده 
را ، بگسلید عنان نگاه پر 
ــاس و بدبین را ؛ اما  از ی
سخت خودتان را دریابید  
خودتان را ، عزت تان را 
، عشق تان را به آغوش 
بگیرید؛ من گمشده تان 
را با تمام قدرت در سینه 
مملو از مهربانی و امید 
بفشارید و  با خود عهد 
و پیمان ببنید که از این 
پس، هرگز اجازه ندهید 
ــک و تردید جایی در  ش
خانه دلتان باز کند و  جا 

خوش نماید! 
ــت، برای  ــف نیس حی
ــه، به همه  تکاندن خان
جای خانه سری بزنیم  و همه چیز را زیر و رو کنیم، به جاهایی مثل 
انباری که گاه حتی در  سال چند باری بیشتر به آنجا نمی رویم و  
یا جاهایی مثل آشپزخانه که روزی چندین مرتبه از  آن گذر می 
کنیم، سرک می کشیم ، خلاصه همه جا را رصد میکنیم و از نگاه 

می گذاریم اما سراغی از خانه دل و قلبمان  نمی گیریم! 
حیف نیست پنجره و دیوارهای خانه برق بزنند، اما پنجره روشن 
درون مان، تیره و تار، و برای همیشه بسته بماند و دیواری از جنس 
دوری و تنهایی، حائل دل ما و دل اطرافیانمان شود. بیائید؛ همین 
امروز بیائید، دیوارهای جدایی بین خود و همسرمان، فرزندانمان، 
ــازی ش کنیم .  ــتانمان و ... را فرو بریزیم و بازس والدین مان، دوس
دیوارها را بجای سنگ و آهن، از جنس شفاف مهر و محبت، دوباره 
از نو بنیان سازیم . پنجره احساس و عاطفه مان را فنگ شویی کنیم 
، تنهایی و دوری را در خاک انداز  جارو کنیم و فرسنگ ها به دور 
از خانه در زباله دانی از جنس همیشه نابودگر، مدفون شان کنیم 
ــده، هرگز سراغی از  ــر عادت هم ش و  به خودمان قول دهیم از س

آنها نگیریم.  
بیائید؛ همین امروز بیائید، با شامه ای تیز  و نگاهی کنجکاو ، به همه 
جای قلب و احساس تان سرک بکشید؛ به دلخوری ها و ناراحتی 

ــاله ای که در گوشه قلب تان خانه کرده و با گذشت  های چند س
ــوزم  تازه و پررنگ باقی مانده و عذاب تان می   زمانها هنوز هم هن
دهد، به کینه شتری که سالهاست بر دل تان سنگینی می کند و 
گاه دشنه سنگین آن بر دلتان فرو می رود،  به احساس تنهایی و 
بی کسی که گاه به سراغ تان می آید، به آرزوهای بر باد رفته ای که 
خیال دستیابی شان لحظه ای  هم رهایتان نمی کند، به خشم های 
فرو خورده ای که گاه بیان شد و گاه چون خنجری بر گلو، در دل 
تان ماند، به ناخشنودی ها و نارضایتی هایی که  سعی بر رهایی و بی 
خیالی شان دارید ؛ اما هرازچند گاهی با قدرت بی مثل می آیند و 
آزار تان می دهند، به رابطه سرد و بی عاطفه تان با همسرتان که فکر 
می کنید مساعد نیست و باید به شکلی دیگر و بهترین از این باشد، 
به رابطه تان با فرزندانتان و مسائلی که شما را از آنها دور و جدا می 
کند، به رابطه تان با اقوام و دوستانتان که تصور می کنید سروسامانی 

ندارد و بی تفاوتی و یا  دخالت در آن موج می زند، و...   
 بیائید؛ همین امروز بیائید، عینک بدبینی را از چشمان برداریم، 
ــاری  در رگ به رگ تن و قلب هایمان را تصفیه کنیم و  ــون ج خ
ــی های فکر و ذهن مان را بیرون بریزیم  و برگردیم! به نهاد  آلودگ
اصیل  پاک و رها و آسوده  از پلیدی ها و زشتی هایمان بازگردیم! 

یک تمرین ساده برای هفته های پایانی سال 93
به جاهایی از درون تان سر بزنید که اصلا گمان نمی برید که مهم 
باشند، به همان ها سری بزنید. ببنید چه کرده اید و چه نکرده اید؟ 
چقدر با خودتان آشتی هستید؟ آیا زندگی تان بوی تازگی و زندگی 
می دهد یا رخوت و دل مردگی ؟ از چه رنج می برید و برای دوری 
از آنها چه باید کنید؟ موقع خشم و ناراحتی چه می کنید؟ نقطه 
ــت؟ رابطه تان با دیگران چگونه است؟  ضعف و قوت تان در چیس
رابطه تان با همسر، فرزندان و اطرافیان چگونه است آیا لازم است در 
رابطه تان تجدیدنظر داشته باشید؟ چقدر در طول روز دلتنگ آنها 
می شوید؟ به وقت دیدار چقدر حرف برای گفتن و شنیدن دارید؟ 
ــامان منظمی دارد یا این که هر کس  جمع خانوادگی تان سروس
ترجیح می دهد با خود خلوت کند تا در جمع خانواده باشد؟ ارتباط 
تان با خانواده خود و همسرتان به چه شکل است؟ برای اصلاح رابطه 

با آنها چه باید کنید؟ و...
اگر چرخی در خانه درون تان بزنید، مشکلات و ناهماهنگی ها را 
شناسایی کنید، مطمئن باشید اولین گام تغییر را برداشته اید و به 
امید تحول، خواهید توانست  قدم های بعدی را هم بردارید.  بیائید؛ 
همین امروز بیائید،  تصمیم بگیریم وقتی پای سفره هفت سین سال 
94 می نشینیم تا تحویل سال جدید را جشن بگیریم و آغازی دوباره 
را رقم بزنیم، این بار از ته دل و با باور و اعتقادی راسخ تر از سال های 
گذشته، زیر لب زمزمه کنیم: یا محول حول والاحوال، حول حالنا 

الی احسن الحال...

دل هاتون رو تکون دادین؟  

 راههای افزایش اعتماد به نفس و خودباوری
براي اینکه دیگران توانایي هایتان را باور کنند قبل 
از هر چیز بایـد خودتان به مهارت هاي وجودي تان 

ایمان داشته باشید
براي اینکه همه اطرافیان و آدم هاي اطرافتان روي حرف 
شما حساب کنند و به عبارت ساده تر جدي فرضتان کنند 
باید مجهز به اعتماد به نفس باشید، اما رسیدن به اعتماد 
به نفس هم یک شبه ممکن نیست. دکتر رسولیان برایتان 
از تکنیک هاي باورپذیري و افزایش اعتماد به نفس مي گوید 

که مي خوانید.
اول خودتان را جدي بگیرید

براي اینکه دیگران شما را جدي بگیرند ابتدا باید خودتان 
ــخصیت وجودي تان را جدي بگیرید و خودتان را باور  ش
داشته باشید. براي رسیدن به این هدف از 2 وجه بیروني 
و دروني مي توان این موضوع را تحت بررسي قرارداد که در 
این مورد وجه دروني آن از اهمیت بیشتري برخوردار است. 
اگر بخواهیم از بعد دروني به این موضوع نگاه کنیم باید روند 
افکار و احساساتمان را تغییر دهیم. فردي موفق است که 
واقع بین باشد و مسئولیت رفتارهاي خود را بپذیرد. براي 
مثال اگر در جایي مرتکب اشتباه شد آن را قبول کند و در 
ــخصي خود را باور دارد و  جهت اصلاح آن برآید. چنین ش

این دلیل موفقیت او است.
فرار از رنج رواني

ــد به  ــته باش ــه توانایي هاي خود را باور نداش ــردي ک ف
دستاوردهایي که آرزویش را دارد نمي رسد. چنین شخصي 

واقع بین نیست و به همین دلیل مسئولیت خطاهاي خود را 
نمي پذیرد چون فکر مي کند اگر اشتباهات را گردن بگیرد 
باعث بروز نوعي درد و رنج ذهني و رواني در خود مي شود. 
به همین دلیل این گروه از افراد ترجیح مي دهند براي فرار از 
واقعیت، دیگران و شرایط بیروني را تنها دلیل اشتباهاتشان 

معرفي و با این کار خود را از فشار رواني خلاص کنند.
در این شرایط این طور براي خودشان توجیه مي کنند که 
چون دیگران آنها را باور نکرده اند آنها هم به موفقیت دست 
پیدا نکرده اند. اما بهتر است این سوال را بپرسیم: »آیا خود 
ــما توانسته اید خودتان و توانایي هایتان را باور کنید که  ش

انتظار آن را از دیگران دارید؟«
تکنیک هاي باورپذیري

تکنیک هایي وجود دارد که از طریق آن مي توان اعتماد 
به نفس را در افراد تقویت کرد و خودباوري را در آنها افزایش 
ــت که افراد کار خود را  داد. یکي از این تکنیک ها این اس
ــدي بگیرند. براي مثال به کوچک ترین کاري که انجام  ج
مي دهند اهمیت دهند و آن را جدي در نظر بگیرند. وقتي 
درون ذهنمان این گونه فکر مي کنیم که کارهایي که انجام 
ــت و جزو کارهاي ارزشمند به  مي دهیم چندان مهم نیس
حساب نمي آید، تاثیر زیادي در عدم باورپذیري مان دارد و 
در واقع باعث ایجاد حلقه معیوبي مي شود؛ یعني در فرد این 
حس به وجود مي آید که نه خود ارزشمند است و نه کاري 

که انجام مي دهد اهمیت دارد.
ــود و  در نتیجه این افکار حس باورپذیري مان کم مي ش

سطح خود و توانایي هایمان را پایین مي آوریم. در حالي که 
اگر هر شخصي وظیفه و مسئولیتي که برعهده مي گیرد را 
جدي و مهم تلقي کند، جایگاه اجتماعي اش افزایش پیدا 

مي کند.
وانمود کنید اعتماد به نفس دارید

ــوه صحبت کردن و حرکات بدن یکي دیگر از راه هایي  نح
ــت و  ــت که مي توان از طریق آن در دیگران تاثیر گذاش اس
ــما را جدي در نظر  ــه اصطلاح کاري کرد که اطرافیان ش ب
ــان داده  ــده نش آورند. تحقیقاتي که در این زمنیه انجام ش
افرادي که اعتماد به نفس بالایي دارند معمولا سرشان را بلند 
مي کنند، نگاه چشمي متداوم تري با دیگران برقرار و با صداي 
بلند صحبت مي کنند. دقیقا حالات این گروه از افراد شبیه 

ورزشکاري است که گلي را به ثمر رساند.
ــدي این حرکات  ــا انجام تقلی ــان داد ب حتي نتایج نش
هورمون هاي تستوسترون )ترشح این هورمون هنگام قدرت 
افزایش مي یابد( و کورتیزول )هنگام استرس افزایش پیدا 
مي کند( در بدن انسان با تغییراتي همراه خواهد شد. یعني 
تغییرات هورموني این گروه از افراد که به تقلید یا تظاهر 
اعتماد به نفس مي پردازند، شبیه کسي بوده که در واقعیت 
اعتماد به نفس بالایي داشته است. بنابراین با به کارگیري این 
تکنیک ها یعني بلند صحبت کردن و با اعتماد به نفس رفتار 
ــري را در خودمان ایجاد و  کردن، مي توانیم حس باورپذی
تقویت کنیم و با این راه حل اطرافیان نیز ما را جدي خواهند 

گرفت.

آگهی مزایده 
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبیت 10944/488 اصلی بخش یک قم  در  

موضوع پرونده اجرائی کلاسه 920403001000266 
به موجب پرونده اجرایی کلاسه 9200267، له : موسسه قرض الحسنه مهر بسیجیان ، 
و علیه: آقایان محسن صفری و مهدی انصاری  مستند سند رهنی شماره 19449  مورخه 
1389/12/24 تنظیمی دفترخانه 51 قم تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که در  آن  
احداث بنا شده به پلاک ثبتی 10944/488 اصلی واقع در بخش یک ثبت به نشانی: قم 
خیابان عدالت ) انسجام (کوچه دهم کوچه 8 پلاک 9  متعلق به آقای محسن صفری از 

طریق مزایده بفروش می رسد:
حدود و مشخصات مورد مزایده:

شمالا:  بطول هفت متر و پانزده سانتیمتر پی به دیوار پلاک چهارصد و هفتاد و نه فرعی 
شرقا: به طول  هجده و نیم متر پی به پی پلاک  چهار صد و هشتاد و هفت فرعی 

جنوبا: به طول هفت متر و پانزده سانتیمتر پی به شارع 7 متری
غربا: به طول هجده و نیم متر پی به پلاک چهارصد و هشتاد و نه فرعی

حقوق ارتفاقی ندارد.
مشخصات مورد مزایده به شرح ذیل می باشد:

ساختمان مذکور شمالی ساز در دو طبقه زیرزمین و همکف به صورت دوبلکس 
می باشد. اسکلت دیوار باربر  است طبقه زیر زمین دارای یک خواب ، آشپزخانه و پذیرایی 
بوده و دستشویی زیر سرویس پله قرار دارد . طبقه همکف  دارای پذیرایی ، آشپزخانه، 
یک خواب و سرویس بهداشتی می با شد .فرش  کف سرامیک است بدنه آشَپزخانه کاشی 
کاری و کابینت آن از نوع ام دی اف می باشد. کف حیاط سنگ  فرش و نمای ساختمان 

آجر نما می باشد.
انشعابات شامل دو کنتور برق ، دو کنتور گاز و یک کنتور آب می باشد.

حقوق ارتفاقی ندارد.
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام 

می گردد:
عرصه به مساحت 132/27متر مربع ا ز قرار هر متر 16/500/000 ریال جمعا به ارزش 

2/182/455/000 ریال
اعیانی زیر زمین 96 متر مربع از قرار هر متر 5/500/000 ریال جمعا به ا رزش 

528/000/000
به ارزش   از قرار هر متر 6/200/000 ریال جمعا  اعیانی همکف  96  متر مربع 

595/200/000 ریال
اعیانی دوبلکس 46 متر مربع از قرار هر متر 5/200/000 ریال  جمعا به  ارزش 

239/200/000 ریال
سایر موارد )انشعابات ، حیاط سازی و ...( جمعا به ارزش 70/000/000 ریال

کل ارزش ملک به مبلغ 3/614/855/000 ریال) به حروف سه میلیارد و ششصد و 
چهارده میلیون و هشتصد و پنجاه و پنج هزار ریال( ارزیابی گردیده است.

مزایده ملک مذکوز از ساعت 9 صبح الی 12 روز سه شنبه مورخ 1394/02/15 
پایه  مبلغ  از  مزایده  انجام می شود  واقع در  خیابان ساحلی  ثبت قم  اجرای   در 
3/614/855/000 ریال ) به حروف سه میلیاردو و ششصد و چهارده میلیون و هشتصد و 
پنجاه و پنج هزار ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود حق الحراج و نیم عشر 
دولتی مازاد با مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود  درضمن بدهی های ملک 
اعم از  مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره  تا تاریخ حراج اعم از اینکه 
رقم قطعی  آن معلو شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهدبود خریداران می 
بایست کل مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند 
و در صورت توافق بر واریز غیر نقدی براساس توافق اقدام خواهدشد و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان مکان 

و ساعت انجام می شودو حقوق دولتی و حق  مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
تاریخ انتشار:1393/12/20 
واحد اجرا اداره ثبت اسناد و املاک قم

آگهی اصلاحی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 9100403001100206/1

 بدینوسیله به آقای  عبدالحسین مرادی زاده فرزند عظیم  به شماره شناسنامه 3 صارده 
از مینو دشت بدهکار پرونده کلاسه 9100206 که برابر گزارش مامور ابلاغ  در آدرس 
متن سند شناخته نگردیده اید  ابلاغ می گردد که برابر سند رهنی شماره 9817 مورخ 
1388/06/15  تنظیمی توسط دفترخانه 51 قم بین شما و موسسه قرض الحسنه مهر 
بسیجیان مبلغ 10/000/000/000 ریال بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه 
بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به کلاسه 
فوق در این اجرا مطرح می باشد  لذت طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی 
بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار  این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط 
یک نوبت در روزنامه ایمان چاپ و درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدا و درغیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری  عملیات اجرائی 

طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روز خوش

آگهی ابلاغ اجرائیه
 بدینوسیله به آقای عبدالحسین مرادی زاده فرزند عظیم، به شماره شناسنامه 3 ، صادره 
از مینو دشت بدهکار پرونده اجرائی کلاسه 9100206  ابلاغ میگردد در اجرای ماده 
102 آیین نامه اجرا آقای مهدی سخایی به عنوان کارشناس منتخب جهت ارزیابی پلاک 
ثبتی 9434/7 اصلی بخش یک قم به قید قرعه انتخاب شده است . چنانچه از موارد رد 
کارشناسی اعتراض دارید ظرف مدت سه روز به این واحد اعلام  نمایید.  درغیر اینصورت 

عملیات اجرایی ادامه می یابد و جز آگهی مزایده آگهی دیگری منتشر نخواهد شد.
مسئول واحد اجری اسناد رسمی قم – مهدی روز خوش

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم 
 موجب اجراییه صادره از شعبه 6 محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره2/93ج/125 
ثبت گردیده له بانک سامان و علیه مجید وعلی محمد هر دو نجاتی و احسان علیخانی که 
محکوم علیه محکوم است به پرداخت 225/900/170 ریال درحق محکوم له و تادیه حقوق 
اجرائی به صندوق دولت که محکوم له در راستای استیفا محکوم به اقدام به توقیف اموال از 

محکوم علیه نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده:
1- یکدستگاه خط تولید نایلون – نایلکس به عرض 80 سانتی متر به همراه موتور وگیربکس 

و تابلوی برق و اینورتردار- دست دوم وسالم به مبلغ:60/000/000 ریال
2- یکدستگاه تزریق تولیدی 20 لیتری انباری به همراه دینام و گیر بکس و تابلوی برق و 
متعلقات مربوطه به طول حدود 4 متر و  عرض 1/20 متر – دست دوم وسالم وفاقد مارک 

به مبلغ:90/000/000 ریال
3- یکدستگاه خط تولید سلفون با عرض 60 سانتی متر به همراه غالب ها در سایزها مختلف 

و تابلوی برق مربوطه دست دوم و سالم به مبلغ: 30/000/000 ریال
4- یکدستگاه خط تولید نایلون دو رنگ به عرض 80 سانتی متر به همراه موتور و گیر بکس 

و دینام  و تابلوی برق مربوطه – دست دوم به مبلغ: 40/000/000 ریال
5- یکدستگاه خط تولید نایلون و نایلکس با عرض 80 سانتی متر به همراه دینام و گیر بکس 

و تابلوی برق و متعلقات مربوطه به مبلغ: 40/000/000 ریال
جمع کل بحروف: دویست و شصت میلیون ریال و جمع: 260/000/000 ریال

که مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ 94/01/17 ساعت 8/30 الی 9  صبح به آدرس 
قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده 
از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از اموال را دارند می توانند 
در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل 
در جلسه مزایده شرکت نمایند.قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را فی المجلس 
والباقی ظرف یکماه به حساب سپرده دادگستری واریز نماید. این آگهی یک نوبت در یکی از 

روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی- دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 
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هشدار های 
پلیسی آگاهی

کیف قاپی
1- چنانچه به هر دلیل مجبور به حمل وجه نقد با کیف 
دستی هستید از اقوام و دوستان خود بخواهید شما را تا 

مقصد همراهی نمایند .
2- هنگام حمل پول نقد حتما از اتومبیل استفاده کنید 

و از پیاده روی خودداری نمایید.
3- از به نمایش گذاشتن پول همراه خود پرهیز نمایید.

را در داخل  ، کیف دستی  بازدید خودرو  4- هنگام 
خودرو نگذارید.

نفر  با موتور سیکلت و یک  5- کیف  قاپی معمولا 
سرنشین با کلاه انجام می شود، بنابراین مراقب این افراد 

باشید.
6- اگر قصد انجام معامله را دارید که لازم است پول نقد 

حمل نمایید ، موضوع را با افراد غیر مطمئن بازگو نکنید.
7- کیف دستی خود را با دستی که در مجاورت دیوار 
یا جوی آب است حمل نمایید و ازحرکت از محل عبور 

خودرو ها پرهیز نمایید .
 8- هنگام حمل پول از خیابان های خلوت تردد ننمایید.
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هرساله و با نزدیک شدن به ایام نوروز شاهد حضور 
گسترده زائران و مسافران در استان قم هستیم. وجود 
حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(، مسجد مقدس 
جمکران و جاذبه های گردشگری طبیعی، تاریخی و مذهبی 
فراوان موجب شده تا این استان در طول سال و به ویژه ایام 
نوروز مقصد بسیاری از مسافران و زائران از نقاط مختلف 

کشور و حتی دنیا باشد.
بر این اساس امسال نیز قطعاً شاهد حضور گسترده 
زائران، مسافران و گردشگران طی ایام نوروز در استان قم 
خواهیم بود که در این رابطه دستگاه های خدمات رسان 
استان از آمادگی خود برای خدمت رسانی به هم وطنان در 

این ایام خبر دادند.

تشکیل کمیته های 10 گانه 
برای خدمات رسانی به زائران

معاون هماهنگی امور زائران استاندار قم بابیان اینکه در آستانه 
مسافران  و  زائران  به  خدمت  برای  قم  استانداری  جدید،  سال 
کمیته  کرد:  تصریح  است،  کرده  فعال  را  گانه ای   10 کمیته 
اجرایی با مسئولیت فرمانداری، کمیته اسکان و زائرین غیر ایرانی 
با مسئولیت معاون هماهنگی امور زائرین استاندار قم و کمیته 
امنیتی، انتظامی و فرهنگی با مسئولیت معاون سیاسی امنیتی 
استاندار قم ازجمله کمیته های فعال برای خدمات رسانی در ایام 

نوروز هستند.
با  یونس عالی پور اضافه کرد: کمیته حمل ونقل و ترافیک 
کمیته  قم،  استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون  مسئولیت 
پشتیبانی و هماهنگی ادارات با مسئولیت معاون توسعه و مدیریت 
منابع انسانی، کمیته تأمین ارزاق با مسئولیت معاون برنامه ریزی 
و کمیته خدمات شهری و رفاه عمومی با مسئولیت شهرداری 
از دیگر کمیته هایی هستند که برای خدمات رسانی به زائران و 
فعالیت  نوروز مشغول  ایام  مجاوران حضرت معصومه )س( در 

هستند.
برای خدمات رسانی  که  به شمار دستگاه هایی  اشاره  با  وی 
در ایام نوروز فعال هستند، تصریح کرد: 45 دستگاه به صورت 
بتوانیم  تا  فعال هستند  نوروزی  تسهیلات  در ستاد  مستقیم  
خدمات شایسته ای را به مسافران نوروزی در این شهر ارائه کنیم.

معاون هماهنگی امور زائران استاندار قم ادامه داد: بهار امسال، 
بهار فاطمی است و با برنامه ریزی های انجام شده به سمت و 
سویی پیش می رویم که مسافران و زائران در تعطیلات نوروزی 

مشکلی نداشته باشند.
وی با اشاره به جایگاه استان قم در جهان بیان کرد: قم نه تنها 
پایگاه تشیع است بلکه می توان از آن به عنوان قلب تپنده اسلام 
در جهان یاد کرد که به همین دلیل نباید خدمت به زائران تنها 
به ایام نوروز ختم شود بلکه باید این خدمات به صورت پایدار 

وجود داشته باشد.
عالی پور با اشاره به تقارن شهادت حضرت زهرا )س( با ایام 
نوروز تصریح کرد: در بهار فاطمی شمار مسافران و زائرانی که به قم 
سفر می کنند افزایش خواهد داشت، زیرا مردم با توجه به اینکه در 
ایام سوگواری حضرت زهرا )س( هستیم ترجیح می دهند مقصد 

سفرشان را حرم اهل بیت )ع( انتخاب کنند.
وی با بیان اینکه باید با فرهنگسازی سیره اهل بیت )ع( را در 
پذیرایی از زائران داشته باشیم تصریح کرد: رفتارهای ما باید به 
الگویی جهانی تبدیل شود و همانند عراق که در پذیرایی از زائران 
اربعین حسینی توانستند جهان را شگفت زده کنند در پذیرایی از 

زائران با سیره علوی تاثیرگذار باشیم.
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم بیان کرد: در آستانه 
نوروز 94 ظرفیت اسکان در قم افزایش یافته است و دانشگاه قم 
برای پذیرش 2 هزار و 200 دانشجو و دانشگاهیان اعلام آمادگی 

کرده است.
وی با اشاره به ظرفیت های فرهنگ زائر پذیری در قم بیان 
کرد: باید به سمتی برویم که زائران خارجی با سبک زندگی طلاب 
حوزه علمیه آشنا شوند که این مسئله می تواند در جذب توریست 

موثر باشد.

میانگین اقامت  زائران در قم 
به 1/5 روز رسیده است

 معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم همچنین روز سه 
شنبه درجمع خبرنگاران  دریک نشست خبری گفت:  میانگین 
اقامت  زائران در شهر قم توسط هم اکنون به یک روز و نیم 
رسیده، این در حالی است که پیش از این نزدیک به سه ساعت 
بود و 90 درصد زائران نیز اولین مقصد زیارتی خود را شهر قم 

قرار داده اند.
یونس عالی پور بیان داشت: زائران خارجی که به قم سفر می 
کنند مهم ترین تابلوی تبلیغاتی هستند تا رفتار در این شهر را به 
دیگر مردم جهان ارائه کنند، از این رو همه اقشاری که در ارتباط 
با زائران خارجی مشغول به فعالیت هستند وظیفه حراست از شان 

و مرتبه شهر قم را بر عهده دارند.
وی ادامه داد: فضای امن و آرامی در استان قم وجود دارد و 
معاونت هماهنگی امور زائران باید به گونه ای کار کند که وظیفه 
خود را برای زائران، شیبعیان و مسلمانان به نحو احسن انجام دهد 

تا همگی مسلمانان برای سفر به قم ترغیب شوند.
وی گفت: چشم انداز معاونت امور زائران برای خدمت به کل 
مسلمانان تعریف شده است و باید ظرفیتی ایجاد شود که زائران 
مسلمان و حتی غیر مسلمانان برای زیارت به قم ترغیب شوند، 
از این رو نیازمند فعالیت های کارگروه های فرهنگی برای معرفی 

پایگاه اهل بیت)ع( هستیم.
عالی پور در ادامه با اشاره به این که احکام روسای کمیته های 
ده گانه ستاد تسهیلات زائران نوروزی استان قم توسط استاندار 
صادر شده است ابراز داشت: کمیته های اجرایی، اسکان، زائران 
غیر ایرانی، امنیتی، انتظامی و فرهنگی، پشتیبانی، تنظیم بازار، 
خدمات شهری ، امور امدادی و درمانی، اطلاع رسانی و کمیته 
نظارت، ارزیابی و بررسی عملکرد در ستاد تسهیلات نوروزی قم 
ابراز داشت: سه  زائران خدمت خواهند کرد.وی  و  به مسافران 
جلسه رسمی ستاد تسهیلات زائران استان تشکیل شده و وظایف 
دستگاه ها در قالب شرح عملکرد هر کمیته ابلاغ و 45 درصد 

دستگاه های استان در امر سفرهای نوروزی درگیر خواهند بود.
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم افزود: اعضای ستاد 
تسهیلات زائران بزودی با مراجع تقلید نیز دیدار خواهند داشت 
و آغاز سال 94 که با شهادت حضرت زهرا)س( مقارن شده است 
باید سالی فاطمی برای همه کشور با بهره گیری از یک پیوست 

فرهنگی باشد. 
اقامت در شهر قم توسط  ابراز داشت: میزان  وی همچنین 
زائران هم اکنون به یک روز و نیم رسیده، این در حالی است که 
پیش از این زمان استقرار مسافران در قم نزدیک به سه ساعت بود 
و 90 درصد زائران خارجی نیز اولین مقصد زیارتی خود را شهر 
قم قرار داده اند. عالی پور اضافه کرد: امسال ظرفیت های جدیدی 
ایجاد شده است و دانشگاه قم به دانشگاهیان در ایام نوروز خدمات 
خواهد داد و دو هزار و 200 نفر از آنان می توانند از امکانات 
دانشگاه قم استفاده کنند ضمن این که از برخی حسینیه ها نیز 

برای اسکان زائران استفاده می شود.
در  مدرسه  به 500  نزدیک  امسال  که  این  به  اشاره  با  وی 
آموزش و پرورش پذیرای زائران و مسافران نوروزی خواهد بود 
گفت: کارگروه ملی زیارت در استان های خراسان، فارس و قم 
انتظار ویژه دارد که برای پذیرایی زائران الگودهی لازم در این 

استان ها صورت پذیرد.

توزیع میوه شب عید از 26 اسفند در قم 
معاون استاندار برنامه ریزی و اشتغال استاندار قم نیز ظهردیروز 
در جلسه ستاد تسهیلات زائران که در سالن محراب حرم حضرت 
معصومه )س( برگزار شد با اشاره به اقدامات صورت گرفته جهت 
میوه شهروندان در ایام نوروز گفت: استانداری قم برای تهیه میوه 
شب عید تمهیدات لازم را اندیشیده است و جای نگرانی در تامین 

میوه به ویژه مرکبات وجود ندارد. 

 سید حسن رضوی با اشاره به اقدامات صورت گرفته جهت رفاه 
حال شهروندان در خرید اقلام مورد نیاز اظهار داشت: نمایشگاهی 
در قالب عرضه پوشاک برگزار شده تا مردم بتوانند کالاهای مورد 

نیاز خود را تهیه کنند و در این زمینه دچارمشکلی نشوند.
معاون استاندار قم افزود: برای نوروز 94 و در بحث بازرسی 
توجه ویژه ای شده است، در زمینه کنترل قیمت مرغ اقدامات 
خوبی انجام شده است تا مردم در تهیه آن با مشکلی مواجه نشوند.

رضوی با اشاره به اقدامات صورت گرفته جهت میوه شهروندان 
در ایام نوروز بیان کرد: در بحث میوه و پرتغال هم اقدامات مناسبی 
صورت گرفت و قرار است تا از 26 اسفند در 30 نقطه از شهر قم 
توزیع میوه داشته باشیم و بر این اساس قیمت هرکیلو پرتقال را 

2900 تومان و سیب هم 2700 تومان عرضه می شود.
وی عنوان کرد: با توجه به تهمیداتی که اندیشیده شده است 
پیش بینی می کنیم در راستای توزیع میوه عید مشکلی نداشته 
باشیم و شهروندان و مسافران در تهیه میوه با کمبودی مواجه 

نمی شوند.

معاون استاندار قم تصریح کرد: در راستای فعال سازی بازرسان 
افتخاری اقدامات خوبی انجام شده است و اکیپ های بازرسی در 
اطراف حرم حضرت معصومه )س( و بازار حضور پیدا می کنند و با 

متخلفان برخورد صورت می گیرد.
وی عنوان کرد: بازرسی از حمل و نقل شهری نیز آغاز شده 
است، و در بازرسی ها برخوردهایی با متخلفان صورت گرفت و در 
این راستا مجتمع مهتاب تعطیل شد، کار بازرسی از 15 اسفند الی 
15 فروردین انجام می شود و با واحدهای متخلف برخورد می شود.

ذخیره سازی سیب و پرتقال 
برای شب عید در قم

در جهت  قم گفت:  استان  رییس سازمان جهاد کشاورزی 
تنظیم بازار در ایام نوروز  یک هزار و 500 تن سیب و پرتقال در 

قم ذخیره سازی شد.
محمد رضا طلایی اظهار داشت: در جهت تنظیم بازار نوروز 
این میزان میوه در قم ذخیره سازی شد که در شب عید با هدف 
جلوگیری از افزایش قیمت در بازار توزیع خواهد شد که طبق 

پیش بینی های لازم می تواند نیاز بازار را تامین نماید.
وی همچنین با اشاره به برخی از وظایف مهم جهاد کشاورزی 
عنوان کرد: مهم ترین رسالت و وظیفه جهاد کشاورزی تامین 
آذوقه مردم است به ویژه با توجه به وضعیت خشکسالی در قم 
برنامه هایی در دست اجرا می باشد که اصلاح الگوی کشت یکی 
از طرح های راهبردی است که با همه توان در حال اجرا می باشد.

وی افزود: همچنین تنظیم بازار در شب عید برعهده سازمان 
جهاد کشاورزی استان می باشد که در این باره از چند ماه قبل 
تاکنون خرید و نگهداری و ذخیره سازی برخی از اقلام مانند میوه 

و مرغ انجام پذیرفته است.
با  تا  کرد  امیدواری  ابراز  قم  استان  کشاورزی  جهاد  رییس 
تمهیدات انجام گرفته در تامین و ذخیره سازی امیدواریم بازار 
مطلوبی در ایام نوروز ویژه شهروندان شاهد باشیم به ویژه اینکه در 
جهت تامین نیاز مرغ نیز بالغ بر 8 هزار تن مرغ در سردخانه های 

استان قم ذخیره شده است.
وی اظهار داشت: در جهت تامین تخم مرغ نیز شرایط مطلوب 
است و هیچ مشکلی در بازارهای قم در ایام نوروز وجود ندارد 
ضمن اینکه در حال حاضر بیش از 120 تن ماهی قزل آلا که از 
کیفیت خوبی برخوردار است، در استان قم با توجه به شوری آب 

و کیفیت مطلوب تولید می شود.
طلایی در رابطه با ظرفیت تولید در قم خاطرنشان کرد: هفت 
درصد تخم مرغ، چهار درصد گوشت، یک چهاردهم شیر و یک و 
دو دهم گوشت سفید کشور در استان قم تولید می شود که در این 
زمینه افزایش ظرفیت های تولید می تواند جایگاه خوبی در اقتصاد 
را از آن قم نماید از این رو همه تلاش خود را برای افزایش این 
ظرفیت به کار گرفته ایم. وی در پایان گفت: در قم 18 هزار هکتار 
اراضی کشاورزی در باغات و به خصوص تولید پسته اختصاص 
دارد که می تواند در صرفه جویی آب با توجه به خشکسالی های 
اخیر موثر باشد هرچند به طور کلی 70 هزار هکتار زمین قابل 
کشت در قم داریم که با اصلاح الگوی مصرف می توان به بهره 

وری خوبی دست یافت.

350 واحد آموزشی آماده اسکان 
مسافران نوروزی است

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم نیز با اشاره به خدمت 
رسانی 25 روزه در زمینه اسکان زائران در سال گذشته گفت: در 
سال گذشته 8 کمیته غالب بر 800 نیروی انسانی و پشتیبانی در 
ستادهای اصلی و فرعی فعالیت داشتند و 511 هزار نفر اسکان 

داده شدند.
حمید رضا دژاکام افزود: در سال گذشته بعد از اتمام اسکان 
نوروزی کل دریافتی نزدیک به 450 میلیون تومان بود و این 
در حالی بود که فقط 150 میلیون صرف خرید مواد شوینده 

شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش با تأکید بر تغییر کاربری در اسکان 
زائران در مدارس خاطر نشان کرد: اسکان زائران در سال گذشته 

ار تاریخ 25 اسفند آغاز و تا پایان روز 13 فروردین ادامه داشت.

دژاکام افزود: به منظور اسکان زائران در سال جاری 350 واحد 
آموزشی قبل از آغاز تعطیلات در 3178 کلاس آماده شده است و 
این مراکز آموزشی دارای کمبودهایی هستند که باید مجهز شوند.

وی با بیان این که هنوز مدارس از سال گذشته بدهی های 
معوقه در زمینه آب، برق و گاز دارند، گفت: برق مدارس 24 ساعته 
فعال است و هزینه گاز مدارس بار مالی شدیدی را به همراه دارد 

و باید خدمات بهتری به زائران ارائه داد.
مدیرکل آموزش و پرورش با اشاره به دو مسئله تجهیز مدراس 
و امکانات موجود افزود: بر اساس پیش بینی  های صورت گرفته 
در سال گذشته برنامه ریزی برای 180 هزار زائر بود اما این تعداد 
به 511 هزار نفر رسید و باید فکر جدی برای این افزایش زائر 

داشته باشیم.
از  دیگری  بخش  در  قم  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
سخنان خود بر لزوم همکاری و همراهی سایر نهادهای استان 

با آموزش و پرورش در زمینه اسکان نوروزی زائران تأکید کرد.
وی با بیان اینکه پوشش اسکان زائرین طی دو سال گذشته 

در هر ناحیه آموزش و پرورش قم 30 هزار نفر بود، بیان کرد: اما 
ستاد اسکان آموزش و پرورش تنها در نوروز 93 نزدیک به 511 

هزار نفر را اسکان داد.
وی با اشاره به فعالیت 24 ساعته و شبانه روزی آموزش و 
همکاران  اسکان  پرورش  و  آموزش  وظیفه  کرد:  بیان  پرورش، 
مهمانان  می توانیم  مدرسه  تجهیز 10  با  تنها  و  است  نوروزی 
فرهنگی را اسکان دهیم اما آموزش و پرورش در استان قم در 

زمینه اسکان سایر زائرین نیز باید فعالیت می کند.
مدیرکل آموزش و پرورش قم گفت: در سال گذشته اسکان را 
با 120 مدرسه شروع و در نهایت 400 مدرسه تجهیز شد و حتی 

مجبور به اجاره فرش برای برخی از مدارس شدیم.
بود  حدی  به  گذشته  سال  در  زائران  تعداد  داد:  ادامه  وی 
و  کنیم  باز  را  سوله ها  تمامی  درهای  شدیم  مجبور  حتی  که 

نمازخانه های مدارس نیز تجهیز شد.
دژاکام بیان کرد: در این ایام 700 نیروی انسانی درگیر بود و 
کل درآمد آموزش و پرورش 411 میلیون تومان بود در حالی که 

تنها نزدیک به 100 میلیون تومان برای مواد شوینده هزینه شد.
وی به مشکلات اسکان زائران اشاره و ابراز داشت: برای اسکان 
مدارس باید تغییر کاربری صورت گیرد و مدرسه از حالت کلاسی 
به شرایط برای اسکان تبدیل شود که این امر نیازمند هزینه و 

زمان زیاد است.
سال  در  کرد:  تأکید  قم  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
گذشته حتی مسافران در مدارسی که از هسته مرکزی شهر دور 
بودند نیز اسکان داده شدند و ما امسال نیز توقع داریم چنانچه 
آموزش و پرورش مقرر باشد که اسکان زائران را بر عهده داشته 
باشد در این زمینه نهادها و ادارات استان آموزش و پرورش را 

همراهی کند.

آماده سازی 15 بوستان قم 
برای اسکان موقت زایران نوروزی

معاون خدمات شهری شهرداری قم نیز از آماده سازی بیش 
از 15 بوستان در سطح شهر قم بویژه مبادی ورودی آن جهت 

اسکان زایران و مسافران نوروزی خبر داد.
مهدی اصفهانیان مقدم ضمن تشریح برخی از اقدامات در 
دست انجام به منظور خدمات رسانی مطلوب به زایران و مجاوران 
حرم کریمه اهل بیت )ع( در ایام نوروز 94، تصریح کرد: شهرداری 
قم از ماه ها قبل برنامه ریزی جامع و کاملی در این زمینه انجام 

داده است.
وی با بیان پاکسازی مبادی ورودی شهر از خاک و نخاله و 
پسماندهای عمرانی و ساختمانی در سطح مناطق هشتگانه در 
این راستا در دست اجرا است، افزود: آماده سازی بوستان های 
مختلف شهر به لحاظ فراهم نمودن تسهیلات مورد نیاز زایران از 
جمله سرویس بهداشتی، روشنایی، نورپردازی و مبلمان از جمله 

اقدامات دیگر در دست انجام است. 
وی با اشاره به آماده سازی نمازخانه های سطح شهر برای 
اسکان موقت زایران، تصریح کرد: ارایه خدمات فرهنگی به زایران 
مانند انتقال آنها از بوستان ها به حرم و مسجد جمکران همچون 
سال های گذشته از جمله برنامه های پیش بینی شده برای زایران 

نوروزی قم به شمار می رود.
اصفهانیان مقدم همچنین با بیان اینکه در رابطه با بهبود سیما 
و منظر شهری و تبلیغات محیطی نیز برنامه ریزیهایی دردستور 
کار مناطق هشتگانه و سازمان زیبا سازی شهرداری قرار داده شده 
است، افزود: با توجه به همزمانی ایام نوروز با ایام فاطمیه و سالگرد 
شهادت حضرت زهرا )س( تلاش می شود تا در سطح تمامی 
مناطق شهرداری قم بویژه فضای پیرامونی حرم کریمه اهل بیت و 
جمکران حال و هوای فاطمی ایجاد و همچنین این حال و هوا از 

قم به اقصی نقاط کشور اشاعه پیدا کند.
این مقام شهرداری قم همچنین با بیان اینکه برای افزایش 
ضریب ایمنی شهر اکیپ های چهارده گانه ای در سطح شهر و راه 
های مواصلاتی داخل استان برای اطفا حریق در حالت آماده باش 
خواهند بود، افزود: در رابطه با ساماندهی ناهنجاریهای اجتماعی و 
تخلفات شهری اعم از سد معبر و برخورد با متکدیان با هماهنگی 
با  بهزیستی  و  انتظامی  نیروی  از  اعم  ذیربط  ها  دستگاه  سایر 

همکاری اکیپ های شانزده گانه تخلفات شهری خدمات خوبی 
به شهروندان ارایه خواهد شد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم همچنین با بیان اینکه 
ستاد ویژه تسهیلات نوروزی در شهرداری قم جلسه های متعددی 
را در زمینه های مختلف تا پیش از آغاز تعطیلات نوروزی برگزار 
خواهد کرد، افزود: مجموعه شهرداری قم بر آن است تا با آسیب 
شناسی نقاط ضعف و همچنین نقاط قوت سال های قبل آنها را 

احصا و درصدد رفع و یا تقویت این نقاط برآید.
وی افزود: در بررسی هایی که تاکنون انجام شده مواردی مانند 
تهیه نقشه های راهنما و اطلاع رسانی در زمینه مراکز فرهنگی 
و همچنین سایر تسهیلات رفاهی کاستی هایی وجود داشته که 
برای رفع این ضعف ها و همچنین ارتقا کمی و کیفی نقاط قوت 

تلاش های زیادی در حال انجام است.

اهتمام ویژه سازمان میادین 
براي خدمت رساني در ایام نوروز

قم  و ساماندهي مشاغل شهري شهرداري  میادین  سازمان 
هرساله اقدامات ویژه اي را براي خدمت رساني مطلوب به زائرین و 
مجاورین شهر کریمه اهل بیت )س( در ایام نوروز انجام مي دهد 
که از جمله آن مي توان به ساماندهي غرف عرضه ماهي گلي و 
میوه، آمادگي جایگاه هاي ده گانه سي ان جي، تجهیز بوستان 
فدک جهت کمپینگ مسافرین نوروزي، بازپیرائي و رنگ آمیزي 

کلیه منصوبات سازمان اشاره کرد.
 این سازمان به واگذاري بیش از 20 غرفه جهت عرضه ماهي 
گلي و تزئینات سفره هفت سین در سطح شهر با همکاري مناطق 
8 گانه با رعایت کلیه موارد بهداشتي، محدودیت هاي ترافیکي و 

همچنین بهبود کیفیت سیما و منظر شهري اقدام کرده است.
همچنین در راستاي تنظیم بازار و خرید میوه براي شهروندان 
این سازمان اقدام به واگذاري بیش از 30 غرفه جهت توزیع و 
عرضه میوه شب عید با همکاري اتحادیه تعاون روستایي و اتحادیه 
جایگاه  اختصاص  این خصوص  در  است.  کرده  بار  تره  و  میوه 
ویژه به معلولین و جانبازان در 4 جایگاه جمهوري، شیرازي، 72 
تن و نوقطار، اختصاص جایگاه ویژه به ناوگان تاکسیراني در 4 
جایگاه فوق، آماده سازي و بازسازي سرویس هاي بهداشتي کلیه 
جایگاه هاي تحت پوشش و آماده سازي فضایي متناسب با ایام 
فاطمیه و نوروز فاطمي در کلیه جایگاه ها از جمله این اقدامات 

است. 

پایگاه ثابت امداد و نجات
 در جاده گرمسار باید مستقر شود

مدیر کل مدیریت بحران استانداری قم نیز  بعد از ظهر سه 
شنبه در جلسه ستاد تسهیلات زائران که با حضور اعضای کمیته 
ستاد ها در آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( برگزار 
شد،گفت: هنوز پایگاه ثابت امداد و نجات، هلال احمر و آتش 
نشانی در جاده گرمسار مستقر نشده است که باید پیگیری شود. 
محسن عروجی اظهار داشت: 36 پایگاه امدادی و هلال احمر 
و 24 پایگاه پوستر و 18 پایگاه آتش نشانی ثابت و سیار برای 

خدمات دهی به زائران نوروزی در قم آماده هستند.
وی با اشاره به آماده بودن 6 بیمارستان برای ارائه خدمات در 
نوروز ادامه داد: آتش نشانی در تمامی شهرک های صنعتی نزدیک 

جاده های قم مستقر خواهد شد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم افزود: مرکز بهداشت 
سه هزار و 308 مورد بازدید انجام داده که در این بازدید ها 106 

مورد تخلف دیده شد و 16 واحد نیز پلمب شدند.
وی عنوان کرد: هنوز پایگاه ثابت هلال احمر و آتش نشانی 
در جاده گرمسار مستقر نشده است و این موردی است که باید 

پیگیری شود.
 13 و  نوروزی  سفرهای  دوم  و  اول  دور  در  افزود:  عروجی 
فروردین ماه کمیته امداد و درمان برنامه های ویژه ای را اجرا خواهد 

کرد.

آمادگی کامل جهت اجرای طرح راهداری نوروزی
 ایمان :مدیر راهداری استان قم با اعلام آمادگی کامل جهت 
استان   ای  جاده  محورهای  در  نورزوی  راهداری  طرح  اجرای 
و  خودروهای  انواع  دستگاه   40 راهدار،  عوامل  نفر  گفت:60 
ادوات راهداری در قالب 8  اکیپ ثابت و سیار آماده تامین ایمنی 

سفرهای نوروزی می باشند.
تسطیح  قالب  در  سازی  آرام   : اظهارداشت  سلیمیان  اکبر 
محیطی، اصلاح شیب شیروانی، رفع افتادگی شانه ها، اجرای 
خطوط و نقوش در قالب صدها کیلومتر خط گرم و سرد، تعویض 
و نصب تابلوهای ترافیکی، رفع نواقص سیستم روشنایی، پاکسازی 
و جمع آوری ضایعات آسفالتی و... بخشی از اقداماتی است که از 

هفته های گذشته آغاز و همچنان ادامه دارد.
مدیر راهداری استان قم ضمن اشاره به اهمیت محورهای 
مواصلاتی استان قم که کریدور ارتباطی 17 استان جنوبی با مرکز 
کشور است ادامه داد: از هفته های گذشته با توجه به کاهش 
و  آسفالت  روکش  و  بهسازی  گسترده  عملیات  جوی،  نزولات 
همچنین لکه گیری موضعی در سطح محورهای جاده ای استان 

به اجرا گذاشته شده است.
سلیمیان تجهیز و بهسازی 8 راهدارخانه استان قم را بخشی از 
اقدامات آمادگی اکیپ های راهداری نوروزی این اداره کل عنوان 
نمود و خاطر نشان ساخت: از 25 اسفندماه  تا 15 فروردین سال 
94 طرح راهداری نوروزی به اجرا گذاشته می شود و در تمام 
مدت راهدارخانه های استان قم آماده ارائه خدمات رفاهی)محل 
و  بهداشتی(  های  سرویس  شیرین،  آب  نمازخانه،  استراحت، 
همچنین اطلاعات مربوط به راهها و دیگر امور مرتبط به مسافران 

عزیز می باشند.
حرم حضرت معصومه )س(، جمکران و جایگاه قم در شاهراه 
مواصلاتی کشور، بهترین بهانه است برای مسافران که اقامتی 
کوتاه در قم داشته و از ظرفیت های معنوی و مذهبی این شهر 
بهره مند شوند و تمام مسئولان استان نیز بسیج شده اند تا میزبانی 

شایسته ای از زائران بارگاه کریمه اهل بیت )س( انجام شود.

قم آماده استقبال از زائران نوروزی می شود

همه چیز مهیای روزهای نو
اخبار

مهندس ترکان: از ابتدای سال آینده

مجریان ذیصلاح در قم
 الزامی می شود

ایمان: رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور از الزامی شدن بحث 
مجریان ذیصلاح از ابتدای سال آینده  برای گروه های ساختمانی " ج  و  د " 

در قم خبر داد.

مهندس اکبر ترکان در جمع اعضای هیئت مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان قم در سخنانی با اشاره به برگزاری جلسه کمیته چهارجانبه استان که در استانداری 
قم برگزار شد اظهار داشت: بحث اصلاح تعرفه ها یکی از مباحث مطرح شده در این جلسه 
بود که امیدواریم با اصلاح تعرفه و واقعی شدن آن ؛ شاهد ارائه خدمات مهندسی واقعی از 

سوی مهندسان باشیم.
وی بیان داشت: گاهی تعرفه های مهندسی همانند عوارضی که دریافت می شود می 

ماند و شبیه فروش خدمات نیست.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور ، با اشاره به اینکه در جلسه کمیته 
چهارجانبه استان قم مقرر شد تا مجریان ذیصلاح از سال آینده در قم اجرایی شود ابراز 
داشت:بحث مجربان ذیصلاح از ابتدای سال آینده برای گروه های ساختمانی ج و د الزامی 

خواهد شد.
مشاور عالی رئیس جمهور ، افزود: بحث مجری ذیصلاح باید الزامی شود تا دیگر شاهد 
وقوع ناهنجاری های موجود در شهرها نباشیم و این نابسامانی های امروز شهرها ؛ به دلیل 

آن است که کسی پاسخگوی عملکرد خود نیست.
وی عنوان کرد: گفته می شود که ناظران تخلفات موجود را به شهرداری گزارش می 
دهند ؛ اما شهرداری به این گزارشات ترتیب اثری نمی دهد در حالی که می بایست با 
تخلفاتی که از سوی مهندسان ناظر گزارش می شود برخورد جدی شود و اغماضی در 
این زمینه صورت نگیرد ؛ چرا که در غیر این صورت شاهد بروز ناهنجاری ها و نابسامانی 

های زیادی خواهیم بود.
وی همچنین  افزود:در جلسه کمیته چهارجانبه استان قم مقرر شد تا پروانه ساخت به 
صورت دو مرحله ای در قم صادر شود که در مرحله اول به مالک مشخصاتی از جمله تراکم 
، سطح اشغال و موارد دیگر جهت پرداخت عوارض ارائه می شود و پروانه اجرا در مرحله 
دوم به مجری ذیصلاح داده خواهد شد که در این مرحله نقشه های نهایی می بایست ارائه 
و ساختمان بر اساس همان نقشه های مصوب نهایی ،  ساخته شود و در صورت بروز تخلف 

ازسوی مجری ذیصلاح برخوردهای لازم صورت می گیرد.
مهندس ترکان ، در بخش دیگری از سخنان خود  با اشاره به مسائل مبحث دوم قانون 
مقررات ملی ساختمان اظهار داشت: ضوابط موجود در این مبحث به گونه ای طراحی شده 
که شرکت های تراز اول مهندسی ، رغبتی به عضویت در سازمان نظام مهندسی ندارند و 
در واقع امتیازی که به اعضای سازمان داده می شود به گونه ای است که فضا برای ورود 

شرکت های مهندسی مطلوب نیست.
مهندس ترکان ،  در ادامه با اشاره به اهمیت موضوع کارآموزی برای مهندسانی که به 
تازگی می خواهند پروانه اشتغال به کار دریافت کنند افزود: طبق قانون می بایست سه 
سال از زمان فارغ التحصیلی مهندسان  برای شرکت در آزمون ورود به حرفه بگذرد که 
می بایست برای این دوران مهندسان ؛ برنامه ریزی کرد تا در کار حرفه ای خود تجربیاتی 
کسب کنند و آمادگی های لازم برای انجام کارهایی که در آینده به آنها محول می شود 

را  داشته باشند.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور،با انتقاد از روند افزایشی ورودی های 
دانشگاه ها در رشته های مهندسی ابراز داشت: در سالهای اخیر معیارهای کمی در 
دانشگاه ها مطرح بوده و به معیارهای کیفی کمتر توجه شده است که با این امر مقابله 

خواهیم کرد.
مشاور عالی رئیس جمهور ،  اضافه کرد: از وزارت علوم و تحقیقات می خواهیم که 
برخی از دانشگاه هایی که از کیفیت لازم برخوردار نیستند در رشته های مهندسی مدل 
نامگذاری رشته را تغییر دهند تا عنوان مهندسی برای آنها مطرح نباشد چرا که معتقدیم 
رشته های مهندسی می بایست از کیفیت لازم برخوردار باشند . مهندس ترکان ، در 
ادامه عنوان کرد: در موضوع بازرسی برق کارهای خوبی در قم شده است و اقدامات 
صورت گرفته در راستای مدیریت مصرف انرژی در زمینه تاسیسات برقی و مکانیکی 

در قم ارزشمند است.

امضاء فروشی در قم نداریم
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان قم  نیز دراین جلسه با بیان اینکه در قم چیزی 
به اسم امضاء فروشی مطرح نبوده است گفت: مجموعه اقدامات صورت گرفته موجب شده 

تا مهندسان در قم رضایت بیشتری در مقایسه با سایر استان ها داشته باشند.
سعید خان احمدلو اظهار کرد: نظام مهندسی قم در سال 75 شکل گرفت که قبل از 
آن در قم کانون مهندسان وجود داشت و تجربیاتی که در همین کانون حاصل شده بود، 
موجب شد تا با تشکیل نظام مهندسی، استان قم از جمله استان هایی باشد که اقدامات 
و فعالیت های هماهنگ تری را نسبت به سایر استان های دیگر داشته باشد. وی بیان کرد: 
عمده فعالیت هایی که هیئت مدیره در سال های اخیر به دنبال آن بوده تحقق و رعایت 

عدالت نسبی بین اعضا بوده است.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان قم بیان کرد: آیین نامه و قانون موجود نمی تواند 
برای همه کشور جامع و قابل اجرا باشد و ممکن است برخی از استا ن ها شیوه های بومی 
تعریف کنند که در نهایت موجب رضایت بیشتر ارباب رجوع و همچنین مهندسان عضو 

سازمان خواهد شد.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان قم با بیان اینکه در قم چیزی به اسم امضاء 
فروشی از ابتدا تاکنون مطرح نبوده است افزود: مجموعه اقدامات صورت گرفته موجب شده 
تا مهندسان در قم رضایت نسبی بیشتری در مقایسه با سایر استان ها داشته باشند که این 
امر موجب شده تا درخواست های انتقالی از استان های دیگر به قم بیش از حد معمول باشد.

احمدلو بیان کرد: در حال حاضر 30 درصد مهندسان عضو سازمان غیربومی هستند و 
روند درخواست های انتقالی به قم به گونه ای است که اگر این روند ادامه یابد قادر به کنترل 
نخواهیم بود و در آینده نیز شرایط به گونه ای خواهد شد که همین مهندسانی که انتقالی 

گرفته اند تمایلی به ماندن نخواهند داشت.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

نتایج انتخابات اتاق بازرگانی قم 
امروز اعلام می شود

ایمان: رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: انتخابات اتاق 
بازرگانی صنایع ، معادن  و کشاورزی در فضای امن و سالمی  برگزار گردید.

احمد ذاکری اظهارداشت : انتخابات اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی استان قم 
در روز دوشنبه همزمان با انتخابات اتاق بازرگانی سراسر کشور در فضایی بسیار امن و سالم 
و با شور و شوق سرمایه گذاران و دارنگان کارت بازرگانی انجام شد.وی افزود : ساعت رسمی 
برگزاری انتخابات از ساعت 8 صبح الی 18 بعدظهر بوده، ولی به دلیل اهمیت ویژه انتخابات  
یک ساعت تمدید شد و تا ساعت 19 بطول انجامید.وی تعداد نفرات شرکت کننده در 
انتخابات را 313 نفر اعلام کرد و گفت : این تعداد در حدود 67 درصد واجدین شرایط را 
شامل می شود.رئیس هیئت اجرایی و نظارت بر انتخابات اتاق بازرگانی استان قم تاریخ اعلام 

رسمی نتایج راروز چهارشنبه عنوان کرد.

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم:

9 درصد از دانش آموزان اتباع خارجی کشور 
در قم تحصیل می کنند

ایمان: مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم گفت: حدود 9 
درصد از دانش آموزان اتباع خارجی ساکن در کشور در استان قم حضور دارند.

عباس شیرمحمدی پیش از ظهر دیروز در آئین افتتاح مدرسه نبی اکرم )ص( که به 
همت کمیساریای عالی پناهندگان سازمان ملل متحد در قم احداث شده است به مشکلات 
اتباع خارجی در قم اشاره کرد و گفت: از جمله این مشکلات بیمه و خدمات درمانی است 

و امیدواریم که این مشکلات برطرف شود.
وی با اشاره به اینکه در کشور 300 هزار نفر از دانش آموزان اتباع در کشور مشغول 
تحصیل هستند بیان کرد: از این میزان 28 هزار دانش آموز در استان قم تحصیل می کنند.

مدیرکل اتباع و مهاجران خارجی استان قم با اشاره به خدماتی که باید برای اتباع 
غیرایرانی مهیا شود گفت: به دنبال این هستیم زمینه ای را فراهم کنند که اتباع غیرایرانی 

بتوانند در قم از خدمات مشاوره ای بهره مند شوند.
وی با اشاره به اینکه مسئله حقوق اتباع خارجی باید مورد توجه قرار گیرد بیان کرد: قم 
میزبان بسیاری از اتباع خارجی است و امیدواریم که زمینه بهره مندی از همه حقوق برای 

اتباع خارجی ساکن در استان قم فراهم شود.

از 25 اسفندماه  تا 15 فروردین سال 94 
طرح راهداری نوروزی به اجرا گذاشته می شود و در تمام مدت 

راهدارخانه های استان قم آماده ارائه خدمات رفاهی)محل 
استراحت، نمازخانه، آب شیرین، سرویس های بهداشتی( و 

همچنین اطلاعات مربوط به راهها و دیگر امور مرتبط 
به مسافران عزیز می باشند
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كه آخرتت را با آن تباه كنى.

اخبار
با هرگونه ضعف و کم کاری دستگاه ها برخورد جدی می شود

مدیران استان زیر ذره بین صالحی منش
ایمان: استاندار قم با بیان این که مدیران براي تحقق اهداف 
دولت باید از همه ظرفیت ها و اختیارات خود استفاده کنند، جذب 
حداکثري منابع از دستگاه هاي ملي را از شاخصه هاي مهم ارزیابي 
عملکرد مدیران استان دانست گفت: با هر گونه ضعف و کم کاري در 

دستگاه ها برخورد جدي خواهد شد.
حجت الاسلام والمسلمین محمدصادق صالحی منش در طول یک هفته 
اخیر عملکرد یکساله مدیران دستگاه هاي محیط زیست، فرهنگ و ارشاد 
اسلامي، فني و حرفه اي و دانشگاه علوم پزشکي قم را مورد بررسي قرار داد. 
استاندار قم در این جلسات شناخت دقیق نقاط ضعف و قوت دستگاه هاي 
اجرایي را علت بررسي عملکرد مدیران عنوان و تصریح کرد: ارتقاي خدمات 

رساني شایسته به مردم شریف استان را با جدیت دنبال مي کنیم. 
حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش با تاکید بر تسریع در حل 
مشکلات مردم، الکترونیکي نمودن خدمات را در این راستا بسیار مهم ارزیابي 
نمود و تصریح کرد: دستگاه هاي اجرایي باید به سمت استفاده از تکنولوژي 

هاي نوین در راستاي خدمت رساني به مردم گام بردارند. 
استاندار قم با بیان این که مدیران براي تحقق اهداف دولت باید از 
همه ظرفیت ها و اختیارات خود استفاده کنند، جذب حداکثري منابع از 
دستگاه هاي ملي را از شاخصه هاي مهم ارزیابي عملکرد مدیران استان 
دانست و افزود: با هر گونه ضعف و کم کاري در دستگاه ها برخورد جدي 

خواهد شد.
قم در نوروز فاطمی باید الگوی کشور باشد

استاندار قم همچنین  روز سه شنبه در چهارمین جلسه ستاد تسهیلات 
زائران نوروزی در حرم مطهر حضرت معصومه )س(،گفت: چهره و سیمای 
قم در نوروز فاطمی باید به الگویی برای سایر استان های کشور تبدیل شود.  
صالحی منش اظهار داشت: نوروز 94 با توجه به همزمانی با ایام فاطمیه ویژگی 
خاصی دارد.وی با بیان اینکه نوروز امسال متاثر از ایام فاطمیه است و به همین 
علت نوروز فاطمی نام گرفته، افزود: در این میان قم وظیفه خطیری را در 
خصوص گرامیداشت این ایام بر عهده دارد و باید تمامی برنامه های پیش 

بینی شده برای این ایام کاملا رنگ و بوی فاطمی داشته باشد.
وی همچنین با اشاره به اهتمام جدی دستگاه های مختلف اجرایی در 
استان برای آذین بندی فضا و منظر شهری وتبدیل آن به سیمایی متناسب 
با ایام سوگواری، تصریح کرد: دستگاه های مختلف فرهنگی از جمله سازمان 
تبلیغات اسلامی، دفتر تبلیغات، بنیاد شهید و امور ایثارگران و همچنین سپاه 
پاسداران از مدت ها قبل با برنامه ریزی دقیق اقدامات گسترده ای را برای 

آمادگی شهر در این ایام ترتیب داده اند. 
استاندار قم همچنین با اشاره کارساز بودن نظرها و راهنمایی های علما 
در این زمینه، گفت: شهرداری قم امسال نیز همانند سال های گذشته به 
منظور آماده سازی شهر برای ایام نوروز اهتمام ویژه و قابل توجهی را به 

نمایش گذاشته است. 
 

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم:

پایش تصویری موجب افزایش امنیت 
برای زائران و مردم خواهد شد

 ایمان :معاون سیاسی امنیتی استانداری قم گفت: پایش تصویری 
شهر موجب افزابش امنیت برای زائران و مردم خواهد شد.

حجت الاسلام والمسلمین علی بنایی روز سه شنبه در جلسه  ستاد 
تسهیلات زائران در حرم مطهر حضرت معصومه)س( با تشریح فعالیت های 
ستاد گفت: بسته امنیتی و انتظامی و خدماتی به همه دستگاهها ابلاغ شد و 

وظایف دستگاهها به تفکیک ذکر گردید.
وی عنوان کرد: وظایف شورای تامین فرمانداری، دانشگاه علوم پزشکی، 
فرمانده نیروی انتظامی و کلیه دستگاههایی که در این بسته سهیم می باشند 
مشخص شده است به طوری که در هیچ مساله ای ابهام وجود ندارد و هیچ 

کدام از دستگاهها در انجام وظایف خود سردرگم نخواهند شد.
وی جمع آوری معتادان و متکدیان را از طرح های مهم در ایام نوروز 
برشمرد و افزود: بر اساس تجربیات سال گذشته در ایام نوروز بحث جمع آوری 
معتادان و متکدیان را خواهیم داشت که در این زمینه نسبت به جمع آوری 

معتادان متجاهر اقدام می شود.
بنایی، پایش تصویری را یکی از عملکردهای مهم در ارتقای امنیت دانست 
و گفت:با تقویت پایش تصویری در قم نقاط بیشتری از شهر تحت پوشش قرار 

گرفته و این امر موجب افزایش امنیت مردم و زائران خواهد شد.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم اظهار داشت:با توجه به افزایش سفر در 
ایام نوروز با همراهی نیروی انتظامی،حفاظت از خانه ها و منازل بیش از گذشته 
در دستور کار قرار دارد تا در ایامی که مردم در سفر به سر می برند منازلشان 

از امنیت کافی برخوردار باشد.
وی خاطرنشان کرد:همچنین طرح های امنیتی در اطراف حرم مطهر و 
مسجد مقدس جمکران در دست اجرا قرار می گیرد تا با تضمین امنیت لازم 

زائران و مسافران با خیالی آسوده به زیارت بپردازند.
بنایی افزود: تدابیر صورت گرفته و هم افزایی دستگاههای اجرایی و ممانعت 
از موازی کاری می تواند در جهت حفظ امنیت استان و ارتقای خدمات به 

زائران مناسب باشد.

به منظور کنترل اوضاع در چهارشنبه آخر سال صورت می گیرد:

استقرار شورای تامین استان 
در منطقه سالاریه

ایمان: فرماندار قم گفت: تمهیدات لازم برای کنترل اوضاع در شب 
چهارشنبه آخر سال اندیشیده شده است. 

رضا سیار روز سه شنبه در چهارمین جلسه هماهنگی ستاد تسهیلات 
زائران در حرم حضرت معصومه )س(، اظهار داشت: برای این منظور سه شنبه 
هفته آینده اعضای شورای تامین استان در منطقه سالاریه مستقر خواهند شد.

وی با اشاره به وقوع برخی حوادث ناگوار در چهارشنبه آخر سال در سال 
های گذشته، تصریح کرد: شورای تامین استان به همراه نیروهای انتظامی تمام 
تلاش خود را برای مدیریت احساسات به منظور پیشگیری از حوادث دلخراش 

و ناگوار برای شهروندان در روزهای پایانی سال انجام می دهد.
سیار همچنین با اشاره به تدابیر اتخاذ شده برای جلوگیری از بروز آسیب 
ها و ناهنجاری های اجتماعی در ایام نوروز، تصریح کرد: در این راستا طرح 
سامان دهی و جمع آوری معتادان و متکدیان خیابانی بویژه در محدوده حرم 
حضرت معصومه و جمکران از امروز آغاز شده، تا علاوه بر تامین امنیت مردم 
و زائران از تجمع و پراکندگی این قبیل افراد که باعث زشت شدن چهره شهر 

می شوند، جلوگیری به عمل آید. 
فرماندار قم افزود: به منظور فراهم شدن زمینه بیشتر برای جمع آوری 
معتادان خیابانی مکان دیگری علاوه بر کمپ ترک اعتیاد قمرود به شهرداری 

جهت اسکان معتادان واگذار شده است.

پوشش بیمه ای خدمات پزشکی و داروها
گفته می شود: جهانگیری معاون اول رئیس جمهور، مصوبه هیأت وزیران درباره پوشش بیمه ای 
برخی از خدمات پزشکی و داروها از جمله تعویض مفصل ناشی از عفونت و شکستگی و تومور نزدیک 

مفصل را برای اجرا ابلاغ کرد.

پاسخ توییتری ظریف به یک سناتورآمریکایی
گفته می شود: سناتور تام کوتون از سناتورهای طرفدار تصویب تحریم های جدید علیه ایران روز 
گذشته پیام هایی خطاب به محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران در فضای مجازی مبنی بر مشاهده 
نامه 47 سناتور آمریکایی به مقامات ایران توییت کرده است که ظریف خطاب به این سناتور تندرو وی 
را به متن انگلیسی پاسخ رسمی خود به نامه اخیر ارجاع داده است. ظریف در پاسخ نامه این 47 سناتور 

آمریکایی آن را فاقد اعتبار و ارزش قانونی دانست.

دلیل نشست مهدوی کیا با نژاد فلاح
گفته می شود: مهدوی کیا کاپیتان سابق تیم فوتبال پرسپولیس درباره نشستی که با محمد حسین 
نژادفلاح داشت، خاطرنشان کرد: پرسپولیس را همیشه خانه خودمان می دانیم. نژادفلاح هم لطف داشتند 
و از ما دعوت کردند تا نشستی داشته باشیم. به هر حال اگر بتوانیم با نظراتمان کمکی به پرسپولیس و 

هواداران بکنیم، خوشحال می شویم. غیر از این، موضوع خاصی در میان نبود.

دیدار افشارزاده و کفاشیان در فدراسیون
گفته می شود: بهرام افشارزاده مدیر عامل باشگاه استقلال صبح دیروز سه شنبه به همراه علی نظری 
جویباری معاون ورزشی به دیدار علی کفاشیان رئیس فدراسیون فوتبال رفت. در این جلسه مدیران 
استقلال درباره وضعیت فعلی تیم فوتبال استقلال و فوتبال ایران و همچنین مشکلات مالی استقلال و 

دیگر مسائل صحبت کرده و به تبادل نظر پرداختند.

رزمایش مشترک اعراب و آمریکا درکویت
گفته می شود: رزمایش "قاطعیت عقابها 2015" در کویت با شرکت نیروهای کشورهای عرب 
حوزه خلیج فارس، سه هزار نیروی ارتش آمریکا و نیروهای 28 کشور دیگر آغاز شد. مرکز اطلاع رسانی 
مشترک رزمایش با انتشار بیانیه ای اعلام کرد که هدف از رزمایش که تا پایان مارس 2015 ادامه خواهد 
داشت، تقویت همکاری دفاعی منطقه ای میان کشورهای عرب حوزه خلیج فارس و کشورهای دوست 

و برادر است.

آریسان جایگزین وانت پیکان شد
گفته می شود: دیروز در مراسمی در کارخانه خودروسازی تبریز، خط تولید وانت پیکان متوقف و 
خطوط تولید انبوه وانت آریسان آغاز شد. غلامرضا صادقیان مدیرعامل ایران خودرو تبریز با اعلام این که 
امروز آریسان جایگزین وانت باردو می شود تصریح کرد: یکی از هدف های ما برای تولید این خودرو بومی 

سازی آن است برهمین اساس موتور و گیربکس این خودرو بومی سازی شده است.

راه حل حیدر العبادی برای نابودی داعش 
گفته می شود: نخست وزیر عراق گفت، توقف نفوذ تروریست ها و خشکاندن منابع مالی آنان به 
عراق امکان می دهد تا گروه تروریستی "داعش" را در آینده نزدیک نابود کنیم. پایگاه اینترنتی "السومریه 
نیوز" عراق به نقل از دفتر حیدر العبادی گزارش داد، وی این موضوع را در جریان ملاقات ژنرال "مارتین 
دسمبی" رییس ستاد ارتش آمریکا و هیات همراه بیان کرد. نخست وزیر عراق بر اهمیت ادامه پشتیبانی 

بین المللی از عراق در زمینه های آموزش، مسلح سازی و گشت هوایی تاکید کرد.

احتمال انحلال سرخابی ها تا تیرماه
گفته می شود: نماینده وزارت ورزش و جوانان اعلام کرد از نظر قانونی در صورت مشخص 
نشدن وضعیت دو باشگاه استقلال و پرسپولیس تا تیرماه، آنها منحل می شوند اما وزارت ورزش 
تلاش خود را انجام می دهد تا آنها را حفظ کند. امیررضا خادم در مورد خصوصی سازی باشگاه ها در 
پاسخ به این پرسش که آیا قیمت 290 میلیارد تومانی که برای باشگاه های پرسپولیس و استقلال 
گذاشته مناسب است یا خیر؟، ضمن بیان مطلب فوق گفت: برخی معتقدند اگر این دو برند و این 
دو باشگاه محبوب و پر مخاطب امکان فعالیت اقتصادی مشروع مشخص داشته باشند، حتما بیشتر 

از این ارزش دارند.

داعش تماشای تلویزیون را ممنوع کرد!
گفته می شود: به گزارش سایت اینترنتی المسله، یک منبع محلی اعلام کرد که گروه تروریستی 
داعش ساکنان شهرستان الشرقاط واقع در 120 کیلومتری شمال تکریت را از تماشای تلویزیون و به 
ویژه شبکه های خبری منع کرده است. این گروه تروریستی تهدید کرد هر کس را که برخلاف قوانین و 
دستورات آنها عمل کند، مجازات خواهد کرد. اجرای عملیات های نظامی گسترده ارتش عراق و نیروهای 
داوطلب مردمی و پیشروی چشمگیر آنها در مناطق صلاح الدین و همچنین منطقه الانبار باعث شده تا 

داعش مردم را از تماشای تلویزیون منع کند.

ممنوعیت فعالیت مدارس دو زبانه
گفته می شود: وزارت آموزش و پرورش فعالیت مدارس غیردولتی دو زبانه را ممنوع کرد. مجتبی 
زینی وند مدیرکل مدارس غیر دولتی آموزش و پرورش گفت: تاکنون هیچ مصوبه ای در شورای عالی 
آموزش و پرورش درباره فعالیت مدارس دو زبانه نداشته ایم و اگر مدرسه غیردولتی با این عنوان فعالیت 

کند، کاملا غیرقانونی است.

قدیمی ترین وزیرخارجه جهان کیست؟
گفته می شود: سعود الفیصل وزیر خارجه عربستان سعودی در چهلمین سال تصدی پست وزارت 
خارجه ، بار دیگر در برابر یکی از پادشاهان این کشور سوگند یاد کرد. سعود الفیصل 75 ساله از سال 
1975 وزیر امور خارجه عربستان  است و تنها وزیر امور خارجه در جهان به شمار می آید که به مدت 40 

سال در صدر دستگاه دیپلماسی فعالیت می کند.

مقصد بعدی داعش کجاست؟
گفته می شود: اندیشکده آمریکایی جیمز تاون اعلام کرد، عربستان سعودی مقصد و هدف بعدی 
تروریست های گروه شبه نظامی داعش است. در گزارش اندیشکده مذکور آمده است: داعش علاوه بر مقابله 
با نظام های کنونی در عراق و سوریه و شبه نظامیان رقیب و شورشیان، اهداف دیگری از جمله به چالش 
کشیدن دولت عربستان را در سر می پروراند و رویکردهای خصمانه تری را علیه ریاض در پیش گرفته است. 
ابوبکر البغدادی، رهبر گروه تروریستی داعش سال گذشته در پیامی صوتی از تمایل این گروه برای توسعه 
به سمت مکه و مدینه سخن گفته بود. وی همچنین از ساکنان عربستان خواسته بود که مسلح شده و 

سربازان این کشور را هدف بگیرند.

فرمانده انتظامي استان قم اعلام کرد :

کشف بیش از 45 میلیارد ریال کالاي قاچاق در قم 
 ایمان: فرمانده انتظامي استان قم از کشف بیش از 45 میلیارد ریال انواع کالاي قاچاق طي 

هفته اخیر در استان قم خبر داد. 
سردارکاظم مجتبایي  گفت: با تلاش گسترده و اقدامات اطلاعاتي و عملیاتي پلیس قم، دو محموله 
بار قاچاق که از استان هاي جنوبي به مقصد استان هاي مرکزي و شمالي در حرکت بودند، شناسایي و 
توقیف شدند. وي این اقدام پلیس قم را در سال هاي گذشته کم نظیر خواند و افزود: این اقلام در هفت 
نوع کالاي قاچاق و بیش از 360هزار قلم است که ارزش ریالي آن بالغ بر 45 میلیارد ریال برآورد شده 
است. فرمانده انتظامي استان قم با اشاره به نزدیک بودن چهارشنبه پایان سال، عنوان داشت: بخش زیادي 
از اقلام کشف شده مربوط به مواد محترقه است که تهدیدي براي امنیت استان ها در چهارشنبه پایاني 
سال بود. سردار مجتبایي در ادامه به پیشنهاد هنگفت 60 میلیون توماني رشوه قاچاقچیان و رد آن از 
سوي پلیس قم اشاره و خاطر نشان کرد: پلیس صادقانه و قاطعانه مصمم به برخورد با ناهنجاري ها به ویژه 
قاچاق کالا است. وي اضافه کرد: از این دو باند پنج دستگاه خودروي سنگین و سبک که با آن ها اقدام 
به جابجایي کالاي قاچاق به صورت جاساز مي کردند، کشف و هفت نفر نیز دستگیر شده اند. فرمانده 
انتظامي استان قم در پایان ابراز امیدواري کرد: این اقدام پلیس قم توانست علاوه بر استان قم، به تأمین 
امنیت سایر استان ها نیز کمک کند. سردار مجتبایي در پایان با تاکید بر اینکه هدف پلیس آرامش مردم 
است، اظهارداشت: با توجه به اقدامات برخي سودجویان در آستانه چهارشنبه پایان سال،  همشهریان مي 
توانند علاوه بر تماس از طریق شماره 110 ، هرگونه اطلاعات و اخبار خود را با شماره تلفن 2183110 به 

پلیس امنیت عمومي استان اطلاع دهند. 

فرمانده انتظامي شهرستان قم خبرداد:

 کشف 70راس گوساله قاچاق
 ایمان :فرمانده انتظامي شهرستان قم از کشف 70 رأس گوساله قاچاق به ارزش سه میلیارد 

ریال در محور جاده قدیم "قم – تهران" خبر داد. 
سرهنگ هادي دیده ور گفت: ماموران پاسگاه "کوشک نصرت" حین گشت زني در محور جاده قدیم 
"قم – تهران" به سه دستگاه خودروي کامیون به ظن قاچاق مشکوک شده و آن ها را متوقف کردند. وي 
افزود: کامیون هاي توقیف شده حامل 70 رأس گوساله و به قصد استان هاي جنوبي کشور بارگیري شده 
بودند و رانندگان نیز هیچ گونه اسناد، مدارک و مجوز دامپزشکي نداشتند. فرمانده انتظامي شهرستان قم 
ارزش تقریبي این 70 راس احشام را حدود 3 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: در نهایت با توجه به عدم 
ارائه مدارک و مجوز دامپزشکي، رانندگان به همراه سه دستگاه کامیون جهت سیر مراحل قانوني تحویل 

مراجع ذیصلاح شدند. 

پیشگیري از کلاهبرداري هاي مالي 
در خریدهاي نوروزي

ایمان: رئیس پلیس فتا استان قم با ارئه هشدارهایي از شهروندان خواست در استفاده از 
پوزهاي فروشگاهي ،دستگاه هاي خودپرداز و فروشگاه هاي اینترنتي مراقب باشند تا مورد 

کلاهبرداري واقع نشوند. 
سرهنگ حسین محمد رضایي  با بیان اینکه برخي از شهروندان اطلاعات درستي از موارد امنیتي 
استفاده از دستگاه هاي خودپرداز، پوزهاي فروشگاهي و فروشگاه هاي اینترنتي ندارند ،لیکن امورات مالي 
خود را از این طریق انجام مي دهند. وي افزود: برخي احساس مي کنند در استفاده از این امکانات هیچگونه 
خطري متوجه آنها نیست و براحتي اطلاعات حساب ، شماره کارت، شماره رمز و حتي کارت خود را در 
اختیار دیگران قرار مي دهند و حتي کارت هاي اعتباري خود را در اختیار فروشندگان قرار مي دهند که 
این عمل اشتباه ،زمینه را براي کلاهبرداري فراهم مي کند و پیش بیني مي شود بروز و ظهور این موارد در 
ایام عید و انجام خریدهاي نوروزي بیشتر شود. رئیس پلیس فتا استان قم با در خواست از شهروندان براي 
رعایت نکات ایمني در استفاده از دستگاه هاي خودپرداز گفت: مراقب نصب اسکیمر باشید و در خرید از 
طریق پوزهاي فروشگاهي بیش از حد به فروشنده ها اعتماد نکرده و  شخصا"رمز خود را وارد کرده و کارت 

را همراه با رسید از فروشنده دریافت کنید تا از وقوع کلاهبرداري پیشگیري شود.

ایمان: سومین جلسه کمیته اشتغال و سرمایه گذاری 
اجتماعات  سالن  در  گذشته  روز  صبح  قم  شهرستان 
فرمانداری و به ریاست معاون برنامه ریزی، اداری و مالی 
فرماندار قم در حالی تشکیل گردید که موضوع عدم 
استقبال از مشاغل خانگی ناخواسته به دستور اصلی 

جلسه تبدیل شد.
در  کوتاهی  گزارش  پست بانک  نماینده  جلسه  ابتدای  در 
خصوص ایجاد صندوق مالی روستایی ارائه نمود و عنوان کرد: 
قرار بود در 15 روستا صندوق مالی خرد روستایی ایجاد شود ولی 
تا به  حال تنها در بخش کهک و فقط در 3 روستا این صندوق 

راه اندازی شده است.
افزایش نرخ سود از 4 درصد به 22 درصد

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان قم در این جلسه به ارائه 
گزارش این سازمان در خصوص اجرای آئین نامه مشاغل خانگی 
در سطح قم پرداخت و اظهار داشت: بحث تولید علوفه به طریق 
آبکش در واحدهای گلخانه ای مطرح شده است اما چون این روش 
با پرت علوفه همراه است از این روش به عنوان یک روش نوین 

نمی توان استفاده نمود.
هادی مؤمنی نسب با اشاره به عملیاتی شدن مشاغل خانگی 
از ابتدای سال 91 تصریح کرد: از ابتدای سال 91 تا پایان سال 93 
در خصوص ماهیان زینتی 65 فقره، امور دام 36 فقره، پرورش 

زنبور عسل 48 فقره، تولید قارچ 3 فقره و تولیدات گیاهی 73 
فقره مجوز صادرشده است.

وی بابیان اینکه دستورالعمل جدید مجوزها تک امضایی شده 
است گفت: بحث دو امضایی با امضای مدیرکل تعاون حل شده 
است و تک امضایی گردیده است همچنین نرخ سود از 4 درصد 

به حداقل 22 درصد رسیده است.
مجوزهای کمیته امداد دو امضایی است

اکبر رشیدی مدیر کمیته امداد شهرستان قم در رابطه با 
صدور مجوزهای اشتغال گفت: در خصوص مجوزهای اشتغال 
درزمینه خیاطی، قالی بافی و کامپیوتر مجوز دو امضایی صادر 
شد و این اجازه به کمیته امداد داده نشد و حتی دستگاه های 
اجرایی مثل جهاد کشاورزی زیر بار نرفت و در این رابطه مشکلات 
عمده در خصوص محدودیت رشته هایی است که به کمیته امداد 

معرفی شده اند.
مؤمنی نسب مدیر جهاد کشاورزی شهرستان قم در واکنش 
به این موضوع و در خصوص صدور مجوز به خصوص مرغداری ها 
و مراکز تولیدی در روستاها اظهار داشت: صدور مجوز این مراکز 
باید بر اساس اصول صورت بگیرند وسازمان دامپزشکی معتقد به 
ضابطه مند شدن است و باید کلیه فعالیت های دامداری در روستا 

تأییدیه سازمان جهاد کشاورزی داشته باشند.
در ادامه جلسه در خصوص اعتبارات کمیته امداد در مورد 

رشته های نام  برده شده رأی گیری شد و قرار بر این شد که از 
این به بعد مجوزهای مربوط به کمیته امداد و سازمان بهزیستی 
مستقیماً به اداره کار رفته و تسهیلات خرد به روستایان داده شود 
و بقیه طرح ها به دستگاه های مربوطه با امضای جهاد کشاورزی 

برود و پرداخت تسهیلات صورت بگیرد.
موضوع مهمی که در این جلسه مطرح شد، عدم استقبال از 
مشاغل خانگی بود که برخی از حاضران اعلام داشتند از مشاغل 
خانگی استقبال صورت نگرفته است و باید اگر طرح هایی در رابطه 
با مشاغل خانگی وجود دارد، طرح ها مطرح و اگر می خواهند از 
صندوق مهر امام رضا )ع( استفاده کنند باید منابع آن تأمین شود 

تا اینکه وام پرداخت گردد.
بسته بندی سبزیجات و میوه جات و ایراد بهداشتی

طرحی دیگری که در ادامه این جلسه مطرح شد، در رابطه 
با اشتغال زایی )بسته بندی سبزی ها و میوه جات( بود که نماینده 
سازمان غذا و دارو به مخالفت با این طرح پرداخت. دلیل مخالفت 
وی این بود که ناحیه صنعتی زوم بندی نشده است و باید 
حداقل فاصله قانونی با کارخانه سنگ بری، انبار ضایعات، شرکت 

ریسندگی و شرکت یخچال سازی رعایت شود.
مخالفت  مورد  دارو  و  غذا  سازمان  نماینده  های  صحبت 
قرار گرفت.  اعضای جلسه  دیگر  و  فرماندار  معاون  عبداللهی 
عبداللهی گفت: یک بعدی به دستورالعمل های ابلاغی وزارتخانه 

توجه نشود، باید پس احداث کارخانه رعایت ضوابط بهداشتی را 
مراقبت کرد نه اینکه اول کار سنگ اندازی شود و کار انجام نگیرد.

وی افزود: کارخانه سنگ بری تعطیل است و شرکت ریسندگی 
چه ضرری برای این واحد دارد، کارخانه شیر در کنار این واحد در 
حال تولید است، لذا دلایل اعلام شده از سوی معاونت غذا ودارو 

قابل قبول نیست
کمبود نقدینگی و نیروی اقتصادی

 دو مشکل عمده مرکز رشد
چهارمین دستور جلسه گزارش مرکز رشد دانشگاه قم در 
خصوص برنامه ها و پیشنهاد ها و ارائه راهکارها به منظور توسعه 
اشتغال و سرمایه گذاری در سطح شهرستان بود که توسط مدبری 
ارائه شد. مدبری گفت: اساس بنیان این مرکز حمایت از کسانی 
است که درزمینه دانش بنیان کار اقتصادی می کنند هست که با 
بررسی اولیه از ایده با رعایت سه اصل دانش بنیان بودن، اقتصادی 

بودن و داشتن گروه اقتصادی تحت حمایت قرار می گیرند
نماینده مرکز رشد دانشگاه قم کمبود نقدینگی و کمبود نیروی 
اقتصادی را دو مشکل عمده مرکز بیان کرد و خواستار حمایت 

اقتصادی گردید
در پایان جلسه مقرر شد مرکز رشد دانشگاه قم 9 مورد از 
طرح ها را که به طور مشخص نیاز به سرمایه گذاری  دارند را به 

کمیته اشتغال وسرمایه گذاری شهرستان معرفی نمایند.

در سومین جلسه کمیته اشتغال وسرمایه گذاری شهرستان مطرح شد:

عدم استقبال از مشاغل خانگی در قم

 ایمان- روح الله کرمانی جمکرانی: 
رئیس پلیس آگاهی فرمانداری انتظامی استان 
قم گفت: زمانی شاهد امنیت پایدار جامعه خواهیم 
بود که آحاد مردم و سازمان ها به وظایف خود عمل 

نمایند و تأمین امنیت را فقط وظیفه پلیس ندانند.
سرهنگ مهدی قدمی ضمن بازدید از روزنامه ایمان در 
گفتگو با خبرنگار ما اظهار داشت امسال باوجود راه اندازی 
ستاد خبری پلیس آگاهی با شماره تلفن 3134 ولی با این 
وجود شاهد همراهی خوبی برای کنترل جرائم از سوی 
مردم و سازمان ها و نهادهای استانی نبودیم اما امیدواریم در 
سال آینده با افزایش اطلاع رسانی شاهد حساسیت بیشتر 
شهروندان نسبت به اتفاقات پیرامون خود باشیم، چراکه 
اعتقادداریم همه شهروندان باید سهم خود را در تأمین 

امنیت ایفا نمایند.
وی با اشاره به اینکه امنیت پایدار در سایه تعامل و 
همکاری مردم و سازمان ها با پلیس محقق خواهد شد 
افزود: در حال حاضر نگاه مردم و رسانه ها و بسیاری از 
دستگاه ها، نگاهی مجرم محور است همه دنبال شناسایی و 
دستگیری مجازات مجرمان هستند و با این نگاه نمی توان 

انتظار داشت که جرائم کنترل شوند.
قدمی اضافه کرد: باید با شناسایی علل جرم تلاش شود 
بستر لازم برای وقوع آن فراهم نشود که این کار با مدیریت 

جرم امکان پذیر است.

سهل انگاری و بی توجهی مردم 
عامل بسیاری از جرائم

رئیس پلیس آگاهی استان تصریح کرد: در دو سال 
گذشته موضوع پیشگیری از جرم در اولویت پلیس آگاهی 
و دادسرا قرارگرفته است چراکه معتقدیم آثار جرم قابل 
جبران نیست برای مثال یک قتلی اتفاق نمی افتد و قاتل 
هم دستگیر می شود ولی آیا با این کار مقتول زنده می شود 
چراکه مشکلات روحی و روانی و اجتماعی آن تا آخر عمر 

همراه خانواده آن ها خواهد بود.
جرائم  از  قابل توجهی  بخشی  علت  اینکه  بابیان  وی 
کرد:  خاطرنشان  است  مردم  بی توجهی  و  سهل انگاری 
علت 95 درصد سرقت وسایط نقلیه اعم از موتورسیکلت و 
خودرو، نداشتن تجهیزات ایمنی مدنظر پلیس بوده است و 
طبیعتاً سارقان نیز به دنبال خودرو و موتورسیکلت های فاقد 
تجهیزات ایمنی می روند سرقت در مقابل جرائم اقتصادی 
ازجمله کلاهبرداری که نیاز به فن بیان و توانایی جلب 
ندارد و سارقان  به تخصص  نیازی  دارد،  اعتماد دیگران 

به راحتی اقدام به سرقت می نمایند.

آموزش 10 هزار نفر از کارمندان 
درزمینه پیشگیری از سرقت

اینکه  بابیان  از سخنان خود  وی در بخشی دیگری 
آموزش همگانی درزمینه وقوع سرقت در اولویت ما قرار 
دارد گفت: امسال با همکاری معاونت پیشگیری دادگستری 
استان و معاونت سیاسی و امنیتی استانداری بیش از 10 
هزار نفر از کارمندان دولت در استان به صورت چهره به 
فراگرفته اند  را  سرقت  از  پیشگیری  آموزش های  چهره 
و در سال آینده نیز با تحت آموزش قرار دادن قشرهای 
دیگری از جامعه استمرار خواهد یافت چراکه هرقدر سطح 
آگاهی مردم ارتقا یابد شاهد کاهش سرقت ها و دیگر جرائم 

خواهیم بود.
قدمی بیان داشت: امسال اصلاح مجرمان با همکاری 
اداره کل تعاون و کار و رفاه اجتماعی اداره کل زندان ها 
و دادگستری در بحث اشتغال، روانی و اخلاقی و غیره را 
شروع نموده ایم که این برنامه سال آینده نیز ادامه خواهد 

داشت تا مجرمان پس از آزادی به چرخه جرم برنگردند.
رئیس پلیس آگاهی استان اضافه کرد: تحقیقات نشان 
می دهد که نیمی از مجرمان به ویژه سارقان پس از آزادی 
مجدد به جرم قبلی بازمی گردند که در این زمینه مشارکت 
و  دولتی  نهادهای  و  و مسئولیت پذیری همه سازمان ها 
مردمی در اشتغال و اصلاح مجرمان سابقه دار بسیار حائز 
اهمیت و مؤثر خواهد بود تا آن ها به چرخه جرم بازنگردند.

هوشمند سازی معابر و ورودی ها 
و خروجی های شهر قم

این مقام مسئول در فرماندهی انتظامی استان در ادامه 
سخنان خود با تأکید بر اینکه هوشمند سازی کلیه معابر 
و ورودی ها و خروجی های شهر قم باید موردتوجه جدی 
مسئولان قرار گیرد گفت: امسال اقداماتی در این زمینه 
شروع شده است ولی کافی نیست امیدواریم با توجه به 
اینکه امروز در اغلب کشورهای پیشرفته دیگر شاهد حضور 
فیزیکی پلیس در اجتماع نیستیم، شهر ما هم به صورت 
مسئولان  می طلبد  راه  این  در  شود  کنترل  نامحسوس 
باهمت بیشتری با تخصیص اعتبارات نسبت به تکمیل 

پروژه هوشمند سازی شهر قم در سال آینده اقدام نمایند.

تجهیز پلیس آگاهی 
توجه مسئولان می طلبد

سرهنگ قدمی در ادامه سخنان خود با تأکید برای 
اینکه ارتقا و آموزش های تخصصی به کارکنان و تجهیز 
پلیس آگاهی به امکانات روز ازجمله برنامه های دیگر ما 
در سال آینده خواهد بود، عنوان کرد: با توجه به اینکه 
استفاده از تجهیزات و امکانات روز و پیشرفته در کشف 
به موقع جرم و دستگیری مجرمان نقش غیرقابل انکاری 
دارد از مسئولان استان به ویژه استانداری و شورای شهر 
انتظار داریم با تخصیص اعتبارات لازم ما را در این امر مهم 
یاری دهند چراکه بدون امنیت تحقق اهداف دست یافتنی 
ابتدایی ترین نیازهای  نیست، امنیت جز ضروری ترین و 
جامعه است و زمانی اهداف سازمان ها و دستگاه های دولتی 
و غیردولتی و تولیدکنندگان محقق خواهد شد که امنیت 
امنیت نمی توان به  مناسبی وجود داشته باشد و بدون 

اهداف و برنامه دست یافت.

وی ادامه داد: متأسفانه برخی از مسئولان سازمان ها و 
ادارات و شرکت های دولتی و خصوصی تأمین امنیت را 
فقط وظیفه پلیس می دانند و مشارکت جدی در تأمین آن 
نمی نمایند. در این راستا سال آینده مسئول سازی نهادها و 
سازمان های مختلف  درزمینه تأمین امنیت را پی گیری و 

عملیاتی خواهیم کرد.

دستگیری 10 باند سارقان منازل
رئیس پلیس آگاهی استان در بخشی دیگری از سخنان 
خود سال 93 را سال پرفرازونشیبی اعلام کرد و گفت: سال 
93 را با حادثه دلخراش بیمارستان بهشتی آغاز کردیم 
در روز 10 فروردین ماه یک نفر در اورژانس بیمارستان 
شهید بهشتی به قتل می رسد که بازتاب اجتماعی زیادی 
در جامعه داشت و توان زیادی نیز از همکاران ما، دادسرا و 
دادستان محترم گرفت، خوشبختانه در کمترین زمان قاتل 

و سایر متهمان دستگیر و به سزای اعمال خود رسیدند.
وی ادامه داد: امسال باوجود همه کمبودها و خلاهای 
بودیم،  مواجه  آن  با  مأموریت ها  انجام  در  که  قانونی 
اغلب  توفیق های بسیاری در  استان  انتظامی  فرماندهی 

جرائم به دست آورد.
قدمی اضافه کرد: موضوع مهم دیگری که امسال توان 
از  برخی  در  منازل  سرقت  افزایش  گرفت،  ما  از  زیادی 
محلات شهر قم ازجمله شهرک قدس ایثار، پیام نور بود که 
توسط چند باند سارقان حرفه ای که از سایر استان ها به قم 

آمده بودند انجام می شد که ما را نگران کرده بود.
وی افزود: با تمهیدات فرماندهی انتظامی استان در 
قرارگاه سرقت و انجام یک سری اقدامات اطلاعاتی 10 
باند سارقین منازل در سه استان کشور شناسایی و دستگیر 
شدند که این امر بیانگر اقتدار و توانمندی های بالای پلیس 
آگاهی قم است که به عمق سایر استان ها نفوذ و اقدام 
به شناسایی و دستگیری سارقین حرفه ای و غیربومی می 
با دستگیری سارقان منازل  نمایند. قدمی تصریح کرد: 
حرفه ای در آبان و آذرماه ازآن پس شاهد کنترل و آرامش 

درزمینه سرقت منازل در قم هستیم.

بخش قابل توجهی از جرائم در قم کنترل شده اند
از  استان قم در بخش دیگری  آگاهی  پلیس  رئیس 
سخنان خود از کشف 60 درصد سرقت های انجام شده در 
استان در یازده ماه گذشته خبر داد گفت: در این مدت در 
مجموعه سرقت شاهد 9 در صد افزایش در استان بوده ایم، 
ولی بااین وجود درزمینه سرقت خودرو و موتورسیکلت و 
منزل و کیف قاپی با کاهش مواجه بوده ایم. وی ادامه داد: 
توفیقات  نیز  خودرو  داخل  وسایل  سرقت های  درزمینه 
زیادی داشته ایم و توانسته ایم سارقان متعددی را دستگیر و 

اموال مردم را به آن ها بازگرداندیم.
رئیس پلیس آگاهی استان قم با اشاره به اینکه این 
استان در مسیر تردد 17 استان کشور قرارگرفته است و 
شرایط برای برخی مجرمان برای انجام اقدام مجرمانه فراهم 
است گفت: خوشبختانه با اقدامات خوب دادستان محترم و 
مجموعه نیروی انتظامی استان و سایر دستگاه های مؤثر در 
کاهش جرائم بخش قابل توجهی از جرائم کنترل شده است 
ولی بااین وجود هنوز آمار سرقت های خورد قم همانند دیگر 

نقاط کشور آزاردهنده است.

حادثه قابل توجهی در اسفند نداشته ایم
به  اشاره  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخشی  در  وی 
برگزاری جلسات متعدد با حضور فرماندهی نیروی انتظامی 
استان و سایر مسئولان انتظامی و اتخاذ تمهیدات لازم برای 
تأمین امنیت مردم در ایام پایانی سال و ایام نوروز اظهار 
داشت: خوشبختانه باگذشت بیش از نیمی از اسفندماه و 
افزایش سفرهای درون شهری شهروندان و مراجعه آن ها به 
مراکز خرید، اتفاق و حادثه قابل توجهی تاکنون نداشته ایم 
اما لازم شهروندان عزیز به توصیه های پلیس آگاهی ویژه 
این ایام توجه جدی نمایند تا در ایام پایانی سال و تعطیلات 

نوروزی دچار هیچ گونه اتفاق یا حادثه ای نشوند.
قدمی بیان داشت: با آموزش بیشتر شهروندان می توانیم 
بسترهای وقوع جرم را کنترل نمائیم چراکه امروز هزینه 
وقوع جرم کم ولی هزینه کشف آن بالاست دراین بین نقش 
رسانه های دیداری و شنیداری و نوشتاری در آموزش مردم 
در جلوگیری از وقوع جرم بسیار مؤثر و تأثیرگذار می باشد.

توصیه هایی برای روزهای پایانی سال
 و ایام نوروز

رئیس پلیس آگاهی استان در ادامه بابیان اینکه در 
روزهای پایانی سال و تعطیلات نوروز احتمال وقوع جرائمی 
ازجمله کیف قاپی سرقت از منازل و کارت عابر بانک زیاد 

است توصیه هایی به شهروندان ارائه کرد و گفت:
با  نقد  وجه  حمل  به  مجبور  دلیل  هر  به  چنانچه 
کیف دستی هستید از اقوام و دوستان خود بخواهید شما را 
تا مقصد همراهی نمایند، هنگام حمل پول نقد از اتومبیل 
استفاده کنید و از پیاده روی خودداری نمایید، از به نمایش 
گذاشتن پول خود پرهیز نمایید، هنگام بازدید از خودرو 
و کیف دستی را داخل خودرو نگذارید، کیف قاپی معمولاً 
با موتورسیکلت و یک نفر سرنشین با کلاه انجام می شود 
انجام معامله  اگر قصد  باشید،  افراد  این  بنابراین مراقب 
رادارید که لازم است پول نقد حمل نمایید موضوع را با 
افراد غیرمطمئن بازگو نکنید کیف دستی خود را با دستی 
که در مجاورت دیوار یا جوی آب است حمل نمایید و از 
حرکت از محل عبور خودرو و سایر وسایط نقلیه بپرهیزید. 

هنگام حمل پول از خیابان های خلوت تردد ننمایید.
نحوه  توصیه هایی در خصوص  بیان  به  ادامه  وی در 
استفاده از کارت های عابر بانک پرداخت گفت: از نگهداری 
رمز عبور در کنار کارت خودداری کنید، کارت و رمز عبور 
قرار  ناشناس  افراد  اختیار  پول در  برای دریافت  را  خود 
ندهید، در هنگام برداشت وجه مراقب باشید کسی رمز 
شمارا نبیند، موجودی حساب بانکی خصوصاً حساب های 
عابر بانک را در فاصله های زمانی مناسب کنترل کنید، 
هرچند وقت یک بار کلمه عبور کارت های عابر بانک خود را 
تغییر دهید، در فروشگاه هایی که امکان خرید یا استفاده از 
کارت خودپرداز وجود دارد از دادن رمز کارت به فروشنده 

خودداری کنید.
قدمی با اشاره به سفر شهروندان قبل از سال نو برای 
خرید و بعد از سال جدید برای مسافرت توصیه هایی برای 
جلوگیری از سرقت منزل بیان کرد و گفت: در زمان عوض 
شدن مستأجر حتماً توپی قفل درب های ورودی و اصلی را 
تعویض کنید، از نگهداری وجه نقد و طلاجات زیاد در منزل 
و در یک مکان مشخص و ناامن خودداری نمایند، سوابقی 
از مشخصات و جزئیات اموال باارزش خود تهیه نمایید تا در 
زمان سرقت بتوان از آن استفاده کرد، به موارد ایمنی خانه 

به اندازه زیبایی و نمای آن توجه کنید.
وی تصریح کرد: اگر در مجتمع های چند واحدی زندگی 
می کنید به نحوی برنامه ریزی کنید که کل ساختمان در 
یک زمان خالی از سکنه نباشد، از روشن گذاشتن چراغ و 
رادیو، تلویزیون به صورت متوالی خودداری کنید، در زمان 
به کارگیری نیروی خدماتی )مستخدم( در انتخاب افراد 
دقت کنید و از شرکت های معتبر نیرو درخواست کنید، 
در زمان مسافرت های طولانی تنها به گذاشتن قفل کتابی 
حفاظ و غیره بسنده نکرده و منزل خود را به فرد مطمئنی 
بسپارند، عده ای از سارقان با همراه داشتن گل و شیرینی 
در پوشش مهمان به دنبال آدرس می گردند تا منازل خالی 
از سکنه را شناسایی و در صورت مشاهده رفتار مشکوک از 
این افراد با پلیس تماس بگیرد، در هنگام مسافرت طلا و 
جواهرات، اشیا قیمتی و اسناد را به صندوق امانت بسپارید.

برخورد شدید 
باعرضه کنندگان مواد محترقه

وی در بخش پایانی سخنان خود یکی از وظایف پلیس 
آگاهی را مبارزه با قاچاق کالا و ارز عنوان کرد و اظهار 
داشت: یکی از اقلامی که در روزهای پایانی سال به عنوان 
کالا هدف در مجموعه نیروی انتظامی برای کشف قرارمی 
گیرد مواد محترقه و آتش زا است که به صورت قاچاق وارد 
کشور می شود خوشبختانه با تمهیدات فرمانده انتظامی 
استان اقدامات قابل توجهی برای جلوگیری از ورود این گونه 
مواد به داخل استان انجام شده است و تاکنون چند محموله 
مواد محترقه قاچاق کشف و متهمان تحویل دستگاه قضایی 

شده اند.
قدمی خاطرنشان کرد: در اینجا به افراد سودجو که 
اقدام به خرید و نگهداری، عرضه و فروش مواد محترقه 
غیرمجاز می نمایند هشدار می دهم که از این کار خودداری 
کنند چراکه در صورت اطلاع پلیس نسبت به اعمال قانون 
و مجازات آن ها اقدام خواهیم کرد و تاکنون نیز چند مغازه 
که اقدام به عرضه مواد محترقه غیرمجاز نموده بودند پلمپ 

شده است.
رئیس پلیس آگاهی استان اضافه کرد: با نزدیک شدن 
به چهارشنبه آخر سال با تشکیل تیم های تخصصی با افراد 
نگه دارنده و عرضه کننده مواد محترقه غیرمجاز برخورد 

شدید خواهد شد.
وی در پایان گفت: توصیه ما به شهروندان محترم این 
است که در صورت مشاهده عرضه مواد محترقه غیرمجاز 
توسط افراد و واحدهای صنفی موارد را از طریق پلیس 
110 به ما اطلاع دهند همکاران ما در اسرع وقت نسبت به 

برخورد با افراد متخلف اقدام خواهند کرد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم در گفتگو با ایمان:

تامین امنیت وظیفه ای همگانی است

چهارشنبه - بیستم اسفندماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3678

نامحرمانه

حوادث


